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Artan inşaat maliyet-
lerinin prefabrik yapı-
lara ilgiyi artırdığını
söyleyen İdealmod Yö-
netim Kurulu Başkanı
Emre Metin, “Pande-
miyle birlikte inşaat
maliyetleri büyük artış
eğilimine girdi. Bu du-
rum, özellikle arsa sa-

hibi vatandaşları sıfır-
dan ev inşaatı çilesi
yerine, hızlı ve ekono-
mik bir çözüm olan pre-
fabrik evlere yönlendir-
di. Prefabrike çözümler
hem zaman hem de
maliyetten büyük ta-
sarruf avantajı sunu-
yor.” dedi. » Sayfa 5’te

Seçim çalışmaları için
bulunduğu Tokat'ta ge-
çirdiği kazada yarala-
nan BBP Genel Başkanı
Mustafa Destici, tedavi
gördüğü hastaneden
taburcu edildi. Tokat
Devlet Hastanesindeki
tedavisinin ardından
taburcu edilen Destici,
hastane çıkışında ga-
zetecilere, kazadan Ce-
nabıhakk'ın lütfuyla sağ

salim kurtulduklarını
söyledi. Dün kendisine
müşahede altında kal-
ması gerektiğinin söy-
lendiğini aktaran Des-
tici, şunları kaydetti:
"Çünkü kafa bölgesinde
birtakım çizikler, şişlik-
ler oluşmuştu, sonuç-
ların da çıkması açısın-
dan.Tabii birkaç gün
dinlenmemizi tavsiye
ettiler.” » Sayfa 8’de

Güvenlik kaynakların-
dan alınan bilgiye göre,
MİT ve İstanbul Emni-
yet Müdürlüğü Terörle
Mücadele Şube Mü-
dürlüğü ekiplerince,
edindikleri bilgileri
MOSSAD'a sattıkları id-
dia edilen şüphelilere
yönelik operasyon dü-
zenlendi. MİT ve İstan-
bul Emniyet Müdürlü-
ğünün düzenlediği or-

tak operasyonla, edin-
dikleri bilgileri İsrail is-
tihbarat servisi MOS-
SAD'a sattıkları belirlenen
7 kişi gözaltına alındı.
Hamza Turhan Ayberk,
MOSSAD'ın yönlendir-
mesiyle gizli haberleşme
uygulamaları kullanır-
ken, resmi kayıtlara yan-
sımaması için ödemeleri
de kripto para cinsinden
aldı. » Sayfa 7’de

nkara Gıda ve İhtiyaç Mad-
deleri Perakendeciler Der-
neği (PERDER) Yönetim

Kurulu Başkan Yardımcısı Recai Kesi-
mal, ramazan öncesi kırmızı et fiyat-
larında spekülatif artış olduğunu ifade
etti. Tarım ve Orman Bakanlığının
devreye girdiğine işaret eden Kesimal,
"ESK marifetiyle özellikle ramazan
ayında tüketicinin daha ucuz et ala-
bilmesi konusunda Ankara PERDER
ile bir anlaşma zemini oluştu. Bu an-
laşmaya göre et fiyatlarında çok ciddi
bir gerileme yaşandı. 450 liraya kadar
çıkan kıymanın ve kuşbaşının kilogramı
324 liradan satılacak. Ramazan bo-
yunca kırmızı et, bu fiyattan tüketicilere
sunulacak." diye konuştu.

Ramazan ayında gıdaya talebin
yüksek olduğunu belirten Kesimal,
bu nedenle fiyat sabitleme uygula-
masının tüketicilere çok faydalı ola-
cağını dile getirdi. Kesimal, Ankara'da
PERDER üyesi 1000'e yakın mağa-
zada yoğun et satışı yapıldığına dik-
kati çekerek, ESK'nin bu noktaları

tercih etmesinin vatandaşın uygun
fiyatla ete ulaşması açısından önemli
bir adım olduğunu söyledi.

Kırmızı ette merdiven altı ürünler
konusunda uyarıda bulunan Kesimal,
"Ürünlerin son kullanma tarihine
dikkat edilmeli. Özellikle kıymada,
mümkün olduğunca bilindik marka
ve marketler tercih edilmeli. Her
türlü etten kıyma yapabiliyorlar, dik-

kat edilmesi gerekiyor." dedi.
İstanbul Gıda ve İhtiyaç Maddeleri

Perakendeciler Derneği (İstanbul PER-
DER) Yönetim Kurulu Başkanı Faruk
Güzeldere, Et ve Süt Kurumu (ESK)
ile yapmış oldukları protokol ile İs-
tanbul PERDER olarak, ramazan bo-
yunca dana kıymanın kilogram fiyatını
314 liradan, dana kuşbaşının kilogram
fiyatını ise 344 liradan satışa sunmaya

devam edeceklerini bildirdi. Türkiye
Perakendeciler Federasyonu çatısı al-
tında faaliyetlerini sürdüren İstanbul
PERDER, Tarım ve Orman Bakanlı-
ğına bağlı Et ve Süt Kurumu ile
yaptığı protokol çerçevesinde ramazan
ayı boyunca kırmızı et fiyatlarını sa-
bitleme kararı aldı.

İstanbul PERDER Yönetim Kurulu
Başkanı Güzeldere, yaptığı açıklama-
da, dernek olarak, 57 üye marketi, 2
bin 500'e yakın şubesi ve yaklaşık 40
bin civarı çalışanıyla İstanbul’da tüm
hanelere temas ettiklerini belirterek,
yıl boyunca gerçekleştirdikleri kam-
panyalarla tüketiciyi fiyat artışlarına
karşı korumaya çalıştıklarını ifade
etti. Geçen yıl mart ayından bu yana
ESK ile yaptıkları protokol sayesinde
hanelere en uygun fiyatlı eti ulaştır-
dıklarını vurgulayan Güzeldere, son
zamanlarda kırmızı et fiyatlarında
yukarı doğru çok ciddi bir hareketlilik
olduğunu ve dernek olarak bu spe-
külatif fiyat hareketliliğini yakından
takip ettiklerini söyledi. » Sayfa 5’te

A

Ramazan ayını bolluk ve bereket içinde geçirmek isteyen birçok vatandaş için müjdeli haber İstanbul Gıda ve İhtiyaç
Maddeleri Perakendeciler Derneği Başkanı Faruk Güzeldere'den geldi. Güzeldere, Ramazan ayı boyunca 28 zincir
markette et fiyatlarının sabitlendiğini belirtti. Et fiyatlarının Ankara'da da sabitleneceğini duyuran PERDER Yönetim
Kurulu Başkan Yardımcısı Recai Kesimal, Ramazan boyunca kırmızı et fiyatlarında artışa gidilmeyeceğini açıkladı. 

Ligde 28. haftayı lider kapatan sarı-
kırmızılı ekip, maç başına 0,53 gol
yiyerek en iyi savunma takımı olarak
ön plana çıktı. Sarı-kırmızılı ekip,
yediği gol ortalaması açısından sa-
dece İtalya temsilcisi Inter'in (0,48)
gerisinde kaldı. » Sayfa 11’de

Üsküdar Küçüksu Ma-
hallesinde yapımı 4 yıl
süren dünyada ilk olma
özelliği ile eşi benzeri

bulunmayan   ‘’Üsküdar
Çocuk Köyü’’ nün açılışı
yapılarak İstanbulluların
hizmetine sunuldu.

Uzmanından, Ramazan
alışverişi için önemli uyarılar

Ittıfak

Diyetisyen Hande Selin Ok, Rama-
zan ayına girmeye sayılı günler kala
iftarlık, sahurluk için alışveriş listesi
hazırlamak isteyenlere önemli öneri
ve uyarılarda bulundu. » Sayfa 2’de
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Dünyada bir ilk: ‘Üsküdar Çocuk
Köyü’ İstanbulluların hizmetinde

Inter’den sonra Avrupa’nın en
iyi savunması Galatasaray’da

MÜZEYYEN HÜLYA GÜNAY’İN RÖPORTAJI 12’DE

Metin: Artan inşaat maliyetleri 
prefabrik yapılara ilgiyi artırıyor

Cumhurbaşkanı ve AK Parti Genel
Başkanı Recep Tayyip Erdoğan,
partisinin Tarihi Kent Meydanı'nda
gerçekleşen Sivas mitinginde ko-
nuştu. Cumhurbaşkanı Erdoğan,
"85 milyonun tamamının başımızın
üzerinde yeri vardır, biz hiçbir ay-
rım yapmadan tüm vatandaşları-
mızın, milletimizin her bir ferdinin
oyuna talibiz." dedi. Geride kalan
21 yıl boyunca bu maliyetlerin
yükünü ortadan kaldırmak için
çalışıp çabaladıklarını vurgulayan
Erdoğan, sözlerini şöyle sürdürdü:
"Cumhur İttifakı olarak Türkiye'nin
birlik, beraberlik, kardeşlik dava-

sına bu kadar sıkı sarılmamızın,
adeta üzerine titrememizin sebebi
budur. En büyük üzüntümüz, bu
anlayışı CHP ve muhalefette göre-
meyişimizdir. Burada içimizde kalan
bir ukdeyi sizinle paylaşmak isti-
yorum. Türkiye son 21 yılda birçok
sorununu çözdü, eksiğini giderdi.
Daha önce hayal dahi edilemeyen
yerlere geldi. Hak ve özgürlüklerden
yatırımlara, savunma sanayinden
dış politikaya kadar her alanda
gerçekten tarih yazdık. 81 vilaye-
timizin, 922 ilçemizin en ücrasına
kadar tüm köylerimizin adeta çeh-
resini değiştirdik." » Sayfa 7’de

Kırmızı et fiyatları sabitlendi
MOSSAD’a bilgi sattıkları
belirlenen 7 kişi yakalandı

Çalışma ve Sosyal
Güvenlik Bakanı Ve-
dat Işıkhan, emekli-
lerin 3 bin lira bay-
ram ikramiyesinin
bayramdan önce he-
saplara yatırılacağını
bildirdi. Bir gazetecinin "Bayram
ikramiyeleri 3 bin lira olarak
belirlendi. Bir gelişme var mı?"
sorusuna Işıkhan, "Hayırlı olsun.

Yasa Meclisten geç-
miş durumda. Öde-
me günlerini plan-
lıyoruz. Bayramdan
önce emeklilerimizin
hesabına aktarmış
olacağız. Biz her za-

man en iyi rakamları vermeyi
arzu ederiz. Ancak koşullar doğ-
rultusunda hareket ediyoruz"
yanıtını verdi. » Sayfa 6’da

Öğrencilerimiz, bir yıl bo-
yunca haftalık iki saatlik
halk oyunları derslerinde
Anadolu'nun zengin folk-
lorunu keşfediyor, minik
bedenleriyle yöresel ezgi-
lere hayat veriyor.

ADEM KEVEN » 3’te

Yerel seçimler, ülkemizde genel
seçim havasında geçiyor. Böylesi
bir ortamda yapılacak bir seçimle
oluşacak yerel yönetimlerin, il
ve ilçelerde halkın yararına işler
yapma şansı da giderek azalıyor.

ERDEM ERGÜDER » 8’de 

Anadolu’nun 
ritmine kapılmak

Yerel yönetimlerde
öncelikler

Emekli ikramiyeleri bayramdan önce yatacak

Asrın felaketi 6 Şubat dep-
remlerinin ardından bir
yıl geçti. Ülkece yaşadığı-
mız derin acıların ardın-
dan toplum olarak deprem
gerçeğinden kaçma eğili-
mimiz var mı, depremle
yaşamak mümkün mü
Deprem Haftası’nda dep-
reme dair sorularımızı, İs-
tanbul Üniversitesi Cer-

rahpaşa Jeofizik Mühen-
disliği Bölümü’nde görevli
hocamız Kıymetli Prof. Dr.
Ali Osman Öncel’e sorduk: 

Kıymetli Hocam dep-
rem nedir?

Deprem, yerkabuğu-
nun kırılması veya kay-
ması sonucu oluşan ve
yer sarsıntılarına neden
olan bir doğa olayıdır. 

Deprem Haftası’nda Prof. Dr. Ali Osman
Öncel ile depreme dair bir söyleşi (1)

HAVVA İNCECİK’İN HABERİ 4’TE

Kaza geçiren BBP Genel Başkanı
Destici, hastaneden taburcu edildi

Cumhurbaşkanı Erdoğan: Milletimizin
her bir ferdinin oyuna talibiz
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Toplumsal cinsiyet eşitsizliği
kadın sağlığını etkiliyor
Akademisyen Çisem Baş-
tarcan'ın yürüttüğü bir
araştırma, toplumsal cin-
siyet eşitsizliğinin kadın
sağlığını birçok açıdan
etkilediği sonucuna vardı.
Yapılan literatür tarama-
sı, toplumsal cinsiyet eşit-
sizliğinin kadınların sağ-
lık sonuçlarını, üreme
sağlığını ve ruh sağlığını
etkilediğini ortaya koydu.
Yayınlanan bir araştırma-
ya göre, toplumsal cinsi-
yet eşitsizliğinin kadın
sağlığını etkilediği ortaya
çıktı. Araştırmayla Türkçe
ve İngilizce olarak ‘top-
lumsal cinsiyet, toplum-
sal cinsiyet eşitsizliği, ka-
dın sağlığı’ anahtar keli-
meleriyle yapılan 11 yıllık
bilimsel çalışmalar siste-
matik bir incelemeye tabi
tutuldu. Bulgular; kadın-
ların sağlığını en çok et-
kileyen faktörlerin eko-
nomik fırsatların eksik-
liği, düşük eğitim sevi-
yesi, düşük gelir düzeyi
ve sınırlı sağlık hizmeti
erişimi olduğunu göster-
di. Araştırma hakkında
detaylar veren İstanbul
Beykent Üniversitesi Sağ-

lık Bilimleri Fakültesi Öğr.
Gör. Çisem Baştarcan,
“Çalışma, kadının statü-
sünün genel sağlık, üre-
me sağlığı ve ruh sağlığı
üzerinde doğrudan ve
dolaylı etkisi olduğuna
dair sonuçlar ortaya ko-
yuyor. Kadınların cinsi-
yetleri sebebiyle yaşadığı
sorunları önlemeye yö-
nelik yapılan eğitim prog-
ramları, sağlık sonuçla-
rını olumlu yönde etkili-
yor” şeklinde konuştu.
Baştarcan konuşmasını
şöyle sürdürdü: “Toplum-
sal cinsiyet eşitsizliğinin
azaltılması, eşler arası şid-
det olaylarının azaltılma-
sını, kadın statüsünün
yükseltilmesini, hastalık
görülme oranlarının düş-
mesini ve sağlık hizmet-
lerinden yararlanma oran-
larının artmasını sağlaya-
bilir. Toplumsal cinsiyet
eşitliğini sağlamaya yö-
nelik verilen eğitimler, sos-
yal, ekonomik ve sağlık
sonuçlarını artırabilir, gü-
vensiz cinsel davranışları,
adölesan evliliği ve gebe-
liği önlemede etkili ola-
bilir.” lİSTANBUL-İHA

Yatmadan 1-2 saat önce
yemek yemeyi kesin
Beslenme ve Diyet Uzmanı Çi-
sem Gündüz, uyku kalitesinin
metabolizmaya sağladığı katkıya
dikkat çekerek, "Her gün mut-
laka 6 ila 8 saat uyuyun. Uyku
probleminiz var ise yatmadan
1-2 saat öncesinde yemek ye-
meyi sonlandırmış olun. Çay,
kahve yerine melisa ve papatya
çayı için" dedi. Acıbadem Adana
Hastanesi Beslenme ve Diyet
Uzmanı Çisem Gündüz, kaliteli
bir gece uykusunun daha sağlıklı
beslenmeyi desteklediğine dikkat
çekerek, düzenli ve yeterli uy-
kusu olan kişilerin bağışıklık sis-
temlerine yatırım yaptığını söy-
ledi. Sağlıklı bir metabolizma
için günde 6 ila 8 saat uykuya
ihtiyaç duyulduğunu, uyku alın-
dığı zaman metabolizmanın dü-
zene girdiğini vurgulayan Di-
yetisyen Gündüz, "Geceleri dü-
zenli uyuyan bireylerin sağlıklı
beslenmeye eğilimleri arttığı gibi
gün içerisindeki konsantrasyon
problemlerinin azaldığı, zihinsel
aktivitelerinin arttığı ve daha
dinç oldukları yapılan çalışma-
larda görülmüştür" diye konuştu.
Gündüz, sağlıklı hayat tarzını
benimsemek isteyenler için dü-
zenli uykunun temel taşlardan
biri olduğunu vurgulayarak bu-

nun için de beslenmedeki temel
ilkelerin yeniden düzenlenebi-
leceğini ifade etti. Kafeinin vücut
için uyarıcı etkiye sahip oldu-
ğunu belirten Diyetisyen Gün-
düz, “Yatmadan 6-8 saat önce-
sine kadar kafein alımımızı dur-
durmamız gerekiyor. Çay ve
kahve gibi kafein içeriği yüksek
içecekler yerine ıhlamur, melisa,
papatya gibi bitki çaylarına yö-
nelebiliriz. Ayrıca melisa ve pa-
patya çayının yatıştırıcı etkisi
uykuya geçmenize de yardımcı
olacaktır. Gece yatmadan 1-2
saat öncesinde 1 fincan melisa
veya papatya çayı içebiliriz”
dedi.  Akşam yemeğinden sonra
tüketilecek her besinin mide
kapasitesini doldurma eğiliminde
olduğunu belirterek, “Mide ol-
ması gerekenden fazla doldu-
ğunda bu sizin uyku kalitenizi
negatif yönde etkileyecektir. Bu
besinler yağlı, şekerli, baharatlı,
ağır besinler ile cips, baharatlı
kuruyemişler ve kafeinden zen-
gin çikolata ise uyku kaliteniz
ne yazık ki bozulacaktır. Uyku
probleminiz var ise yatmadan
1-2 saat öncesinde hiçbir şey
yememeniz, uyku kalitenizi
olumlu yönde etkileyecektir”
diye konuştu. lADANA-İHA

Hepatit C ile yaşayan 5 kişiden 
4’ü enfekte olduğunu bilmiyor
Dünyada yaklaşık 250 milyon ki-
şinin Hepatit B, 70 milyon kişinin
de Hepatit C hastası olduğu tahmin
ediliyor. Yapılan çalışmalar göste-
riyor ki, Hepatit C ile yaşayan 5
kişiden 4'ü enfekte olduğunu bil-
miyor. Hepatitin tedavi edilmedi-
ğinde karaciğer yetmezliğine ve
kansere neden olabildiğini söyle-
yen Medicana Sağlık Grubu En-
feksiyon Hastalıkları Uzmanı Dr.
Öğr. Üyesi Doğaç Uğurcan, He-
patitli hastanın takip ve tedavisinin
hastalığın seyri için oldukça önemli
olduğunu vurguladı. Dünya ge-
nelinde pek çok hepatit çeşidi gö-
rülüyor, ülkemizde ise en çok He-
patit A, B ve C’ye rastlanıyor. Tüm
Hepatit’lerin birbirinden farklı
semptomlar gösterdiğini söyleyen
Enfeksiyon Hastalıkları Uzmanı
Dr. Öğr. Üyesi Doğaç Uğurcan,
her sene düzenli kan vermenin
tedaviye erken başlamada hayati
bir seçenek olduğunu kaydetti.
Hepatit A, B ve C’nin en çok Ana-
dolu Bölgesi’nde görüldüğünü be-
lirten Dr. Öğr. Üyesi Doğaç Uğur-
can, Hepatitlerin bulaş yollarını
şöyle anlattı: “Hepatit A, daha
çok çocukluk çağında görülür. Di-
ğer Hepatitler gibi kronikleşmez.

1 hafta, 10 günlük tedavi süre-
cinden sonra iyileşen akut bir en-
feksiyondur. Hepatit A’ nın bulaş
yolu diğerlerinden farklıdır. Ço-
cukluk döneminde geçirilen sarı-
lıklar, genellikle yiyecek, içecek,
özellikle kaynağı bilinmeyen su-
lardan ya da tuvaletlerden bulaşan
bir hepatit çeşididir. Çok riskli bir
hepatit grubu değildir. Ama he-
patitlerde riskli olanlar yani kro-
nikleşenler Hepatit B ve Hepatit
C’dir. Her yıl ve her mevsimde
aynı oranda görülebilen bu hasta-
lıklar anneden bebeğe bile geçebilir.
Cinsel yolla da bulaşabilir. Hepatit
B’nin başlangıcı sarılıklı ya da sa-
rılıksız olabilir. Semptomları; avuç
içlerinde ve gözlerde sararma, iş-
tahsızlık, aşırı halsizlik, sürekli bir
uyku hali, idrar renginde koyulaşma
gibi belirtilerdir. Bulaş olduktan 2-
3 hafta sonra bulgu verebilir ya da
hiçbir belirti göstermeden de iler-
leyebilir. Hepatit B ve C müdahale
edilmediğinde ağır sonuçları olan
bir hastalık grubudur. Virüs kara-
ciğerde tutunur, hücrelerin içine
yerleşir ve tedavisiz vücuttan atı-
lamaz. Atılamadığı zaman da ta-
şıyıcı dediğimiz kronikleşme sü-
recine girer.” lKONYA-İHA
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ayın sultanı Ra-
mazan ayı bu yıl
11 Mart’ta baş-

layacak. 10 Mart Pazar’ı 11
Mart’a bağlayan gece ilk sa-
hura kalkılacak. Acıbadem
Kent Hastanesi Beslenme ve
Diyet Uzmanı Hande Selin
Ok, İslam dünyası için en
önemli ibadet ayı olan Ra-
mazan ayında orucun açıla-
cağı iftar, oruca niyet edilecek
sahur sofralarında sağlıklı bes-
lenmenin önemine dikkat çek-
ti. Ramazan için yapılacak
gıda alış verişlerini belirleye-
cek çeşitle faktörler olduğunu
belirten Ok, şöyle konuştu:

“Özellikle tüm besin grup-
larını sadece iki öğüne
sığdırmaya çalışmak
zor gelebilir. Bir de
bu besinsel den-
geye, hem sağlık,
hem bütçeyi tut-
turmak bir de
kilo almama ça-
bası eklenince,
bu iş karmaşık
bir denklemmiş
gibi görünebilir.
Öncelikle iftarda
ve sahurda sağ-
lıklı proteine ve
yağa yer vermek ge-
rekir. Sağlıklı protein
ve yağ kaynakları saye-
sinde hem uzun süre açlığa
dayanıklı hale gelirsiniz hem
de genel sağlığınızı korumuş
olursunuz. Bu nedenle sağlıklı
yağlar olan tereyağı ya da
zeytinyağı alışveriş listesinde
bulunmalı. Sağlıklı menüleri
4 temel besin grubuna dikkat
ederek oluşturabilirsiniz. Süt
grubu (Süt, yoğurt, ayran,
peynir), et, balık ve tavuk
grubu. Bu gruptaki gıdalarla
etli veya kıymalı sebze ye-
mekleri, tavuklu baklagil veya
sebze yemekleri, balık buğu-
lama veya ızgara, ızgara köfte,

balık, tavuk,
hindi, kıy-
malı veya ta-

vuklu çorbalar
menülerinizde

yer almalı. Kuru
baklagiller bitkisel

protein kaynağı oldu-
ğu için bir hayvansal proteinle
birlikte alınması dengeli ola-
caktır. Ekmek ve tahıllar gru-
bunda elbette ki Ramazan
sofralarının vazgeçilmezi pide
olacaktır. Bir avuç içi kadar
pide bir dilim ekmeğe eşittir.
Börek yenilecekse ekmek az-
altılmalı. Pilav tercih edile-
cekse yine ekmekle denge
sağlanmalı, kabuklu pirinç
veya bulgur iyi seçim olacaktır.
Makarna sebzeli, yoğurtlu
veya peynirli soslu iyi seçimdir,
krema tercih edilmemelidir.
Ve iftarın açılışında olmazsa

olmaz çorba bulunmalı. Sebze
ve meyve grubu dediğimizde
iftardan sahur bitimine 2 por-
siyon sebze, 2-3 porsiyon mey-
veye yer vermeliyiz.”
“Lifli yiyecekler
tüketin”

Diyetisyen Ok, Ramazan
ayında da lifli beslenmenin
önemine de dikkat çekti. Lif
içeriği yüksek yiyeceklerin ya-
vaş sindirilip yemeğe hacim
katarak tokluk hissi verdiğini
belirten Ok, “Ayrıca düzenli
bağırsak hareketlerine ve ka-
bızlığı önlemeye yardımcı ola-
bilirler. Tahılları, hurmaları,
incirleri, kepekli tahılları, yağlı
tohumları, sebzeleri ve mey-
veleri seçin. Soya, yumurta,
peynir, baklagiller, kümes hay-
vanları, balık ve yoğurt gibi
protein açısından zengin be-

sinler enerjinizi tazelemeye
yardımcı olur ve daha uzun
süre tok hissetmenizi sağlar.
Vücudunuzun ihtiyaç duydu-
ğu tüm besinleri aldığınızdan
emin olmak her gün, özellikle
de Ramazan ayında çok
önemlidir. İftar ve sahur ara-
sındaki ara öğünler için en
güzeli ise meyve, sütlü tatlılar
ve badem, ceviz gibi kuru ye-
mişler” diye konuştu.
Özel sağlık
durumu olanlara
önemli uyarılar

Ok, özel sağlık durumu olan
kişiler için de şu uyarılarda
bulundu: “Yüksek tansiyon
hastaları; tuzlu zeytin, tuzlu
peynir, füme etler, sucuk ve
pastırmadan uzak durmalı. Po-
tasyum içeren kayısı, muz, ıs-
panak gibi besinler mutlaka

diyette yer almalı, bol su içmeli.
Yüksek kolesterolü olanlar;
haftada iki kez kırmızı et, haf-
tada 2-3 kez tavuk, haftada
1-2 kez balık tercih etmeli. İf-
tariyelikler, pastırma, sucuk,
kaymak - tereyağı ve et ürün-
leri yüksek kolesterol içeriyor,
kesinlikle her gün yenilmemeli.
Kabızlık yaşayanlar; yeterli lif
ve su alımına dikkat etmeli.
Bunun için çorbaya yulaf ke-
peği eklenebilir, sebze yemeği
her gün olmalıdır. İftar ve sa-
hurda kuru kayısı veya erik
hoşafı fayda sağlar. Hazımsızlık
ve gaz şikayetleri olanlar; çok
sıcak ve soğuk besinler yeme-
meli. İyi çiğnemek ve yavaş
yemek, şikayetleri azaltmada
en önemli anahtardır. 16 saat
boş olan sindirim sistemine if-
tarda aşırı yüklenmek rahat-
sızlık verecektir.” lİZMİR-İHA

11Gazze’de 1 milyon
bulaşıcı hastalık
vakası tespit edildi

Uzmanından Ramazan alışverişi için önemli uyarılar
Diyetisyen Hande Selin Ok, Ramazan ayına girmeye sayılı günler kala iftarlık, sahurluk için alışveriş listesi ha-
zırlamak isteyenlere önemli öneri ve uyarılarda bulundu. Ok, “Dengeli besin seçimi yapın, listenizi sağlıklı ve
kaliteli gıdalara yer vererek, en önemlisi de varsa özel sağlık durumunuzu göz önüne alarak hazırlayın” dedi.

Filistin Sağlık Bakanlığı, yaklaşık
2,3 milyon Filistinlinin yaşadığı
İsrail işgali altındaki Gazze Şeri-
di'nde yaklaşık 1 milyon bulaşıcı
hastalık vakası tespit edildiğini
belirterek Birleşmiş Milletlere
(BM) harekete geçme çağrısında
bulundu. Sağlık Bakanlığı Söz-
cüsü Eşref el-Kudra, yaptığı yazılı
açıklamada, İsrail'in Gazze'ye sal-
dırılarının 150 gündür devam et-
tiğine dikkati çekerek, "Bir mil-
yona yakın bulaşıcı hastalık vakası
tespit ettik ve tedavi için gerekli
tıbbi imkanlar mevcut değil. İşgal
devleti İsrail, kasıtlı şekilde salgın
ve bulaşıcı hastalıkların yayılma-
sına yol açıyor ve tarifi mümkün
olmayan bir insani ve sağlık fe-
laketine neden oluyor." ifadesini
kullandı. Gerekli tıbbi yardımın
sağlanmaması halinde durumun
daha da kötüleşeceği uyarısında
bulunan Kudra, BM'ye "Gazze
halkının kurtarılması için hare-
kete geçme çağrısı" yaptı. Kudra,
İsrail güçlerinin hastaneleri ve
sağlık merkezlerini yıktığını, sağlık
personelini öldürdüğü ya da alı-
koyduğunu, Gazze'nin kuzeyin-
deki durumunun ise çok daha
kötü olduğunu vurguladı. İsrail
ordusu, 7 Ekim 2023'ten bu yana
Gazze'de 152 sağlık kuruluşunu
hedef alarak 31 hastaneyi hizmet
dışı bıraktı. İsrail'in 7 Ekim'den
bu yana Gazze Şeridi'ne düzen-
lediği saldırılarda en az 13 bin
230’u çocuk, 8 bin 860’ı kadın
olmak üzere 30 bin 534 Filistinli
öldürüldü, 71 bin 920 kişi yara-
landı. Enkaz altında halen binlerce
ölü olduğu bildirilirken, halkın
sığındığı hastane ve eğitim ku-
rumları hedef alınarak sivil altyapı
da tahrip ediliyor. lGAZZE-AA
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Milli Eğitim Bakanlığınca (MEB),
"Okulumda Sağlıklı Besleniyo-
rum" programı kapsamında,
okul kantinlerinde öğrenciler
için "çorba ve meyve günü" et-
kinliğinin uygulanmasına 4 Mart
Dünya Obezite Günü'nde baş-
landı. Ankara Canan Özbağı
İlkokulu öğrencilerine de etkinlik
kapsamında mercimek çorbası
ve mandalina dağıtıldı. Burada
uygulamaya ilişkin açıklama ya-
pan MEB Destek Hizmetleri Ge-
nel Müdürlüğü Sağlık Hizmetleri
Koordinatörü Gülcan Kılınç,
"Okulumda Sağlıklı Besleniyo-
rum" programı çerçevesinde öğ-

rencilerde sağlıklı beslenme alış-
kanlığını geliştirmek ve onları
geleneksel tatlarla buluşturmak
için "çorba ve meyve günü"
planladıklarını söyledi. Kılınç,
"meyve günü" etkinliklerinde
öğrencilere mevsiminde meyve
tüketmenin faydalarını anlat-
tıklarını; "çorba günü"nde ise
ambalajlı gıdalar yerine gele-
neksel Türk mutfağına yönelik
farkındalık oluşturmayı amaç-
ladıklarını ifade etti. Programın
başlatılması için 4 Mart Dünya
Obezite Günü'nü seçtiklerini
dile getiren Kılınç, "Bu etkinlik-
lerle öğrencilerimizin küçük yaş-

lardan itibaren farkındalıklarını
geliştirerek yaşantılarında obe-
ziteye maruz kalmamaları ve
bu konuda mücadele etmeleri
için kendilerine destek vermek

istiyoruz." diye konuştu. Etkin-
liğe katılan öğrenciler de çor-
baları beğendiklerini ve dağıtıma
devam edilmesini istediklerini
ifade etti. lANKARA-AA
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Beylikdüzü'nde denize ka-
rışan kanalizasyon suyu ne-
deniyle sahil şeridi kahve-
rengiye döndü. Dereağzı
Mahallesindeki yaşam va-
disinin çıkışında kanalizas-
yon suyunun denize dökül-
düğü belirlendi. Kirli suyun
denize karıştığı sahil şeridi-
nin kahverengiye döndüğü
görülürken çevreye de kötü
koku yayıldığı tespit edildi.
"Sıcak havalarda daha
fazla koku oluyor"

Vatandaşlar hem denizin
kirlenmesinden hem de ko-
kudan dolayı duruma tepki
gösterdi. Emekli Şükrü
Opan, 1,5 aydır bölgenin
bu durumda olduğunu, es-
kiden dereden giden kana-
lizasyon suyunun borularla

bölgeye getirildiğini belir-
terek, "Deniz kenarında in-
san gezemiyor, pislikler ke-
nara vuruyor, insan rahatsız
oluyor." diye konuştu. Kal-
binden rahatsız olduğunu
ve günde 3-4 saat hava al-
maya geldiğini söyleyen
Opan, "Sıcak havalarda daha
fazla koku oluyor. Bunun
çaresine bakmaları lazım."
ifadelerini kullandı. Haftanın
4 günü deniz kenarına gel-
diğini dile getiren Mehmet
Ali Sayar ise kokudan ra-
hatsız olduğunu ve araba-
sından çıkamadığını söyledi.
Sayar, "Görüntü olarak da
hem denizi kirletiyor hem
kötü koku yayıyor. Beylik-
düzü açısından kanalizas-
yonun düzeltilmesi iyi olur."
dedi. lİSTANBUL-İHA

Bakan Tekin: Yeni müfredat 2024-2025 eğitim
öğretim yılında 1-5. ve 9. sınıflarda uygulanacak

Beylikdüzü’nde denize akan
kanalizasyon suyu kirliliğe neden oldu

Milli Eğitim Bakanı Yusuf Tekin,
müfredata yönelik düzenleme-
lerin yeni eğitim öğretim yılına
yetişeceğini bildirerek, "2024-
2025 eğitim öğretim yılında 1-
5. ve 9. sınıflarda uygulanacak.
Çalışmaların yüzde 80'i bitmiş
durumda." dedi. Tekin, Cum-
hurbaşkanlığı Külliyesi'ndeki
Kabine Toplantısı sonrası ga-
zetecilerin sorularını yanıtladı.
Müfredat konusunda bir iler-
leme olup olmadığına ilişkin
soruya yanıt veren Tekin, "Talim
Terbiye Kurulumuzun çalışması
sürüyor. Sizin müfredat dedi-
ğiniz şey bir günde incelenecek
bir şey değil. Bir dersin programı
800 sayfa. Müfredat dediğimiz
şey ortak, zorunlu, herkeste
standart olan dersler." diye ko-
nuştu. Milli Eğitim Bakanı Tekin,
müfredatın yeni eğitim öğretim
yılına yetişip yetişmeyeceği so-
rusuna, "Tabii yetişecek. Talim
Terbiye Kurulunun onayından

sonra yayımlayacağız. 1-5 ve
9'da önümüzdeki eğitim öğre-
tim yılından itibaren uygula-
maya başlıyoruz." yanıtını verdi.
Bakan Tekin, kurulun onayın-
dan sonra sürecin nasıl işleye-
ceğine ilişkin soruyu ise "Biter
bitmez gündeme getireceğiz.
Bir tanıtım toplantısı yaparak
açıklayacağız. 2024-2025 eğitim
öğretim yılında 1-5. ve 9. sınıf-
larda uygulanacak. Çalışmaların
yüzde 80'i bitmiş durumda.
Önümüzdeki haftalarda hepsi
tamamlanmış olacak ve kade-
meli olarak uygulamaya geçi-
lecek." diye yanıtladı. Yeni müf-
redatın, 1-5. ve 9. sınıflarda
uygulanmasının sebebi sorulan
Tekin, "Teknik olarak konuların
birbirini izlemesi konusunda
yer değişikliği dolayısıyla öğ-
renci mağdur olmasın. Her ka-
demeye yeni başlayan öğren-
ciyle başlayacağız." ifadesini
kullandı. lANKARA-AA
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Okul kantinlerinde “meyve ve çorba günü” etkinliği başlatıldı
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Okulumuzda 19 yıldır devam
eden bir gelenek var: 2. sınıf
öğrencilerimiz, bir yıl boyun-
ca haftalık iki saatlik halk
oyunları derslerinde Anado-
lu'nun zengin folklorunu keş-
fediyor, minik bedenleriyle
yöresel ezgilere hayat veriyor.
Nesrin Genç hocamızın yıl-
lardır süren emeklerinin ar-
dından son birkaç yıldır bay-
rağı devralan Bahar Özuzun
hocamızla birlikte, minik yıl-
dızlarımızın bu renkli yolcu-
luğuna rehberlik ediyoruz.

Halk oyunları derslerimiz-
de, minik yıldızlarımız sa-
dece bedenlerini değil, ruh-
larını da besliyor. Her bir
yörenin kendine özgü tavrı,
tarzı, kostümü ve müziğiyle
tanışıyorlar.

Halay'ın coşkusuyla Ana-
dolu'nun ruhunu hissediyor-
lar. Zeybek'in heybetli figür-
leriyle yiğitliği ve cesareti de-
neyimliyorlar. Bar'ın ritmine
kapılarak Karadeniz'in ener-
jisini yaşıyorlar. Horon'un çe-
vik hareketleriyle Karadeniz'in
coşkusunu sergiliyorlar. Ho-
ra'nın zarif figürleriyle Trak-
ya'nın ruhunu yansıtıyorlar.
Silifke kaşık oyununun ritmik
ahenginde Akdeniz'in sıcak-
lığını hissediyorlar. Trakya ve
Kafkas danslarının canlı ez-
gileriyle farklı kültürlerin rit-
mine kapılıyorlar. Karşılama
oyununun coşkusuyla bir ara-
ya gelmenin ve birlikte eğ-
lenmenin keyfini yaşıyorlar.

İlk Adımlar ve Ailele-
rin Desteği

S e n e
b a ş ı n d a
ilk birkaç
hafta, mi-
nik yıldız-
l a r ı m ı z
için biraz
zorlayıcı
olabiliyor.
Yeni hare-
ketleri öğ-
renmek,
k o o r d i -
nasyonu
sağlamak
ve disipline uymak, ilk etapta
bazı zorluklar yaratabiliyor.
Bu süreçte ailelerin desteği
çok önemli. Ailelerin teşviki
ve kararlı duruşu, çocukların
bu zorlukları aşmalarına ve
halk oyunlarından keyif al-
malarına yardımcı oluyor.

Öğretmenin Rolü
Öğretmenin teşvik edici ve

motive edici tavrı da bu sü-
reçte çok büyük rol oynuyor.
Sabırla ve sevgiyle yaklaşan,
hataları düzeltmek yerine ça-
bayı takdir eden bir öğret-
men, çocukların özgüvenle-
rini artırmalarına ve halk
oyunlarını sevmelerine kat-
kıda bulunuyor.

Disiplinli Çalışmanın
Ödülü:

Disiplinli çalışma ve azimle,
minik yıldızlarımız kısa sü-
rede bu zorlukların üstesin-
den geliyor ve halk oyunla-
rının keyfini çıkarmaya baş-
lıyorlar. Farklı yörelerin oyun-
larını öğrenerek bedenlerini
geliştiriyorlar, ritim duygu-
sunu ve konsantrasyonlarını
artırıyorlar. Aynı zamanda
özgüvenleri ve sosyal bece-
rileri de gelişiyor.

Beden ve Zihin Birleşiyor:
Halk oyunları sadece bir

dans değil, aynı zamanda mi-
nik yıldızlarımızın bedensel
ve zihinsel gelişimine de kat-
kıda bulunan bir eğitim ara-
cıdır:

Motor becerilerini gelişti-
riyor. Koordinasyon, denge,
esneklik ve kas gücü gibi be-
ceriler, oyunlar ve figürler
aracılığıyla doğal bir şekilde

gelişiyor.
Hafızalarını ve konsantras-

yonlarını geliştiriyor. Figür-
lerin ve hareketlerin ezber-
lenmesi, hafızanın güçlen-
mesine ve konsantrasyon sü-
resinin artmasına katkıda bu-
lunuyor.

Ritim duygusunu geliştiri-
yor. Müzik ve hareketlerin
uyumu, çocukların ritim duy-
gusunu geliştirerek müzikle
olan bağlarını da güçlendiri-
yor.

Sosyal becerilerini gelişti-
riyor. Grup halinde yapılan
çalışmalar, iletişim kurma, iş
birliği yapma, birbirine saygı
duyma ve empati kurma gibi
sosyal becerilerin gelişmesini
teşvik ediyor.

Özgüvenlerini artırıyor.
Sahneye çıkma ve perfor-
mans sergileme deneyimi,
çocukların özgüvenlerini ve
kendilerini ifade etme bece-
rilerini geliştirmelerine yar-
dımcı oluyor.

Kültürel farkındalık kazan-
malarını sağlıyor. Farklı yö-
relerin oyunlarını öğrenerek
çocuklar, geleneksel kıyafet-
leri, müzikleri, dansları ve
hikayeleri hakkında bilgi edi-
nerek kültürel farkındalık ka-
zanıyor.

23 Nisan'da Muhteşem
Bir Gösteri:

Bir yıl boyunca verilen
emeklerin taçlandığı an ise
23 Nisan Ulusal Egemenlik
ve Çocuk Bayramı'nda ger-
çekleşen muhteşem gösteridir.
Ailelerinin heyecanlı bakışları

a l t ı n d a
s a h n e y e
çıkan mi-
nik yıldız-
l a r ı m ı z ,
y ö r e s e l
halk oyun-
larını bü-
yük bir
coşkuyla
sergiliyor-
lar. Bu
gösteri, sa-
dece bir
y e t e n e k

gösterisi değil, aynı zamanda
çocukların disiplin, özveri ve
ekip çalışması gibi değerleri
de öğrendiklerinin bir gös-
tergesi niteliğindedir.

Minik Yıldızlarımızın
Geleceğe Uçuşu

Halk oyunları derslerimiz
ve 23 Nisan'daki gösteri, mi-
nik yıldızlarımızın hayatla-
rında unutulmaz bir deneyim
olarak yer alıyor. Bu dene-
yimden edindikleri özgüven,
disiplin, ekip çalışması ve
kültürel farkındalık, hayat-
larının her alanında onlara
ışık tutacaktır.

Nesrin Genç hocamıza ve
Bahar Özuzun hocamıza
emek ve katkılarından dolayı
teşekkür ediyor, minik yıldız-
larımızın bu muhteşem yol-
culuğunda onlara destek ol-
maktan gurur duyuyoruz.

Minik yıldızlarımız, bu yılki
gösterimizde Mardin yöresi-
nin en sevilen oyunlarından
biri olan Reyhani'yi sergile-
yecekler.

Reyhani, adını reyhan çi-
çeğinden alır ve çiçeğin çev-
resine saldığı hoş kokuların
insanoğlunu dans etmeye teş-
vik ettiği düşünülür. Oyun,
canlı ve ritmik müziği eşli-
ğinde, renkli kostümlerle oy-
nanır. Minik yıldızlarımız,
Reyhani'nin coşkulu ve neşeli
ruhunu sahneye taşıyarak siz-
lere unutulmaz bir deneyim
yaşatacaklar.

23 Nisan'da, minik yıldız-
larımızı yalnız bırakmamanızı
ve bu muhteşem gösteriye
ortak olmanızı rica ediyoruz.

laştırma ve Altyapı
Bakanı Abdulkadir
Uraloğlu, dünkü ka-

bine toplantısı sonrasında gaze-
tecilerin ulaştırma projelerine iliş-
kin sorularını yanıtladı. İstanbul
ve Ankara'da açılış hazırlığı ya-
pılan metro ve ulaştırma hatlarına
ilişkin bilgi veren Uraloğlu, "Ba-
kırköy-Bahçelievler-Kirazlı Metro
Hattı'nı muhtemelen 10 Mart'ta,
Arnavutköy ile İstanbul Havali-
manı arası 14 kilometrelik metro
hattını da bu ay içinde açacağız.
Ankara'da Nallıhan Kuş Cenne-
ti'nin olduğu yerde Çayırhan Köp-
rüsü ve Tüneli'ni bu ay içinde
açacağız." dedi. Irak ile Kalkınma
Yolu Projesi'ne ilişkin her düzeyde
görüşmelerin sürdüğünü belirten
Uraloğlu, şunları söyledi: "Projeye
ilişkin detaylar önümüzdeki ay
Cumhurbaşkanı'mızın ziyaretinde
netleşecek. Her düzeyde, gerek
bakanlar gerekse genel müdürler
düzeyinde konuşuyoruz. İyi iler-
liyor, görüşüyoruz. İki hafta önce
bir heyetimiz oradaydı. Orası çok
sıcak ama bir o kadar da zor.
Cumhurbaşkanı'mızın ziyaretin-
den sonra aşama katedeceğiz."

Bakan Uraloğlu, Zengezur Ko-
ridoru'nun Türkiye ucundaki ça-
lışmalara ilişkin de bilgi verdi.
Orta Koridor'un bir parçası olarak
projeye verdikleri öneme dikkati
çeken Uraloğlu, "Zengezur Kori-
doru'nun devamı olan Dilucu-Iğ-
dır-Kars Hattı'na bu sene inşallah

kazmayı vuracağız. Bu ay yetiş-
meyecek, zorlamıyoruz. Oranın
ihalesini yaptık." diye konuştu.

Ulaştırma ve Altyapı Bakanı
Abdulkadir Uraloğlu, Diyarbakır-
Bismil-Batman Yolu Açılış Töre-
ni'nde yaptığı konuşmada, tarih,
kültür ve medeniyetler beşiği,
Anadolu'nun kadim şehri Diyar-
bakır'da bulunmaktan memnu-
niyet duyduğunu söyledi. Bakan-
lık olarak yatırımlarının yegane
hedefinin 85 milyon vatandaşa
daha konforlu ve güvenli bir ya-
şam sunabilmek olduğunu kay-
deden Uraloğlu, bu çalışmalarının
bir başka etkisinin de özellikle
Diyarbakır gibi bölgesinde bir
merkez olan şehirlerin cazibesini
artırmak olduğunu belirtti. Cum-
hurbaşkanı Erdoğan'ın liderliğinde
81 ili birbirinden ayırt etmeksizin
hayata geçirdikleri projelerle, Tür-
kiye Yüzyılı'nda şehirlerin ulaşım
altyapısını daha da güçlendirmeye
devam ettiklerini aktaran Ura-
loğlu, yük ve yolcu taşımacılığında

sağladığı esneklikle kara yolları-
nın, en dinamik ulaşım modu
olduğunu dile getirdi. Türkiye'nin
dört bir noktasında doğusu, batısı,
kuzeyi, güneyi demeden, köyü,
kasabası ya da büyükşehri fark
etmeden projeleri aralıksız hayata
geçirdiklerini anlatan Uraloğlu,
Güneydoğu Anadolu Projesi'nin
faaliyete geçmesiyle Diyarbakır'ın
"Bereketli Hilal" olarak anılan ve-
rimli topraklarının, tarımın ve
tarıma dayalı sanayinin gelişme-
sine öncülük ettiğini bildirdi.

Diyarbakır'ın ticaret merkez-
lerine kolay ulaşılabilen coğrafi
konumuna işaret ederek dinamik
ve genç nüfusu, eşsiz tarihsel do-
kusunun sağladığı turizm potan-
siyeli ile gelişimini sürdürdüğünü
vurgulayan Uraloğlu, bu nedenle
Diyarbakır'ın ulaşım ağının güç-
lendirilmesinin ülke için çok
önemli olduğunu dile getirdi.

Bakan Uraloğlu, şöyle konuş-
tu: "2002 yılından bu yana ba-
kanlık olarak Diyarbakır'ın ula-

şım ve iletişim altyapısı için 57
milyar 652 milyon lira yatırım
gerçekleştirdik. 44 kilometre
olan bölünmüş yol uzunluğunu
456 kilometreye, bitümlü sıcak
karışım kaplamalı yol uzunlu-
ğunu ise 2 kilometreden 285
kilometreye çıkardık. Diyarba-
kır-Mardin yolu, Diyarbakır-Şan-
lıurfa yolu, Diyarbakır-Silvan
yolu, kuzeybatı ve güneybatı
çevre yolları, havaalanı bağlantı
yolu, Diyarbakır-Ergani yolu
köprü ve köprülü kavşakları, Di-
yarbakır şehir geçişindeki köp-
rülü kavşaklar gibi önemli kara
yolu projelerini bitirdik. 9 bin
852 metre uzunluğunda 97 köp-
rü inşa ettik. Malabadi, Eğil,
Eğil Sancak, Dicle Ongözlü, Çün-
güş, Dörtulular ve Dilaver gibi
tarihi köprülerin restorasyonunu
da gerçekleştirdik. Şu anda da
toplam proje tutarı 15 milyar
618 milyon lira olan 12 ayrı
kara yolu projesine devam edi-
yoruz. Bunlardan en önemlile-
rinden biri de açılışı için bir
araya geldiğimiz Diyarbakır-Bis-
mil-Batman yolumuzdur. Diyar-
bakır'ı Batman'a bağlayan 66 ki-
lometre uzunluğundaki Bismil-
Batman güzergahı Bismil Ova-
sı'ndan geçmektedir. Günlük or-
talama 11 bin aracın kullandığı
yolumuzda özellikle tarımsal faa-
liyetlerin yoğun olduğu dönem-
lerde taşıt trafiği önemli ölçüde
artmaktadır." lDİYARBAKIR-AA

U

Ulaştırma ve Altyapı Bakanı
Abdulkadir Uraloğlu, İstan-
bul'daki Bakırköy-Bahçeliev-
ler-Kirazlı Metro Hattı'nın
muhtemelen 10 Mart'ta, Arna-
vutköy ile İstanbul Havalima-
nı arası 14 kilometrelik metro
hattının da bu ay içinde hiz-
mete açılacağını bildirdi.

İstanbul’da iki metro hattı
daha bu ay hizmete açılacak

Anadolu’nun ritmine kapılmak
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erkesin ücretsiz ola-
rak faydalanabile-
ceği ‘’Üsküdar Ço-

cuk Köyü’’ toplamda yaklaşık
82.000 metrekarelik bir alana
kuruldu.  Üsküdar Çocuk Köyü
genel olarak ‘’Eğitim Teması’’ ve
‘’Orman Teması’’ olarak iki kı-
sımdan oluşuyor.  Eğitim teması
kısmında köy meydanı, köy çeş-
mesi, çocuk oyun alanları, yürü-
yüş parkuru, amfi, gölet, bostan,
su değirmeni, serender, köy ko-
nağı, çarşı, restoran, köy camisi,
şadırvan, wc, çocuk atölyeleri,
köy kahvehanesi, idari bina,
at çiftliği, ahır, ağıl, kü-
mesler ve otopark fonk-
siyonları bulunuyor.
Orman teması kıs-
mında ise çocuk
oyun alanları, pik-
nik alanları, man-
zara seyir terası,
meyve bahçesi, şe-
lale, yeşil köprü ve
arkatlı yol, wc, ma-
cera parkı, bilyeli ara-
ba parkuru fonksiyon-
ları yer alıyor.

Üsküdar Çocuk Köyü’nün
açılışına Ak Parti İstanbul Bü-
yükşehir Belediye Başkan Adayı
Murat Kurum, Üsküdar Belediye
Başkanı Hilmi Türkmen, TOKİ
Başkanı Ömer Bulut, Ak Parti
Genel Başkan Yardımcısı Vedat
Demiröz, İstanbul Milletvekilleri
ve Üsküdar Kaymakam Adem
Yazıcı’nın yanı sıra yaklaşık 5
bin kişiyi bulan çok sayıda va-
tandaş, aileler ve çocukları katıldı.  

Ak Parti İstanbul Büyükşehir
Belediye Başkan Adayı Murat
Kurum açılış konuşmasında
Üsküdar Çocuk Köyü projesinin
nasıl başladığını anlattı. ‘’Tür-
kiye'de ve dünyada da çok ör-
neği olmayan böylesi bir projeyi
duyduğumuzda biz de heye-
canlandık ve TOKİ başkanı-
mızla birlikte hızlı bir şekilde
bu projenin yapım sürecini
başlattık. Bugün bu 82.000 m
karelik alanda Üsküdar’ın gö-
beğinde aynı zamanda Bey-
koz'un, Ümraniye'nin hemen
sınırında yer alan ve İstanbul'da
hem nefes alacağımız hem de
çocuklarımızın burada huzur
içerisinde vakit geçireceği bir

projeyi hamdolsun ka-
zandırmış olduk. Bu bizim için
çok önemli bir mutluluk.’’ İfa-
delerini kullandı.
"Gerçekleştirdiğimiz en
özel projelerden biri"

Üsküdar Belediye Başkanı
Hilmi Türkmen ise konuşma-
sında Üsküdar Çocuk Köyü’nün
bugüne kadar gerçekleştirdiği
en özel projelerden biri oldu-
ğunu belirterek “Burasını uzun
zaman önce düşündük, planla-
dık ve nihayet gerçekleştirdik.
Sadece Üsküdarlı çocukları değil
bütün İstanbullu çocukları dü-
şünerek yaptığımız Üsküdar Ço-
cuk Köyümüzde evlatlarımız
bize ait olan değerleri tecrübe
ederek tanıyacaklar. Tabiata,
bitkilere, hayvanlara dair aileleri
ile birlikte yeni bilgiler öğrene-
cekler. Kaliteli zaman geçire-
cekler. Burası 82 dönümlük bü-
yük bir arazi. İstanbul’un orta
yerinde böylesi büyük ve kıy-
metli bir alanı çocuklara ayırdık.
Burada bir köy meydanı var.
Biyolojik bir göletimiz var.  Ay-
rıca oyun alanları, hayvan çift-

liği, çim amfi, su değirmeni,
piknik alanı, perma kültür yani
özel bir tarım alanı, havuz, mey-
ve bahçeleri, cami, otopark ve
eğlenceli etkinlikler için parkurlar
yer alıyor. Bu köyde çocuklar
eğlenerek öğrenecek, doğayı ve
çevreyi daha yakından tanıya-
caklar. Apartmanların, bulvarların
arasına sıkışmış bir çocukluk,
çocuklarımızın kaderi olamaz.
Biz bunu Üsküdar özelinde de-
ğiştirdik.” ifadelerini kullandı.

Üsküdar Belediye Başkanı Hil-
mi Türkmen konuşmasının de-
vamında Üsküdar Çocuk Köyü’ne
herkesin sahip çıkacağından kuş-
ku duymadığını söyledi. Başkan
sözlerini şöyle sürdürdü: “Burası
bizim şehircilik vizyonumuzun,
insan odaklı belediyecilik anla-
yışımızın bir örneği. Annelerin
babaların çocukları için sağlıklı,
güvenli, eğitimi de eğlencesi de
olan mekânlar talep etmesi bir
insan hakkıdır, anayasal bir haktır.
Sizin hakkınız bizim görevimizdir.
Biz de bunu en iyi şekilde yerine
getirdiğimize inanıyorum. Kö-
yümüz hayırlı olsun. Her açılışta
söylediğim bir söz var. Burası

yapılana kadar bizimdi artık sizin.
Buraya en iyi şekilde sahip çıka-
cağınıza, buraya yeni anlamlar,
değerler katacağınıza yürekten
inanıyorum. Buranın inşasında
emeği geçmiş herkese şükranla-
rımı sunuyorum. Boş bir araziyi
böylesi mamur bir hale getirmek
kolay değil.” dedi.
Şehir hayatından
köy hayatına

Üsküdar Çocuk Köyünde ço-
cuklara; şehir hayatı içerisinde
kendileri için özel olarak hazır-
lanmış açık bir alanda gerçek
bir köy ortamı hissiyatını yaşat-
mak ve aileleri ile birlikte köy
hayatını deneyimleyebilecekleri
daha kaliteli zaman geçirmeleri
hedeflendi. Ayrıca çocuklar; eğ-
lenerek öğrenecek, doğayı ve
çevreyi deneyimleyerek daha ya-
kından tanıma şansı yakalaya-
caklar.  Çocukların takım çalış-
masına ve birlikte eğlenme be-
cerilerine destek olup; onlara
paylaşmayı ve birlikte başarmayı
da kazandırması amaçlanıyor.
Üsküdar Çocuk Köyü ailelere de,
çocuklarını eğlenirken öğrendik-

leri eğitici bir ortamda gözlem-
leme olanağı sağlıyor.
Orjinal köy hayatı

Köy restoranında köy yemek-
lerinin ve taze pişmiş köy ekme-
ğinin ikram edildiği, köy çarşı-
sında dükkânların bulunduğu,
köy kahvehanesinde çay kahve
eşliğinde söyleşilerin olduğu bir
köy meydanı yer alıyor. Çocuk
atölyelerinde çanak çömlek ya-
pımından ekmek yapımına birçok
faaliyet bulunuyor. Gölet etrafında
etkinliklerin yapılacağı çayırlıklar
yer alırken çocukların ekip bi-
çebileceği tarım alanları ve çiftlik
hayvanlarını (At, İnek, Koyun,
Kuzu, Tavuk, Horoz vb.) göz-
lemleyebilecekleri ortamlar da
Üsküdar Çocuk Köyünde hayata
geçirildi. Camisi, çeşmesi, kah-
vehanesi, köy konağı, çiftliği,
tarım alanları, göleti, deresi, şe-
lalesi, değirmeni, meyve bah-
çeleri, piknik alanları ve bilyeli
araba parkuru ile Üsküdar Ço-
cuk Köyü kent içindeki çocuk-
ların köy hayatını deneyimle-
yebilecekleri orijinal ve gerçek
bir imkân sunuyor.
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8 Mart Dünya Kadınlar Günü
etkinlikleri kapsamında, Silivri
Belediyesi ve Evim Atölyem
Grubu iş birliğiyle gerçekleş-
tirilen; Üretici Kadınlar El Sa-
natları, Korkuluk Sergisi ve
Yeniden Kullanım Pazarı yo-
ğun ilgi gördü. Evim Atölyem Silivri
Grubu Üyeleri tarafından geri dö-
nüşüm malzemeleriyle hazırlanan
22 adet korkuluk için, güzellik ya-
rışması düzenlendi. Jüri üyelerinin
değerlendirmesiyle Yasemin Özen
ve ekibinin hazırladığı 22 numaralı
korkuluk birinci, Meral Oraliş'in
hazırladığı 1 numaralı korkuluk
ikinci, Dilek Utkangil'in hazırladığı
3 numaralı korkuluk ise üçüncü
oldu. Yarışmanın birincisi tam altın,
ikincisi yarım altın, üçüncüsü ise
çeyrek altın ile ödüllendirildi. Prog-
ram sonunda sanatçılar tarafından
tasarlanan korkuluklar, yapılan kura

çekiminin ardından Saya-
lar'da biber üreten 22 kadın
çiftçiye takdim edildi. Silivri
Belediye Meclis Üyesi Sultan
Aşkın, Basın Halkla İlişkiler
ve Kültür Müdürü Eren Er-
miş, Evim Atölyem Sözcüsü

Derya Küçük ve kadın üreticilerin
katılımıyla gerçekleştirilen açılış
programı renkli anlara sahne oldu.
Üretici kadınların etkinliğini ziyaret
eden Silivri Belediye Başkanı Volkan
Yılmaz, “8 Mart Dünya Kadınlar
Günü etkinliğimiz kapsamında an-
lamlı ve renkli bir organizasyon
tertipledik. Evim Atölyem gurubuna,
Derya hanım şahsında teşekkür
ediyorum. Yeniden kullanım pazarı,
el sanatları stantları ve kadın çift-
çilere verilmek üzere yarışmaya
tabi tutulan korkuluklar kadın da-
yanışmasının göstergesi oldu. Emeği
geçen herkesi kutluyorum” dedi.

Küçükçekmece Belediyesi Tiyatro
Okulu öğrencileri, “ Düş Oyunu”
ile Sefaköy Kültür ve Sanat Mer-
kezi’nde ilk kez seyirciyle ku-
caklaştı. Bir yıllık eğitimin ar-
dından “Düş Oyunu” ile perde
diyen Tiyatro Okulu’nun genç
yetenekleri, performanslarıyla
izleyiciden tam not aldı. Tiyatro
Okulu’nun ilk oyununu sahneye
taşımaktan duydukları mutlu-
luğu dile getiren  Küçükçekmece
Belediyesi Kültür ve Sanat Da-
nışmanı, ünlü oyuncu Hakkı Er-
gök, “Ortak bir sürü insanın gö-
nül verdiği çok önemli bir projeyi
hayata geçirdik. ’Düş Oyunu’nu
izleyenler, oyunun her şeyi ile
sanat koktuğuna şahit olacak.
Çok özel bir gösteri izleyecekler.
İddia ediyorum; Devlet Tiyatrosu
ya da ödenekli tiyatrolarda böyle
bir oyun yok ve şuanda Devlet
Tiyatrosu -Devlet Tiyatrosu’ndan
emekliyim ve kurumumu çok
severim- bu düzeyde bir oyun
çıkaramaz. İzin vermezler çünkü
artık sanat politikleşti, sanat ku-
rumlarında sanata izin verilmi-
yor” diye konuştu. August Strind-
berg’in “Düş Oyunu” adlı ese-
rinden uyarlanan oyunun yö-
netmeni Ezgi Yentürk Çimenser
ise “Tiyatro Okulu’nda 18 öğ-
rencimizle 1. yılımızı bitirdik,
2. yılımıza geçiyoruz. Bu süreç

Hakkı Ergök ile birlikte yönetti-
ğimiz bir süreç. Biz öğrenci seçi-
minde çok titizlendik. Öğrenci-
lerimizin sahnedeki duruşlarına,
vücut kullanımlarına, diksiyon-
larına hepsine baktık. Özellikle
daha önce hiç tiyatro eğitimi ve
sahne almamış kişileri seçtik.
İkinci aşamada ise nitelikli bir
konservatuarda kaç kişilik sınıf
olursa o kadar kişi aldık. Mey-
vemiz çok tatlı oldu. Bu tohumları
sahneye serpmiş olmaktan gurur
duyuyoruz. Belediye Başkanımız
Kemal Çebi ve Kültür ve Sosyal
İşler Müdürümüz Güney Özkılınç
bize çok destek oldu. Bu ağaçların
meyvesini halkımıza vermek için
çok gayret sarf ettiler. Kültüre ve
sanata katkılarından dolayı ken-
dilerine teşekkür ediyoruz” diye

konuştu. Küçükçekmece Bele-
diyesi tarafından, hayata geçi-
rilen Tiyatro Okulu’nda öğren-
ciler 1 yıl boyunca usta oyuncu
Hakkı Ergök ve Ezgi Yentürk
Çimenser’den eğitim aldı. Öğ-
renciler İstanbul Aydın Üniver-
sitesi ile yapılan protokol neti-
cesinde, eğitimlerini akademis-
yenlerle destekleyerek, sertifika
almaya hak kazanacak. Oyun-
culuğa ilgisi olan adaylar, Kü-
çükçekmece Belediyesi sosyal
medya hesaplarından Tiyatro
Okulu ile ilgili duyuruları takip
edilebilirler. Tiyatro Okulu, 18-
25 yaş arası yeteneklere, ta-
mamen ücretsiz oyunculuk eği-
timi veriyor.

‘Düş Oyunu’ konusu ve oyun-
cuları: Sefaköy Kültür ve Sanat

Merkezi’nde sahnelenen ‘Düş
Oyunu’nun ana karakteri, Brah-
manizm tanrısı Indra'nın Agnes
adlı kızıdır. İnsanlığın karşılaştığı
sorunları gözlemlemek üzere
yeryüzüne gönderilmiştir. Bir
rüya formu içinde ilerleyen
oyunda Agnes, insanların se-
faletle, unutmakla, yanlış ku-
rulmuş sistemlerle nasıl boğuş-
tuğuna tanık oluyor. Oyuncular:
Ozancan Ellialtı, İrem Göktaner,
Zeynep Tutuş, Zilan İnan, Ha-
yati Can Coşkun, İlmihan Kan-
demir, Betül Nazar Albayrak,
İlayda Aytekin, Özge Başak,
Kaan Hasan Halıcı, Bengisu
Dişkaya, Yasemin Naz Yegin,
Şule Gültekin, Zeynep Bayrakçı,
Murat İtmez, Omar Araf Zekrya,
Sibel Sarı, Süleyman Akdağ. 

Sultangazi Belediyesi, araç sir-
külasyonunun yoğun olduğu Ata-
türk Bulvarı’nda gürültü bariyeri
çalışması gerçekleştiriyor. Yak-
laşık 1 buçuk kilometre uzunlu-
ğundaki gürültü bariyeri tamam-
landığında çevre binalarda ya-
şayan vatandaşların maruz kal-
dığı gürültü de minimuma indi-
rilmiş olacak. Sosyal yaşamın
kalitesini artıran Sultangazi Be-
lediyesi, günlük yaşamı kolay-
laştıracak çalışmalarına hız kes-
meden devam ediyor. Sultan-
çiftliği Mahallesi’nin en işlek
noktalarından biri olan Atatürk
Bulvarı çevresinde gürültüden
dolayı yaşanan olumsuzluğun
giderilmesi için harekete geçildi.
Belediye ekipleri, konuyla ilgili
Atatürk Bulvarı üzerinde gürültü
bariyeri çalışmasını hayata ge-
çiriyor. Yaklaşık bir buçuk kilo-
metre uzunluğundaki gürültü
bariyeri çalışması tamamlandı-
ğında ulaşımdan kaynaklanan
gürültü kirliliği de minimuma
indirilmiş olacak.
"Gürültüyü
minimuma
indiriyoruz"

Vatandaşların sorunlarını çö-
züme kavuşturduklarını dile
getiren Sultangazi Belediye Baş-
kanı Abdurrahman Dursun,
“Komşularımızın günlük haya-
tını kolaylaştırarak daha iyi
hizmet almalarını sağlamak biz-
ler için çok önemli. Vatandaş-
larımızın günlük hayatta yaşa-
dığı sıkıntıları çözümlemek
amacıyla titiz bir çalışma yü-
rütüyoruz. Sultançiftliği Ma-
hallemizde Atatürk Bulvarı’nda
1 buçuk kilometrelik alanda
gerçekleştirdiğimiz gürültü ba-
riyeri çalışması da onlardan bir
tanesi. Yaptığımız çalışmayla
özellikle çevre binalarda yaşayan
vatandaşlarımızın maruz kaldığı
gürültüyü minimuma indiriyo-
ruz. Kısa bir süre içerisinde de
çalışmamızı tamamlayacağız.
Daha güzel bir Sultangazi için
farklı alanlarda çalışmalarımıza
hız kesmeden devam ediyoruz”
dedi. İSTANBUL-İHA

Sultangazi Belediyesi’nden
gürültü bariyeri çalışması

ABDULMUTTALİB
BAYRAM

MUSTAFA
ŞAHİN

HAVVA 
İNCECİK

Dünyada bir ilk: ‘Üsküdar Çocuk
Köyü’ İstanbulluların hizmetinde
Üsküdar Küçüksu Mahallesinde yapımı 4 yıl süren dünyada ilk olma özelliği ile eşi benzeri bulunmayan   ‘’Üsküdar Ço-
cuk Köyü’’ nün açılışı yapılarak İstanbulluların hizmetine sunuldu. Üsküdar Belediye Başkanı Hilmi  Türkmen'in hayata
geçirdiği projede, çocuklar şehir hayatının içinde gerçek köy hayatını deneyimleyerek daha kaliteli vakit geçirebilecek.

Silivri’de en güzel korkuluklar
ALTINLA ÖDÜLLENDİRİLDİ

TİYATRO OKULU ‘DÜŞ OYUNU’YLA PERDE AÇTI

H
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Ankara ve İstanbul’da ramazan ayı
boyunca kırmızı etin fiyatı sabitlendi

Türkiye'nin ihracatında ilk sı-
rada yer alan otomotiv en-
düstrisi geçen ay 3,1 milyar
dolar ihracat yaparak en yük-
sek şubat dış satımına ulaştı.
Uludağ Otomotiv Endüstrisi
İhracatçıları Birliğinden (OİB)
yapılan açıklamaya göre, Tür-
kiye otomotiv endüstrisi şubat
ihracatı 2023'ün aynı ayına
göre yüzde 19,9 artışla 3 mil-
yar 130 milyon dolar olarak
gerçekleşti. Ülke ihracatında
ilk sırada bulunan sektörün
toplam dış satımdan aldığı
pay yüzde 14,8, yılın 2 ayın-
daki ihracatı ise geçen yılın
aynı dönemine göre yüzde 11
artışla 5 milyar 909 milyon
dolar oldu. En büyük ürün
grubu tedarik endüstrisinde
ihracat geçen yılın aynı ayına
kıyasla yüzde 10 artarak 1
milyar 266 milyon dolara, bi-
nek otomobillerde yüzde 28
yükselerek 926 milyon dolara,
eşya taşımaya mahsus motorlu
taşıtlarda yüzde 37 artışla 555
milyon dolara, otobüs-mini-

büs-midibüste yüzde 79 yük-
selişle 234 milyon dolara çıktı,
çekicilerde ise yüzde 32 azalışla
116 milyon dolar olarak kay-
dedildi. Tedarik endüstrisinde
en fazla ihracat yapılan ülke
Almanya'ya yüzde 2 düşüş,
önemli pazarlardan ABD'ye
yüzde 49, Fransa'ya yüzde 20,
Birleşik Krallık'a yüzde 25, Ro-
manya'ya yüzde 66, Polonya'ya
yüzde 27 artışlar yaşandı. Bi-
nek otomobillerde en fazla dış
satım olan ülke İtalya'ya yüzde
109, Birleşik Krallık'a yüzde
127, İspanya'ya yüzde 41, Al-
manya'ya yüzde 32, Polonya'ya
yüzde 48 ihracat artışı kay-
dedildi. Eşya taşımaya mahsus
motorlu taşıtlarda Birleşik
Krallık'a yüzde 66, İtalya'ya
yüzde 13, Slovenya'ya yüzde
9, Fransa'ya yüzde 30, Belçi-
ka'ya yüzde 70, Almanya'ya
yüzde 261, otobüs-minibüs-
midibüs ürün grubunda ise
Fransa'ya yüzde 215, Alman-
ya'ya yüzde 211 ihracat artışları
dikkati çekti. lBURSA-AA

Ankara ve İstanbul'da Et ve Süt
Kurumu (ESK) ile yapılan işbirliği
kapsamında ramazan boyunca kır-
mızı et fiyatları sabitlendi. Ankara
Gıda ve İhtiyaç Maddeleri Pera-
kendeciler Derneği (PERDER) Yö-
netim Kurulu Başkan Yardımcısı
Recai Kesimal, AA muhabirine yap-
tığı açıklamada, ramazan öncesi
kırmızı et fiyatlarında spekülatif
artış olduğunu ifade etti. Tarım ve
Orman Bakanlığının devreye gir-
diğine işaret eden Kesimal, "ESK
marifetiyle özellikle ramazan ayında
tüketicinin daha ucuz et alabilmesi
konusunda Ankara PERDER ile bir
anlaşma zemini oluştu. Bu anlaş-
maya göre et fiyatlarında çok ciddi
bir gerileme yaşandı. 450 liraya
kadar çıkan kıymanın ve kuşbaşının
kilogramı 324 liradan satılacak. Ra-
mazan boyunca kırmızı et, bu fi-
yattan tüketicilere sunulacak." diye
konuştu. Ramazan ayında gıdaya
talebin yüksek olduğunu belirten
Kesimal, bu nedenle fiyat sabitleme
uygulamasının tüketicilere çok fay-
dalı olacağını dile getirdi. Kesimal,
Ankara'da PERDER üyesi 1000'e
yakın mağazada yoğun et satışı ya-

pıldığına dikkati çekerek, ESK'nin
bu noktaları tercih etmesinin va-
tandaşın uygun fiyatla ete ulaşması
açısından önemli bir adım olduğunu
söyledi. Kırmızı ette merdiven altı
ürünler konusunda uyarıda bulunan
Kesimal, "Ürünlerin son kullanma
tarihine dikkat edilmeli. Özellikle
kıymada, mümkün olduğunca bi-
lindik marka ve marketler tercih
edilmeli. Her türlü etten kıyma ya-
pabiliyorlar, dikkat edilmesi gere-
kiyor." dedi. İstanbul Gıda ve İhtiyaç
Maddeleri Perakendeciler Derneği
(İstanbul PERDER) Yönetim Kurulu
Başkanı Faruk Güzeldere, Et ve Süt
Kurumu (ESK) ile yapmış oldukları
protokol ile İstanbul PERDER olarak,
ramazan boyunca dana kıymanın
kilogram fiyatını 314 liradan, dana
kuşbaşının kilogram fiyatını ise 344
liradan satışa sunmaya devam ede-
ceklerini bildirdi. Türkiye Peraken-
deciler Federasyonu çatısı altında
faaliyetlerini sürdüren İstanbul PER-
DER, Tarım ve Orman Bakanlığına
bağlı Et ve Süt Kurumu ile yaptığı
protokol çerçevesinde ramazan ayı
boyunca kırmızı et fiyatlarını sabit-
leme kararı aldı. lANKARA-AA

Trakya’da “İklimTrak” projesiyle
toprakların iklim değişikliğine
uyumu sağlanacakFO
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Otomotiv endüstrisi 3,1 milyar dolarla
en yüksek şubat ayı ihracatına imza attı

Tekirdağ Namık Kemal Üni-
versitesince (NKÜ) hazırlanan
"Trakya Bölgesi'nde İklim De-
ğişimine Adaptasyon İçin Nötr
Arazi Bozunumu Projesiyle (İk-
limTrak)" toprakların iklim de-
ğişikliğine uyumu sağlanacak.
Avrupa Birliği ile Çevre Şehir-
cilik ve İklim Değişikliği Ba-
kanlığınca finanse edilen pro-
jenin tanıtım toplantısı kentte
bir otelde yapıldı. Tekirdağ
NKÜ Biyosistem Mühendisliği
Bölüm Başkanı Prof. Dr. Birol
Kayişoğlu, toplantıda yaptığı
konuşmada, iklim değişikliğinin
bütün canlıları etkilediğini söy-
ledi. İklim değişikliğinin ku-
raklık, taşkın, orman yangınları
gibi pek çok felakete neden
olduğunun altını çizen Kayi-
şoğlu, "İklim değişikliği dün-
yada gıda sorununa da neden
olmaktadır. Gıda güvencesi
dünyadaki en büyük sorunlar-
dan birisidir. Her yıl 9 milyona
yakın insan açlıktan ölmektedir.
Küresel iklim değişikliği tarım
başta olmak üzere birçok şeyi
etkiliyor. Ülkemizde iklim de-

ğişikliğinden en çok etkilenecek
iklim kuşağında yer almaktadır.
İklimTrak projesiyle Trakya'nın
sağlıklı bir toprak yapısına ka-
vuşması, arazi tahribatı konu-
sunda bilinçli toplum oluştu-
rulmasına ve gıda güvencesinin
sağlanmasına katkıda buluna-
cağına inanıyorum." dedi. Bi-
yosistem Mühendisliği Bölümü
Öğretim Üyesi Prof. Dr. Fatih
Konukcu da proje kapsamında
akademisyenlerin saha çalış-
maları yürüteceğini aktardı.
Çalışmalar sonunda toprakta
tahribat dereceleri araştırılarak,
alınacak önlemlerin belirlene-
ceğini dile getiren Konukcu,
"İklim değişikliğini herkesin
dikkate alması gerekiyor. Bunun
için iklim değişikliğini önleme-
miz gerek. Projeyle çiftçiler
başta olmak üzere tarım sek-
törünün paydaş olduğu her
katmanda farkındalık oluştu-
rulacak. Trakya'da tarımda iklim
değişikliğine karşı uyum çalış-
maları tamamlanarak üretici-
lerin bilgisine sunulacak." diye
konuştu. lTEKİRDAĞ-AA
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refabrik evlerin
hem hızlı inşa
edilebilir hem de

ekonomik olması sebebiyle sık-
ça tercih edilmeye başlandığını
ifade eden prefabrik ve çelik
konstrüksiyon ev üreticisi İde-
almod Yönetim Kurulu Başkanı
Emre Metin, “Prefabrike çö-
zümler hem zaman hem de
maliyetten büyük tasarruf avan-
tajı sunuyor. Bunlar, birey ve
şirketlerin bu çözüme yönel-
mesinin başlıca sebepleri ara-
sında bulunuyor" dedi.

Metin, “Pandemiyle birlikte
inşaat maliyetleri büyük artış
eğilimine girdi. Bu durum,
özellikle arsa sahibi vatandaş-
ları sıfırdan ev inşaatı çilesi
yerine, hızlı ve ekonomik bir
çözüm olan prefabrik evlere
yönlendirdi. Bugün kendi ar-
sanız üzerine sıfırdan 120 met-
rekare bir ev yapmak istedi-
ğinizde birkaç milyonu aşan
maliyetle karşılaşıyorsunuz.
Öyle ki betonarme evlerde gü-
nümüzde metrekare maliyet-

leri 20 bin TL civarına ulaşmış
durumda. Bu rakam prefabrik
evlerde neredeyse yarı yarıya
düşüyor. Bununla beraber
uzun ve stresli bir inşa süreci
de sizleri bekliyor. Prefabrik
yapılar tüm bu sorunları or-
tadan kaldırıyor. Son tekno-
lojiyle üretilen prefabrik evler,
vatandaşlarımızın talep ettik-
leri arsalara yerleştiriliyor. Sür-
dürülebilir, ekonomik ve hızlı
üretilebilen bu yapılar, olası
depremlere karşı dayanıklı ya-

pısıyla da öne çıkıyor” ifade-
lerini kullandı.
“PREFABRİK
YAPILAR SADECE
EVLE SINIRLI DEĞİL”

Prefabrik yapıların konut
harici birçok alanda da kulla-
nıldığını aktaran Metin, “Halk
arasında prefabrik yapı denil-
diğinde akla ilk olarak ev gelse
de bu yapıların kullanım alanı
oldukça geniş. Bizler müşteri-
lerimizin beklentilerine göre

prefabrik ofis, duş, tuvalet, ye-
mekhane, yatakhane hatta has-
tane üretimi yapıyoruz. Çalı-
şanları için barınma ve yaşam
alanına ihtiyaç duyan birçok
şirket bu çözümü değerlendi-
rebiliyor. Prefabrik yapılara ih-
tiyaç her geçen gün katlanarak
artıyor. Bizler de bu büyüme-
den payımızı alıyoruz. 8 yıl
önce çıktığımız bu yolda aylık
10 bin metrekarelik prefabrik
yapı üretim kapasitesine ve
100 milyon lira ciroya ulaştık.
Şu anda Bosna Hersek, Bulga-
ristan ve Yunanistan’da bayi-
liklerimiz bulunuyor. Amacımız
önümüzdeki 5 yılda bayi ağı-
mızı başta Avrupa olmak üzere
dünyanın farklı bölgelerinde
daha da genişletmek” dedi.
“EVİNİZ 1 HAFTADA
HAZIR”

Prefabrik yapıların çok hızlı
gerçekleştirilen montaj ve tes-
lim süreçlerine dair bilgi veren
Emre Metin, “Ortalama 120
metrekare büyüklüğündeki

bir prefabrik ev, 5 gün montaj
ve 2 gün boyama işleminden
sonra 1 haftada sahibine tes-
lim ediliyor. Yine aynı boyut-
lardaki bir yatakhane ya da
farklı bir prefabrik yapı da
maksimum 6 günde şirketlerin
hizmetine sunuluyor” dedi.
Metin, sözlerini şöyle sonlan-
dırdı: “40-50 yıl civarında
ekonomik ömre sahip olan
prefabrik yapılar en çok emek-
liler, şehirden kaçmak iste-
yenler ve uzaktan çalışanlar
tarafından talep görüyor. An-
cak, prefabrik ev ya da farklı
bir yapı ihtiyacı duyan kişilerin
mutlaka malzeme kalitesine
dikkat etmeli. Yalıtım konusu
ise ayrıca önemli. Elbette,
üretici şirketin sizlere kaç yıl
garanti verdiğini de mutlaka
sorgulayın. Biz de 2 yıllık üc-
retsiz garanti kapsamında,
10 yıl servis hizmeti sunarak
müşterilerimize üretim ve
montaj sonrası da hiçbir mağ-
duriyet yaşatmamak için ça-
lışıyoruz.” lİSTANBUL-DHA

Ordu’da üç arkadaş
kurdukları fabrikayla
29 ülkeye ihracat yapıyor

P

Ordu'da üç arkadaşın 13 yıl önce
açtığı fabrikada üretilen kuruyemiş
kavurma ve işleme makineleri 29
ülkeye ihraç ediliyor. Giresun'da
1993 yılından itibaren gıda ve ma-
kine sektöründe çalışan Erol Akbulut,
Rıza Bozkurt ve Ömer Yılmaz, daha
sonra kendi işletmelerini açmaya
karar verdi. Akbulut, Bozkurt ve
Yılmaz, 2011'de kuruyemiş kavurma
ve işleme makineleri ile entegre
tesis imalatı için Ordu Organize Böl-
gesi'nde (OSB) 1000 metrekare ka-
palı alanda fabrika kurdu. Yurt dışı
pazarına Rusya ile adım atan firma,
şu anda Avrupa, Afrika, Asya, Kuzey
ve Güney Amerika kıtalarında toplam
29 ülkeye ihracat yapıyor. Firmanın
Yönetim Kurulu Üyesi Mert Akbulut,
üretimde ana faaliyetin kuruyemiş
kavurma makinesi üzerine olduğunu
söyledi. Bunun yanı sıra tuzlama,
soslama, kıyma, eleme, seçme ve
püre makineleri, entegre tesis imalatı
ve proje danışmanlığı yaptıklarını
belirten Akbulut, ilk etapta 2-3 ça-
lışanın bulunduğu firmada günü-
müzde 36 kişiyle faaliyeti sürdür-
düklerini aktardı. Akbulut, ilk yıllarda
yurt içi çalışmalarını yürüttüklerini
ifade ederek, "Akabinde 2014-2015
yıllarında Rusya ile ihracata başladık.
Sonrasında da yurt dışı süreci devam
ediyor. Günümüze gelindiğinde 5
kıtada 29 ülkeye makine ve ekipman
ihracatı yapmış bulunmaktayız. Bu
rakamı 60 ülkeye çıkartabilmek he-
deflerimiz arasında. Aynı zamanda
nitelikli üretimi baz alarak bunu yap-
mak da önem arz ediyor." dedi. Ordu
Ticaret ve Sanayi Odası Başkanı Adil
Levent Karlıbel de fındığı ile meşhur
Ordu'daki makinecilerin iş serüven-
lerine ilk olarak bu ürüne uygun ma-
kineler yaparak başladığını kaydetti.
Zamanla dünyanın dört bir tarafına
kuruyemiş işleme ve gıdaya yönelik
makineler ihraç edildiğini belirten
Karlıbel, Ordu'da bu tür vasıflı fir-
maların artması için ellerinden geleni
yaptıklarını, OSB'de son derece başarılı
ve ihracata yönelmiş firmalar oldu-
ğunu söyledi. lORDU-AA

Metin: Artan inşaat maliyetleri
prefabrik yapılara ilgiyi artırdı
Artan inşaat maliyetlerinin prefabrik yapılara ilgiyi artırdığını söyleyen İdealmod Yönetim Kurulu Başkanı Emre Me-
tin, “Pandemiyle birlikte inşaat maliyetleri büyük artış eğilimine girdi. Bu durum, özellikle arsa sahibi vatandaşları
sıfırdan ev inşaatı çilesi yerine, hızlı ve ekonomik bir çözüm olan prefabrik evlere yönlendirdi” ifadelerini kullandı.
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Ticaret Bakanlığı Gümrük
Muhafaza ekiplerinin düzen-
lediği operasyonlarda, piyasa
değeri 113,4 milyon lira olan
kaçak eşya ve uyuşturucu
madde ele geçirildi. Bakan-
lıktan yapılan açıklamaya
göre, operasyonlarla kaçak-
çılara göz açtırılmıyor. Bu
kapsamda, Kapıkule, İpsala,
Kocaeli, Mersin ve Karasu
Gümrük Muhafaza ekiple-
rince düzenlenen operasyon-

larda 58 kilogram uyuştu-
rucu, 336 bin 870 paket ka-
çak sigara, 82 bin 800 adet
elektronik sigara ve çeşitli
ticari eşya ele geçirildi. Uyuş-
turucu maddenin piyasa de-
ğerinin 34 milyon 255 bin
lira, kaçak sigaraların piyasa
değerinin 21 milyon 145
bin lira ve elektronik sigara
ile çeşitli ticari eşyaların pi-
yasa değerinin 58 milyon
lira olduğu tespit edildi. Söz

konusu kaçak eşya ve uyuş-
turucuya el konuldu, şüp-
helilerle ilgili soruşturma
başlatıldı. Gümrük muha-
faza ekipleri, dikkatli ve öz-
verili çalışmalarıyla toplum
sağlığı ve ülke ekonomisi
için büyük tehdit oluşturan
uyuşturucu tacirlerine yö-
nelik mücadelesini kesintisiz
sürdürürken, kaçakçıların
korkulu rüyası olmaya da de-
vam ediyor. lANKARA-AA

Türk un üreticilerinin 2028 yılı
hedefi 2 milyar dolarlık ihracat
Türkiye Un Sanayicileri Fede-
rasyonu Başkanı Haluk Tezcan,
2028 yılı sonunda 2 milyar do-
larlık ihracata ulaşmak için ça-
lıştıklarını söyledi. Ege Hububat
Bakliyat Yağlı Tohumlar ve Ma-
mulleri İhracatçıları Birliği Yö-
netim Kurulu Başkan Yardımcısı
da olan Tezcan, yaptığı yazılı
açıklamada Türkiye'nin yıllık un
ihracatının yaklaşık 1,5 milyar
dolara ulaştığını, un ihracatında
dünya liderliğini 10 yıldır sür-
dürdüğünü belirtti. Türkiye ge-
nelinde 69 ilde 598 fabrikada
30 milyon ton üretim kapasite-
sine sahip olunduğunu aktaran
Tezcan, "Birçok ülkenin koru-
macılık engeline rağmen dünya
ticaretindeki liderliğimizi sür-
dürüyoruz. 2023 yılında 3,6
milyon tonun üzerinde gerçek-
leşen ihracat rakamımızı 20 mil-
yon tona kadar çıkarabilecek
güçteyiz. Birçok ülke Türk un

sanayicisine karşı vergi dahil
çeşitli engeller çıkarıyor. 2024
yılında 4 milyon ton un ihracatı
hedefliyoruz." ifadelerini kul-
landı. Tezcan, geçen yıl un ih-
racatının önceki yıla göre miktar
bazında yüzde 20 büyüdüğünü
belirterek, şunları kaydetti: "Türk
un sanayicileri olarak güçlü bir
şekilde dünya pazarlarında ye-
rimizi almaya devam edeceğiz.
2028 yılı sonunda 2 milyar dolar
dövizi ülkemize kazandırmak
için var gücümüzle çalışacağız.
Türkiye yıllık 22 milyon ton buğ-
day üretimiyle kendi kendine
yetebilen bir ülke. Bu anlamda
buğday üretimimizde herhangi
bir sıkıntımız yok. Ama dünyaya
un ve unlu mamuller ihraç ede-
bilmek için Ukrayna, Rusya ve
diğer ülkelerden buğday ithal
edip işleyip dünya pazarında da
çok ciddi miktarda un ihracatı
gerçekleştiriyoruz." lİZMİR-AA

EPDK Başkanı Yılmaz: Türkiye’nin
gücüne güç katmak için azim 
ve kararlılıkla çalışacağız

Çalışma ve Sosyal Güvenlik
Bakanı Vedat Işıkhan, emekli-
lerin 3 bin lira bayram ikrami-
yesinin bayramdan önce he-
saplara yatırılacağını bildirdi.
Çalışma ve Sosyal Güvenlik
Bakanı Vedat Işıkhan, Cum-
hurbaşkanlığı Külliyesi'nde ger-
çekleştirilen Kabine Toplantısı
sonrası basın mensuplarının
sorularını yanıtladı. Bir gaze-
tecinin "Bayram ikramiyeleri
3 bin lira olarak belirlendi. Bir
gelişme var mı?" sorusuna Işık-
han, "Hayırlı olsun. Yasa Mec-
listen geçmiş durumda. Ödeme
günlerini planlıyoruz. Bayram-
dan önce emeklilerimizin he-
sabına aktarmış olacağız. Biz
her zaman en iyi rakamları

vermeyi arzu ederiz. Ancak ko-
şullar doğrultusunda hareket
ediyoruz. İnşallah daha iyi hiz-
metlerimiz olacak." yanıtını
verdi. Bakan Işıkhan, Bağ-
Kur'luların sigorta prim gün
sayısının, SSK'lıların prim gün
sayısıyla eşitlenmesi konusunda
seçim sonrası çalışma olup ol-
mayacağıyla ilgili soru üzerine,
"O da orta vadeli planlarımızın
arasındaydı. Düzenleme içine
alacağız tabii." dedi. İstihdamı
artırmanın ve kayıt dışılığı azalt-
manın, en önemli hedefleri ara-
sında bulunduğunu belirten Işık-
han, ayrıca Emekliler Yılı kap-
samında emeklilere desteklerinin
olacağını ve çalışmaların devam
ettiğini aktardı. lANKARA-AA

Türkiye Cumhuriyet Merkez Ban-
kası (TCMB), şubatta aylık bazda
gıda ve hizmet gruplarının fiyat
artışlarıyla öne çıktığını kaydederek,
hizmet enflasyonunun bir önceki
aya kıyasla önemli ölçüde zayıflasa
da yüksek seyrettiğini bildirdi.
TCMB'nin Şubat Ayı Fiyat Geliş-
meleri Raporu yayınlandı. Rapora
göre, enerji grubu aylık fiyat artı-
şının ana belirleyicisi Kızıldeniz’deki
jeopolitik gelişmelerle yükselen
petrol fiyatları ile Türk Lirasının
seyrini takiben akaryakıt kalemi
oldu. Geçen ay tüketici fiyatları
yüzde 4,53 yükselirken, yıllık en-
flasyon 2,21 puan artarak yüzde
67,07 oldu. Şubatta doğal gazın
aylık tüketici enflasyonuna etkisi
0,01 puan ile sınırlı kaldı. Gıda
grubu aylık fiyat artışı ise genele
yayılarak güçlenirken, doğrudan
etkilerinin yanı sıra yemek hizmet-
leri kanalıyla dolaylı olarak da
manşet enflasyonu olumsuz etki-
lemeye devam etti. B ve C endeks-
lerinin yıllık değişim oranları sıra-
sıyla 2,63 ve 2,41 puan artarak
yüzde 70,31 ve yüzde 72,89 olarak
gerçekleşti. Yıllık tüketici enflas-
yonuna katkılar incelendiğinde ise
bir önceki aya göre hizmet, gıda
ve enerji gruplarının katkıları sıra-
sıyla 1,05, 0,90 ve 0,30 puan ar-
tarken, alkol-tütün-altın ve temel
mallar gruplarının katkıları 0,02’şer
puan düştü. Mevsimsellikten arın-
dırılmış verilerle incelendiğinde de
B ve C endekslerinin aylık artışları
bir önceki aya kıyasla zayıflamakla
birlikte yüksek seyretti. Fiyat artışları
B endeksini oluşturan gruplardan
işlenmiş gıdada ocak ayına kıyasla
güçlenirken, temel mal ve hizmet
gruplarında yavaşladı. Hizmet fi-
yatları artışı şubat ayında yüzde
5,66 ile önceki aya kıyasla yavaşla-
masına rağmen kuvvetli seyreder-
ken, grup yıllık enflasyonu 4,64
puan artışla yüzde 94,36 oldu. Aylık
fiyat artışları grup geneline yayıldı
ve yıllık enflasyon tüm alt gruplarda
yükseldi. Ocak ayında önemli ölçüde
yükselen kira alt grubunda aylık
artış yüzde 7,06 ile güçlü seyreder-
ken, bu alt grupta yıllık enflasyon
9,09 puan artışla yüzde 120,93 se-
viyesine ulaştı. lİSTANBUL-AA

Merkez Bankasının Şubat
Ayı Fiyat Gelişmeleri
Raporu yayınlandı

Işıkhan: Bayram ikramiyesini
bayramdan önce emeklilerimizin
hesabına aktarmış olacağız

icaret Bakanı
Ömer Bolat, Tür-
kiye'nin mal ihra-

catını bu yıl 267 milyar dolara,
2026'da ise 302 milyar dolara
yükseltmeyi hedeflediklerini be-
lirterek, "Türkiye Yüzyılı hede-
fimizi Türkiye'nin dış ticaretinde
'ticaretin de yüzyılı' olarak ger-
çekleştirmek istiyoruz. Bunu
yaparken de Türkiye'nin dış ti-
caret açığını sürdürülebilir, ma-
kul seviyelere indirmekte ka-
rarlıyız." dedi. Suudi Arabistan'ın
başkenti Riyad'da gerçekleşti-
rilen 27. Uluslararası İş Forumu
(IBF) dün başladı. Forum kap-
samında düzenlenen Türk İhraç
Ürünleri Fuarı'nın açılışına, Ti-
caret Bakanı Ömer Bolat ve
Suudi Arabistan Ticaret Bakanı
Macid el-Kasabi ile iş insanları
katıldı. Bolat, 27. Uluslararası
İş Forumu'nun gala yemeğinde
AA muhabirine yaptığı açıkla-
mada, Türkiye ile Suudi Ara-
bistan arasındaki ticari ve eko-
nomik işbirliğinin güçlendiril-
mesine büyük önem verdikle-
rini, devlet başkanlarının ön-
cülüğünde yükseliş trendinde
olan ikili ilişkilerin son 2 yılda
"muazzam" bir ilerleme kay-
dettiğini söyledi. Suudi Arabis-
tan'a ihracatın 2023'te önceki
yıla göre yüzde 150 gibi önemli
bir oranda artarak 2,62 milyar
dolara ulaştığına dikkati çeken
Bolat, bu ülkeye dış satımda
2024'ün ilk 2 ayında da yüzde

50'den fazla artış olduğunu dile
getirdi. Bolat, geçen yıl 6,8 mil-
yar dolara ulaşan iki ülke dış
ticaret hacminde hedefin orta
vadede 10 milyar dolar, uzun
vadede sektörel portföyleri de
çeşitlendirmek suretiyle 30 mil-
yar dolar olduğunu, bu hedefe
doğru emin adımlarla ilerle-
diklerini ifade etti. İki ülke ara-
sındaki ticari ilişkiler bakımın-
dan bu yılın çok iyi geçmesini
beklediklerini söyleyen Bolat,
2025'te ise iki ülke ilişkilerinde
"altın yılın" yaşanacağına inan-
dığını belirtti.
"Karşılıklı ticaretimiz
çok daha yüksek
rakamlara çıkacak"

Ticaret Bakanı Bolat, iki ülke
liderinin ortaya koyduğu vizyon,

kararlı ve sağlam iradenin yanı
sıra kendilerinin de gayretleriyle
ikili ilişkilerin, ticarete ve eko-
nomik alandaki işbirliğine aynı
doğrultuda yansıyacağını vur-
guladı. Ülkeler arasındaki ve-
rimli işbirliğinin güçlenerek sür-
dürülebilmesini sağlamak için
sektöründe yer edinmiş firmalar
ve iş insanlarının daha yakın
temasta bulunmaya teşvik edil-
diğini dile getiren Bolat, karşılıklı
iş ve yatırım imkanlarını artır-
mak amacıyla Türk ve Suudi
Arabistan iş dünyasının çeşitli
platformlarda bir araya geldiğini
söyledi. Körfez bölgesi ile ticareti
artırmaya yönelik adımlardan
bahseden Bolat, "Bütün bunlar
iş dünyasının önündeki engelleri
kaldırıyor. Biz iş dünyasıyla be-
raber yol arkadaşlığı yapıyoruz.

Artık Türk sanayisinin, hizmetler
sektörünün, müteahhitlik sek-
törünün, taşımacılığının, turiz-
minin ve tarımının kalitesi ve
rekabetçi gücüyle inşallah bu
bölgede karşılıklı ticaretimiz
çok daha yüksek rakamlara çı-
kacak." diye konuştu.
Mal ihracatında 2024
hedefi 302 milyar dolar

Bakan Bolat, Türkiye'nin
mal ihracatını bu yıl 267 milyar
dolara, 2026'da ise 302 milyar
dolara yükseltmeyi hedefle-
diklerini belirterek şöyle devam
etti: "Türkiye Yüzyılı hedefimizi
inşallah Türkiye'nin dış tica-
retinde 'ticaretin de yüzyılı'
olarak gerçekleştirmek istiyo-
ruz. Bunu yaparken de Türki-
ye'nin dış ticaret ve ticari iş-
lemlerde açık durumlarını, sür-
dürülebilir makul seviyelere
indirmekte kararlıyız. Zaten
haziran ayından bu yana her
takvim ayında ihracat rekorları
kırıldı. Ağustostan bu yana her
ay ithalatımızda gerileme kay-
dedildi. Yine ağustostan beri
her ay dış ticaret açığımızda
gerileme kaydediliyor."
"Bizim firmalarımız da
bu projeleri yakından
takip etmeli"

Ticaret Bakanı Ömer Bolat,
iki günlük ziyareti boyunca
Suudi Arabistan kabinesinin
neredeyse yarısıyla ikili görüş-

meler yaptığını dile getirerek,
Suudi Arabistan Ticaret Bakanı
Kasabi'nin Türk İhraç Ürünleri
Fuarı'nda kendilerini yalnız bı-
rakmadığını söyledi. Bolat, ikili
görüşmelerinden aldığı mesaj-
lara ilişkin şu değerlendirmede
bulundu: "Suudi Arabistan,
önümüzdeki 10 yıl için çok
büyük bir yatırım hamlesine
girişiyor. Çünkü önlerinde 2030
vizyonu projesi var. Ayrıca
2030'da Dünya Expo Fuarı'na,
2034'te Dünya Kupası'na ev
sahipliği yapacaklar. Mevki-
daşlarım, 2030 vizyonu kap-
samında toplamda 3,3 trilyon
dolarlık yatırım yapacaklarını
ifade etti. Bunların arasında
inşaat, altyapı ve üst yapı,
enerji, sanayi ve turizm yatı-
rımları da bulunuyor. Bize, 'Bü-
tün bu alanlarda kapımız Türk
firmalarına açık.' dediler. Tür-
kiye, güçlü ekonomisi ve li-
derliğiyle onlara güven veriyor.
Türkiye'nin hizmetlerde ve sa-
nayi sektöründeki kaliteli ve
rekabetçi başarısı da onlara
güven veriyor. Bizim firmala-
rımız bu projeleri yakından ta-
kip etmeli."

Bolat, Türkiye'nin dış ti-
carette çok parlak bir gele-
ceği olduğunu kaydederek,
halkın refahı, ülkenin ge-
lişmesi ve güçlenmesi için
var güçleriyle çalışmaya de-
vam edeceklerini sözlerine
ekledi. lİSTANBUL-AA

T

Enerji Piyasası Düzenleme Ku-
rumu (EPDK) Başkanı Mustafa
Yılmaz, "EPDK, Türkiye Yüz-
yıl'ına yakışır şekilde ülkemize,
milletimize ve sektörümüze
hizmet etmeye devam ede-
cektir." dedi. Enerji Piyasası
Düzenleme Kurumu (EPDK)
Başkanı Mustafa Yılmaz, gör-
evine 4. kez atanmasının ar-
dından, "Sayın Cumhurbaş-
kanı'mıza beni bir kez
daha bu onurlu gö-
reve layık gördük-
leri için şükran-
larımı sunuyo-
rum. Başta
Enerji ve Tabii
Kaynaklar Ba-
kanımız Sayın
A l p a r s l a n
Bayraktar ol-
mak üzere
tüm bakanları-
mıza da destek-
leri için teşekkür
ediyorum." dedi.
Cumhurbaşkanı Re-
cep Tayyip Erdoğan'ın
kararıyla EPDK Başkanlığına
atanan Yılmaz, AA muhabirine
açıklamalarda bulundu. Yıl-
maz, Türkiye'nin enerji ticaret
merkezi olma hedefine ka-
rarlılıkla ilerleyeceğini ifade
ederek, şunları kaydetti: "Sayın

Cumhurbaşkanı'mıza beni bir
kez daha bu onurlu göreve
layık gördükleri için şükran-
larımı sunuyorum. Başta Enerji
ve Tabii Kaynaklar Bakanımız
Sayın Alparslan Bayraktar ol-
mak üzere tüm bakanlarımıza
da destekleri için teşekkür
ediyorum. EPDK, Türkiye Yüz-
yıl'ına yakışır şekilde ülkemize,

milletimize ve sektörü-
müze hizmet etmeye

devam edecektir.
Bugüne kadar

sektörümüz
ile birlikte at-
t ı ğ ı m ı z
adımlar ne-
ticesinde
enerji ala-
nında çok
önemli bir
n o k t a y a
geldik. An-

cak daha ya-
pacak çok işi-

miz var. Ülke-
mizin enerji ticaret

merkezi olma hede-
fine giden yolda kararlılıkla

ilerleyecek, yerli ve yenilene-
bilir kaynaklarımızdan azami
düzeyde istifade etmek için
üzerimize düşen sorumluluğu
yerine getirmeye devam ede-
ceğiz." lANKARA-AA

Gümrük muhafaza ekipleri kaçakçılık operasyonlarını sürdürüyor

Ticaret Bakanı Bolat, "Türkiye Yüzyılı hedefimizi Türkiye'nin dış ticaretinde 'ticaretin de yüzyılı' olarak gerçekleştirmek
istiyoruz. Bunu yaparken de Türkiye'nin dış ticaret açığını sürdürülebilir, makul seviyelere indirmekte kararlıyız." dedi.
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Bakan Ömer Bolat: Türkiye’nin dış ticaret açığını
sürdürülebilir seviyelere indirmekte kararlıyız
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Adalet Bakanı Yılmaz Tunç:
İşyurtları sistemi milli
ekonomiye katkı sağlıyor

Milli İstihbarat Teşkilatı (MİT) ve
İstanbul Emniyet Müdürlüğünün
düzenlediği ortak operasyonla,
edindikleri bilgileri İsrail istihbarat
servisi MOSSAD'a sattıkları belir-
lenen 7 kişi gözaltına alındı. Gü-
venlik kaynaklarından alınan bil-
giye göre, MİT ve İstanbul Emniyet
Müdürlüğü Terörle Mücadele Şube
Müdürlüğü ekiplerince, edindikleri
bilgileri MOSSAD'a sattıkları iddia
edilen şüphelilere yönelik ope-
rasyon düzenlendi. Operasyonda,
7 zanlı gözaltına alındı. Şüpheli-
lerden birinin, televizyonlarda sa-
bah programlarına katılan, eski
kamu personeli Hamza Turhan
Ayberk olduğu ve MOSSAD'ın,
Ayberk ile "Victoria" kod adlı ajanı
aracılığıyla temasa geçtiği tespit
edildi. MİT, özel dedektiflik yaptığı
belirtilen Ayberk'in para karşılığı
MOSSAD'a bilgi sızdırdığını be-
lirledi. MOSSAD'a bilgi temin et-
mek için aralarında kamu görev-
lilerinin de bulunduğu kişilerden
ekip kurduğu tespit edilen Ay-
berk'in, aldığı talimatlar üzerine
Türkiye'deki Orta Doğulu kişi ve
şirketler hakkında bilgi derlediği
anlaşıldı. Yapılacak işlerle ilgili
Belgrad'da 2019'da, MOSSAD'dan
eğitim aldığı öğrenilen Ayberk,
İsrail gizli servisi tarafından önce
basit işlerde kullanıldı. Hamza

Turhan Ayberk, MOSSAD'ın yön-
lendirmesiyle gizli haberleşme uy-
gulamaları kullanırken, resmi ka-
yıtlara yansımaması için ödemeleri
de kripto para cinsinden aldı. Bilgi
sızdırmanın yanı sıra tehdit ve
takip eylemlerinde de bulunan
Ayberk'in, hedefindeki kişilerin
araçlarına yerleştirdiği takip ci-
hazıyla konumlarını anlık olarak
MOSSAD'a aktardığı, bu kişileri
taciz ettiği ve zaman zaman teh-
ditlerde bulunduğu öğrenildi.
İçişleri Bakanı Ali Yerlikaya, sosyal
medya hesabından yaptığı açık-
lamada, uluslararası casusluk faa-
liyetlerinin tespit ve deşifresine
yönelik İstanbul'da eş zamanlı
olarak İsrail istihbarat unsurlarına
karşı düzenlenen "Köstebek-2 Ope-
rasyonu"nda 7 zanlının yakalan-
dığını anımsattı. 

Şüphelilerin arasında yer alan
ve daha önce FETÖ'den ihraç olan
polis İsmail K'nin de edindiği bil-
gileri MOSSAD'a ilettiği ortaya
çıktı. Şüphelinin evinde yapılan
aramada ise 4,5 kilogram kokain
ile hassas terazi ele geçirildi. Ope-
rasyon kapsamında yakalanan
Özkan Ş'nin polislikten ihraç edil-
diği, Ömer Burak G'nin kendi is-
teğiyle istifa ettiği, Ercan K'nin de
emekli polis olduğu öğrenildi. 
lİSTANBUL/ANKARA-AA

MOSSAD’a bilgi sattıkları
belirlenen 7 kişi yakalandı

Tarım ve Orman Bakanı İbrahim
Yumaklı, ramazan ayı öncesi de-
netimleri sıklaştırdıklarını belirte-
rek, "Ramazan ayına özgü olarak
7 bin 500 arkadaşımızın sahaya
tekrar çıktığını ifade etmek, Kon-
ya'dan bunu duyurmak istiyorum."
dedi. Bakan Yumaklı, AK Parti
Konya İl Başkanlığı'nda düzenlediği
basın toplantısında, Konya'nın hem
bitkisel üretimde hem de hayvansal
üretimde Türkiye'nin gıda ihtiyacını
karşılayan en önemli şehirlerinden
biri olduğunu söyledi. Son 21
yılda Konya'ya tarım, orman ve
su konularında 189 milyar lira
yatırım yapıldığına dikkati çeken
Yumaklı, Konya'nın potansiyelini
harekete geçirmek için Konya Bü-
yükşehir Belediyesi ile birçok ça-
lışma yaptıklarını, yapmaya da
devam edeceklerini dile getirdi.
Yumaklı, son aylarda tarımda özel-
likle bazı konuları çözüme kavuş-
turmak ya da iyileştirmek adına
devrim niteliğinde düzenlemeler
gerçekleştirdiklerini belirterek,
şunları kaydetti: "Örneğin işlen-
meyen arazilerin üretime kazan-
dırılmasıyla ilgili gerekli altyapı
çalışması bitti ve bunun izleme
dönemine geçtik. 2 yıl üst üste iş-
lenmeyen tarım arazilerinin 2 yıl
sonra mülkiyeti sahiplerinde kal-
mak üzere bakanlığımız tarafından
kiraya verilerek, kira bedelinin
mülkiyet sahiplerine ama bu ara-
zinin tarıma, Türkiye ekonomisine
kazandırılması işlemi olacak in-
şallah. Çiftçi kayıt sistemine kay-
dolamayan miras veya veraset ko-
nularıyla alakalı büyük bir kesim
vardı. Bununla ilgili de düzenle-
meleri yaptık. Şu ana kadar yak-
laşık 4,6 milyon dekarlık ilave

arazi için de çiftçi kayıt sistemine
kaydolmak üzere başvuru geldi."

Sözleşmeli üretimin de yeni
bir konu olmadığını ama uygu-
lamada istedikleri rakamları bu-
lamadıklarını vurgulayan Yumaklı,
farklı sektörlere ait 7 tip sözleşme
yaparak bakanlığın garantörlü-
ğünü koyduklarını, tarımsal üre-
tim planlamasını eylülde, hay-
vansal üretim planlamasını da
2024 başında devreye koymayı
hedeflediklerini bildirdi.
"2023 yılında 1
milyon 300 bin gıda
denetimi yapıldı"

Hayvancılık yol haritasını kısa
süre önce açıkladıklarını hatırlatan
Yumaklı, "Bu konuda sektörden
gelen destek bizi ziyadesiyle mem-
nun etti. Ben buradan üretim ya-
pan, üretim için gayret sarf eden
ve bizlerle omuz omuza veren
bütün üreticilerimize tekraren te-
şekkür ediyorum. Üretim planla-
masından hayvan hastalıklarıyla

mücadeleye, ıslah planlarından
gençlerin ve kadın girişimcilerin
sektörde yer almasında, aile iş-
letmelerinin desteklenmesine ka-
dar bütün unsurları kapsayan bir
yol haritası. Bunların alt başlık-
larını önümüzdeki birkaç gün
içerisinde arkadaşlarımız yayın-
lamaya başlayacak." ifadesini kul-
landı. Yumaklı, AK Parti hükü-
metleri olarak kalıcı çözümler
üretmeye odaklandıklarını vur-
guladı. Bakanlık olarak sorum-
luluk alanlarından birinin vatan-
daşın güvenilir gıdaya ulaşımını
sağlamak olduğuna değinen Yu-
maklı, şöyle konuştu: "Bakanlık
olarak 2023 yılında 1 milyon 300
bin gıda denetimi yapıldı. Bu de-
netimlerde 18 bin 948 işletmeye
idari para cezası uygulandı.
2024'te de denetimlerimiz hız
kesmeden devam ediyor. Rama-
zan ayının önemi ve farklı bir at-
mosferi olması sebebiyle bu de-
netimlerimizi daha da sıklaştıra-
cağımızı ve ramazan ayına özgü

olarak 7 bin 500 arkadaşımızın
sahaya tekrar çıktığını ifade etmek,
Konya'dan bunu duyurmak isti-
yorum. Başta ramazanda tüketimi
çok fazla olan un ve unlu ma-
muller, pasta ve tatlılar, et ve et
ürünleri, süt ve süt ürünleri gibi
hususlarda yoğun denetimlerimiz
de başlamış durumda. İftar yapı-
lan yerlerdeki, toplu tüketim ya-
pılan alanlardaki denetimlerimizi
de yoğunlaştıracağız. Burada hij-
yen koşulları, saklama koşulları,
gıdaların son kullanım sürelerini
aşıp aşmadıkları gibi içerik de-
netimleri, analiz denetimleri dahil
olmak üzere yapılmış olacak. Ra-
mazan kolileriyle alakalı dene-
timlerimiz de olacak. Burada eti-
ket ve son tüketim tarihlerini in-
celemiş olacağız."

Bakan Yumaklı, en büyük gıda
denetçisinin halkın kendisinin
olduğunu her zaman vurgula-
dıklarına işaret ederek, "Buradan
da bir kez daha ifade edelim,
vatandaşlarımızın karşılaştıkları
herhangi bir problemi, her türlü
iletişim vasıtasıyla bakanlığımıza
iletmeleri halinde anında bunlarla
ilgili gerekli aksiyon, gerekli tedbir
alınacak." dedi. AK Parti Konya
İl Başkanı Hasan Angı'nın seçim
çalışmalarına ilişkin bilgi verdiği
toplantıda, Konya Büyükşehir Be-
lediye Başkanı Uğur ibrahim Altay
ve AK Parti Konya Milletvekili
Mehmet Baykan da konuşma
yaptı. Toplantıya Selçuklu Bele-
diye Başkanı Ahmet Pekyatırmacı,
Meram Belediye Başkanı Mustafa
Kavuş ve Karatay Belediye Baş-
kanı Hasan Kılca ile bazı millet-
vekilleri ve teşkilat mensupları
da katıldı. lKONYA-AA

umhurbaşkanı ve
AK Parti Genel
Başkanı Recep

Tayyip Erdoğan, partisinin Tarihi
Kent Meydanı'nda gerçekleşen
Sivas mitinginde konuştu. Ko-
nuşmasına, "Yol senin yolundur,
yoldaşım sensin. İyi gün, kötü
gün haldaşım sensin. Canımın
canısın, kardeşim sensin. Has-
retim ülfetim sanadır Sivas" di-
zelerini okuyarak başlayan Er-
doğan, Sivaslılarla hasret gi-
dermekten duyduğu memnu-
niyeti dile getirdi. Cumhurbaş-
kanı Erdoğan, "Türkümüzün
söylendiği, sazımızın çalındığı,
emeğimizin bütünleştiği, birlik
ve beraberliğimizin teminatı Si-
vas'ın kalbimizde hep ayrı bir
yeri oldu." diye konuştu.

Selçukluların emaneti, Milli
Mücadele fişeğinin ateşlendiği
şehir, Aşık Veysel'in gönül yuvası
Sivas'tan aldıkları ilhamla ilan
ettikleri Türkiye Yüzyılı vizyo-
nunu mutlaka hayata geçire-
ceklerini vurgulayan Erdoğan,
"Bir daha hiçbir insanımızın Si-
vaslı Nuri Demirağ'ın yaşadığı
engellemelere, ihanetlere, zu-
lümlere maruz kalmasına izin
vermeyeceğiz. Sanayisiyle, tek-
nolojisiyle, ticaretiyle, tarımıyla
hiçbir alanda insanımızın bıra-
kınız kendi devleti tarafından
mağdur edilmesini, dünyanın
herhangi bir yerinde mahzun
kalmasına seyirci kalmayacağız."

ifadesini kullandı.
"Bu ülkenin en büyük
sermayesi insanıdır"

Her alanda yatırımıyla, ta-
sarımıyla, üretimiyle, ihracatıyla
destekleyerek ülkeyi kesintisiz
büyüttüklerini ve Türk insanının
öz güvenini artırdıklarını belirten
Erdoğan, şunları söyledi: "Tür-
kiye Yüzyılı'na giden yolun önce
kendi insanımıza inanmaktan,
güvenmekten, onunla gönül ve
el birliği yapmaktan geçtiğine
inanıyoruz. Bu ülkenin en büyük
sermayesi insanıdır. Binlerce yıl-
lık tarihimiz boyunca ne zaman
bu anlayışı kalbimizde yaşattık
ve hayatımıza tatbik ettiysek
cihana hükmettik. Ne zaman
aramıza ayrılığı soktuysak, ne
zaman her birimiz kendi benlik
davamıza kapıldıysak işte o za-
man başımıza gelmeyen felaket
kalmadı. Cumhuriyetimizin ilk
asrında siyasi ve sosyal fay hat-
ları üzerinden yürütülen kav-
gaların, yaşanan krizlerin, te-
rörün, ülkemize hangi ağır ma-
liyetleri olduğunu hepimiz çok
iyi biliyoruz."

Bugün alanda 75 bin kişi bu-
lunduğu bilgisini paylaşan Er-
doğan, "İşte Sivas bu." dedi. Er-
doğan, daha sonra alandaki "Ka-
lite standartlarımız gereği sadece
Reis'e ve Hilmi Başkana oy veri-
yoruz", "Siz uzaya mekik gön-
derdiniz de başörtüsü kuyruğu-

nuza mı takıldı", "CHP nereden
bilsin hiç seçim kazanmamış ki",
"Babalar sözünü tutar" ifadele-
rinin yazılı olduğu bazı pankart-
ları okudu. Erdoğan, "85 milyo-
nun tamamının başımızın üze-
rinde yeri vardır, biz hiçbir ayrım
yapmadan tüm vatandaşlarımı-
zın, milletimizin her bir ferdinin
oyuna talibiz" dedi.
"Her alanda gerçekten
tarih yazdık"

Geride kalan 21 yıl boyunca
bu maliyetlerin yükünü ortadan
kaldırmak için çalışıp çabala-
dıklarını vurgulayan Erdoğan,
sözlerini şöyle sürdürdü: "Cum-
hur İttifakı olarak Türkiye'nin
birlik, beraberlik, kardeşlik da-
vasına bu kadar sıkı sarılma-
mızın, adeta üzerine titreme-
mizin sebebi budur. En büyük
üzüntümüz, bu anlayışı CHP
ve muhalefette göremeyişimiz-
dir. Burada içimizde kalan bir
ukdeyi sizinle paylaşmak isti-
yorum. Türkiye son 21 yılda
birçok sorununu çözdü, eksiğini
giderdi. Daha önce hayal dahi
edilemeyen yerlere geldi. Hak
ve özgürlüklerden yatırımlara,
savunma sanayinden dış poli-
tikaya kadar her alanda ger-
çekten tarih yazdık. 81 vilaye-
timizin, 922 ilçemizin en ücra-
sına kadar tüm köylerimizin
adeta çehresini değiştirdik."

Örneğin, Sivas'ı modern dün-

yanın en büyük imkanı olan
hızlı trenle buluşturduklarını,
sayılmaya kalksa saatler sürecek
nice yatırımı, reformu ve yeniliği
ülkeye kazandırdıklarını dile ge-
tiren Erdoğan, şöyle devam etti:
"Ama ne yaptıysak CHP ve mu-
halefetin standardını yükseltmeyi
bir türlü başaramadık. Bu partide
zaman içinde sloganlar, söylem-
ler değişti, hatta genel başkanlık
koltuğunda oturan şahıslar bile
değişti fakat hiçbir değişim,
CHP'nin siyasi tükenmişliğine
çare olmadı. Maalesef bu partide
öyle yapısal bir arıza var ki her
gelen, gideni aratıyor. Son genel
başkan değişiminde bu acı ger-
çekle bir kez daha yüzleştik. Bi-
liyorsunuz, devrik genel başkan
bay Kemal ile pek anlaşamaz,
hatta sık sık karşı karşıya gelirdik.
Yürüyen merdivene ters binse
de aday olduğu seçimlerde ken-
dine oy veremese de Konya'yı,
Çorum'u ayrı birer ülke zannetse
de Kuzey Kıbrıs'taki Maraş'ın
adını daha önce hiç duymamış
olsa da yani siyasi hayatı boyunca
bizi ve milletimizi pek çok kez
güldürmüş olsa da yine de bay
Kemal'in kendine has bir tarzı,
söylemi, siyaset yapma usulü
vardı. 13 kez ne yaptı? Bay bay
bay Kemal."
"Bu kadarını biz de
beklemiyorduk"

CHP'nin yeni genel başkanı-

nın ise "her açıdan tam bir hayal
kırıklığı olduğu" değerlendir-
mesinde bulunan Erdoğan, şun-
ları kaydetti: "Daha önce bağırıp
çağırarak kendince oynadığı
orta oyunlarını hiç takip etme-
diğimiz için çapı, kalibresi, bu
konuda pek bir fikir sahibi de-
ğildik. Projektörler bu kişinin
üzerine çevrilince ortaya çıkan
utanç verici görüntü sadece
CHP'li vatandaşlarımızı değil,
inanın bizi de üzdü. Açık söy-
lemek gerekirse bu kadarını biz
de beklemiyorduk. Oturduğu
koltuğa bu derece yakışmaya-
cağını, muhtemelen onu oraya
getirenler bile tahmin etmiyor-
du. Bu acemi genel başkan ağ-
zını her açtığında ya bir gaf ya-
pıyor ya bir skandala imza atıyor
ya da toplumun bir kesimine
alenen hakaret ediyor. Siyasi
kifayetsizliğini örtmek için de
sürekli insanımızı kışkırtıyor,
birbirine düşürmeye çalışıyor.
Şimdi de çıkmış, 'bedelli askerlik
yapanlar bize oy vermesin, is-
temiyoruz' demiş. Anlaşılan
makamını borçlu olduğu ağa-
babaları kulağını çekmiş ol-
malı ki daha sonra kendince
bu patavatsızlığını düzeltmeye
çalıştı. Her gencimizin sahip
olduğu bir hakkı kullananları
böyle sakil bir şekilde hedef
almak patavatsızlıktan öte bir
zihniyet bozukluğunun işare-
tidir." lSİVAS-AA
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Adalet Bakanı Yılmaz Tunç,Burdur Or-
ganize Sanayi Bölgesi'nde bulunan
Adalet Bakanlığı İşyurtları Atölye ve
Tesislerinin açılışında yaptığı konuş-
mada, hukuk devletinin temel amacının,
adaletin tecellisi olduğunu anımsatarak,
bunun önemli boyutunu ise ceza adaleti
sisteminin oluşturduğunu belirtti. Ceza
adaleti sisteminin ilk aşamasının ceza
soruşturma, ikinci aşamasının ceza ko-
vuşturma ve üçüncü aşamasının da bu
cezanın infazı olduğunu ifade eden
Tunç, soruşturma ve kovuşturma son-
rasında gerçekleşecek olan cezanın
infazı ile ilgili aşamanın, ceza adaleti
açısından önemli bir yere sahip oldu-
ğunu söyledi. Bakan Tunç, suçlunun
hem bir yaptırımla karşı karşıya kal-
masının hem de onun yeniden topluma
kazandırılmasının, ceza adaletinin te-
melini oluşturduğunu dile getirerek,
ceza infaz sisteminin amacının yalnızca
suçluyu cezalandırmak değil, aynı za-
manda suçluları yeniden topluma ka-
zandırmak ve toplumu suçtan korumak
olduğunu vurguladı. Ceza infaz ku-
rumlarının aynı zamanda birer eğitim
kurumları olduğunu aktaran Tunç, ku-
rumlarda 893 öğretmen görev yaparken,
63 bin 888 hükümlü ve tutuklunun da
eğitim gördüğünü anlattı.Hükümlülerin
infaz sonrası yaşamlarında topluma
kazandırılmaları ve meslek edinmeleri
amacıyla işyurtları kurumunun önemli
faaliyetler yürüttüğünün altını çizen
Tunç, şöyle konuştu: "İşyurtlarımız sa-
yesinde cezaevlerimiz sadece suçluların
ıslah edildiği yerler olmayıp aynı za-
manda işbaşı mesleki eğitim veren büyük
bir teşkilat yapısına da sahiptir. Bu ko-
nuda hedef koyarken, batı infaz sis-
temlerinin ötesinde, içerisinden çıktığımız
medeniyetin gereklerine uygun olarak,
insanlarımızı kazanmayı ve yüksek de-
ğerler ile donatarak topluma geri dön-
melerini amaçlıyoruz. Bu kapsamda, iş-
yurtlarımız üretimin hiç durmadığı bir
fabrika gibi çalışmalarına devam ediyor.
Türkiye genelinde 403 Ceza ve İnfaz
Kurumumuzda toplam 367 işyurdu mü-
dürlüğünde bin 700 atölye ve tesisimiz
bulunuyor." lBURDUR-AA

Bakan Yumaklı: Ramazan ayı öncesi denetimleri sıklaştırdık

Cumhurbaşkanı Erdoğan:
Milletimizin 

her bir ferdinin 
oyuna talibiz
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Cumhurbaşkanı ve
AK Parti Genel Başka-
nı Recep Tayyip Erdo-
ğan, "85 milyonun ta-
mamının başımızın
üzerinde yeri vardır,
biz hiçbir ayrım yap-
madan tüm vatandaş-
larımızın, milletimi-
zin her bir ferdinin
oyuna talibiz." dedi.
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HP Genel Baş-
kanı Devlet
Bahçeli, sosyal

medya hesabından yaptığı
paylaşımda, Filistin halkının
ve işgal atındaki yurt toprak-
larının zulmün pençesinde,
hunhar saldırı ve operasyon-
ların odağında bulunduğunu
bildirdi. İsrail'in saldırıları so-
nucu sayıları 30 bini aşan sivil
ve masum Filistinlinin hayatını
kaybettiğini belirten Bahçeli,
bölgedeki insani felaketin haz-
metme ve tahammül kapasi-
tesini geçtiğini vurguladı. İs-
rail'in, Filistinlilerin hayat ve
varlık haklarına karadan ve
havadan ölüm yağdırdığını,
haysiyet ve hürriyet gibi temel
insan haklarının yok sayıldığını
belirten Bahçeli, şunları kay-
detti: "Soykırım trajedisi artık
son bulmalıdır. 11 Mart 2024
tarihinden itibaren karşılaya-
cağımız mübarek ramazan
ayında, İsrail ile Filistin ara-
sında ara çözüm değil, kalıcı
ve kesin çözüm vasatı oluştu-
rulmalıdır. 10 Mart 2024 tari-
hinde ilk sahurla birlikte hu-
kuki, siyasi, insani, vicdani ve
İslami ölçüler kapsamında
muhkem 'Barış Projesi' tezahür
ve tedarik etmeli, Türkiye bu
konuda öncü rol oynamalıdır.
İslam alemi ilk sahura kalktığı
anda barış havasının huzur ve
güveniyle müşerref olmalıdır.

Ramazan ayında kırılgan
ve geçici değil, mütekamil
ve mütemadi ateşkes kara-
rıyla birlikte onurlu barış ve
uzlaşma iklimi ilk sahurdan
iki devletli çözüme kadar
kökleşerek vücut bulmalıdır.
Türkiye ve tüm İslam ülkeleri
ortak iradeyle kenetlenip, dö-

külen kanların durması, Gaz-
ze yıkımının sonlanması, aksi
halde siyasi, ekonomik ve as-
keri her türlü insani müda-
halenin devreye alınmasıyla
ilgili tavır ve tutumu dünyaya
ilan etmelidir."
"Seferberlik ruhuyla
harekete geçilmelidir"

Gazze'ye yönelik yardım-
lara değinen Devlet Bahçeli,
"Gazzeli mazlumlara havadan
yapılan ve göstermelik olma-
sından başka bir manaya gel-
meyen yardımların yerine,
ramazan ayı münasebetiyle
temel insani ihtiyaçların te-
mini hususunda elbette se-
ferberlik ruhuyla harekete
geçilmeli, petrol zengini ül-
keler manevi sorumlukların
vecibesiyle inisiyatif üstlen-
melidir." değerlendirmesinde
bulundu. Bahçeli, ramazan
ayının bereketiyle Filistin hal-
kının gözyaşlarının silinmesi,
Mescid-i Aksa'nın hüzün ve
ıstırap devrinin kapanması

gerektiğini bildirdi.
Cumhurbaşkanı Recep Tay-

yip Erdoğan'ın diyalog çaba-
ları ve diplomatik temasları-
nın çok değerli olduğunu, bu
çabaların sonuca ulaşmasını
dilediklerini vurgulayan Bah-
çeli, şöyle devam etti: "Ancak
gerekirse Türkiye her ihtimali
masaya koyup restini çekmeli,
bunun da siyasi eylemini
planlayıp fedakarlık ve kah-
ramanlık içinde icra etmelidir.
Bıçak kemiğe dayanmıştır.
Boşa geçecek zaman kalma-
mıştır. Ramazan, barış, bere-
ket, bolluk ve kardeşlik mev-
simidir. Önümüzdeki rama-
zan, barışın kurumsallaşıp
kökleşmesi için müstesna ve
muazzez bir fırsattır. Şayet
bu fırsat kaçarsa, bölgenin
ve dünyanın bacasını ateş sa-
racak, Türk milleti de bu teh-
dit ve tehlike karşısında ta-
rafsız kalmayacaktır. Ahlaklı
insan ve toplumun sorumlu-
luk duygusu yüksektir. So-
rumluluklarımızın şuurunda-

yız, zulme karşıyız, mazlu-
mun da yanındayız."
"Hayır ve hasenatta
yarışalım"

Ramazan ayının toplumsal
dayanışmaya vesile olmasını
dileyen Bahçeli, şunları kay-
detti: "Eski dönemlerde var
olan ve toplumsal hayatımızı
çepeçevre kuşatan ahlaki sa-
fiyetin ve toplumsal duyarlı-
lığın müteakip dönemlerde
buharlaşıp bireyselleşmesi
Kur'an-ı Kerim'in Cuma Sure-
si'nin 11'inci ayetini çok daha
haklı ve geçerli hale getir-
mektedir. Nitekim şahsi ser-
vetler yığılırken bir emr-i azim
olan infak yoluyla paranın,
hayır kanallarını zorlayarak,
vahye uygun düşecek şekilde
yukarıdan aşağıya doğru top-
lum hayatına akmaması, hem
sosyal hem ekonomik hem
de siyasal çarpıklıklara neden
olmaktadır. Bu çarpıklığın önü-
ne geçmek için kim zordaysa
elinden tutalım, ekmeğimizi
bölüşelim, hayır ve hasenatta
yarışalım, şer ve şirret emeller
karşısında tek yürek olalım.
Zekat, fitre ve sadakalarımızı
ihtiyaç sahibi insanlarımıza
muhakkak ulaştıralım. Diyo-
rum ki, Allah bes, baki hevestir.
Galip olan yalnızca Allah'tır.
Zalimlerin ve zulümlerin akı-
beti mahvı perişanlıktır."

Türk ve İslam aleminin
ramazan ayını kutlayan Dev-
let Bahçeli, "Allah'tan insan-
lığın barış ve huzur içinde
yaşamasını niyaz ediyor, tu-
tacağımız oruçların ve ya-
pacağımız duaların kabulü-
nü diliyorum." ifadesini kul-
landı. lANKARA-AA
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Yerel seçimler, ülkemizde genel se-
çim havasında geçiyor. Böylesi bir
ortamda yapılacak bir seçimle olu-
şacak yerel yönetimlerin, il ve il-
çelerde halkın yararına işler yapma
şansı da giderek azalıyor. Bugüne
kadar yerel seçimlerin genel politik
çekişmelerin üzerinde tutulması,
partiler üstü görülmesi hep halkın
yararına sonuç verdi. Çünkü yerel
yönetimler, insanımızın yaşam ka-
litesine ilişkin önemli kamusal hiz-
metlerin pek çoğunun “yerinde”
gerçekleştirileceği yerdir. Yerelde
ideolojik tavır ne kadar öncelenirse,
yapılması gereken hizmetler o ka-
dar öteleniyor. Toplumun geneline
yansımayan politik fayda, zarara
dönüşmüş demektir. Cumhuriyetin
temel ilkelerine aykırı bir durum.

Siyasi parti yönetimlerinin, aday-
ların belirlenmesinde yereldeki ör-
gütlerinin tercihine güvenerek karar
vermesi asıldır. Ama şimdi görü-
yoruz ki, özellikle muhalefetteki
bazı partiler tam tersi bir tavır içe-
risine girdiler. Adayların ön seçimle
partililer tarafından belirlenmesi
yerine, merkezden atama eğilimine
girdiler. Şimdi muhalefetin bu tavrı
yüzünden, yerel yönetim mantığına
ters bir seçim süreci yaşanıyor.

Klasik bir politik yorumdur, yerel
seçimlerde partiler değil, adayların
kişiliği ve vasıfları rol oynar denilir.
Hatta bu yüzden partilerin genel
seçimlerde aldığı oylarla, yerel seçim
sonuçlarının mukayese edilmemesi
gerektiği vurgulanır. Şimdi böyle
bir şey söz konusu değil. Adayların
yereldeki hizmetler bakımından ge-
reken vasıflara sahip olup olmadığı
önemsizleştirildi. Bu durum bele-
diyelerden beklediğimiz hizmetlerin
olumsuz yönde etkileneceği anla-
mına geliyor.

Yıllarını yerel yönetimlere ver-
miş, belediyelerde değişik kade-
melerde özveriyle çalışmış değerli
insanlarımız var. Onlarla yaptığım
söyleşilerde en çok yakındıkları so-
runların başında, belediye başkan
adaylarının partilerin yereldeki ör-
gütlerine sorulmadan, merkezden
atanması geliyor. Partinin yerel ör-
gütünden fikir almadan belirlenen
adayların seçilmesi, seçimden son-
raki süreçte sorunlara yol açıyor.

Adayın kazanmasını seçim zaferi
olarak gören genel merkez, seçil-
dikten sonra, yani görevi süresince
bu kişinin başarılı olup olamaya-
cağını önemsemiyor. İl veya ilçede
çok sevilen birisinin adaylığı belki
seçimi kazandırıyor, ama beledi-
yecilikle, kamusal hizmetlerle hiç
alakası olmayan bir adayın göreve
gelmesi halk açısından tam bir ha-
yal kırıklığı oluyor. Bu yüzden yerel
adayların ön seçimle olmasa bile,
yerel parti örgütlerinin görüşü alı-
narak belirlenmesi gerekiyor. Bunun
aksine davranmak belediye yerel
yönetim modelinin aksamasına yol
açıyor. Belediyelerdeki alt kadrolar
işinin ehli olsa bile, yönetimin
yanlış kararları yüzünden asla ve-
rimli çalışamıyorlar.

Okurlarım bilirler, defalarca be-
lediye yerel yönetim modelinin
rantabl olma döneminin bittiğini,
belediyelerin artık halkın lehine
işlev görmediğini yazmıştım. Hal-
kımızın belediye hizmetleri ile ilgili
yaşadığı sorunlar, geçmiş yıllardaki
deneyimler, belediyelere bütçeden
ayrılan para ile kamusal yarar mu-
kayesesi, yapılan harcamalardaki
rasyonalite artık sorgulanmalı. Ama
görüyoruz ki, siyasi partiler bele-
diyeleri halk için hizmet veren ku-
rumlar olarak kabullenmiyor, bunun
yerine, politik rant elde etme aracı
olarak görmeye devam ediyorlar.

Yasa koyucunun, muhtarların si-
yasi parti üyesi olamayacağına dair
koyduğu kural boşuna değildi. Po-
litik/ideolojik tavrın yerelde etkili
olması, en temel yönetim birimi
olan köy/mahalle çapındaki ka-
musal hizmetleri bile aksatabileceği
göz önüne alınmıştı. Aynı mantığın
şimdi belediyeler için de geçerli
olduğunu görüyoruz. Yerel yöne-
timler, partilerin politik rant aracı
olmaktan çıkarılmalı, asli görevleri
olan halka hizmete dönmeliler.
Adayların belirlenmesinden, bütçe
harcamalarına ve hizmetlerin halka
ulaştırılmasına kadar olan bütün
aşamalarda pek çok sorun var. Yeni
bir anayasa sözü edilirken, halkın
çıkarlarını önceleyecek, toplumsal
yapımıza uygun yeni bir yerel yö-
netim modeli oluşturulması da
gündeme gelmelidir.

MHP Genel Başkanı Bahçeli’den
ramazanda Gazze için barış çağrısı

Doç. Dr. Oğuz Kuş, sosyal
medyanın siyasette artan
önemine dikkati çekerek,
"Sosyal medya, hedefli rek-
lamlar yayınlayabilmeyi
mümkün kılıyor. Böylece si-
yasi partilerin spesifik me-
sajlarla spesifik hedef kitle-
lere ulaşmaları mümkün olu-
yor." dedi. İstanbul Üniver-
sitesi İletişim Fakültesi Öğ-
retim Üyesi Doç. Dr. Oğuz
Kuş, siyasilerin sosyal med-
yadaki yeni dönem reklam-
larıyla ilgili bilgi verdi. Aday-
ların, sosyal medya plat-
formlarının sunduğu hedefli
reklam olanaklarına ek ola-
rak bu platformların kullanıcı
kültürünü ve demografisini
göz önünde bulundurarak
içerik üretip söylem inşa et-
tiğine dikkati çeken Kuş, kul-
lanıcının bazı platformlardan
onu o an mutlu edebilecek
video içerikler beklerken bazı
platformlardan ise bilgi al-
mak istediğini söyledi.

Siyasilerin farklı platform-
lardaki farklı reklam strate-
jilerine dair detaylar veren
Kuş, "Mesela kısa video plat-
formlarında, paylaşılan içe-
riklerde adayların gündelik
hayata karıştıkları, vatandaşa
doğrudan temas ettikleri faa-
liyetlerle meşgul oldukları,
seçmenle çok boyutlu bir
duygusal bağ kurduğu içe-
rikleri kullandıkları gözlem-
lenebilir fakat metin temelli
ve kullanıcının bilgi beklediği
platformlarda basın açıkla-
maları, miting duyuruları,

ziyaretler ve vaatlere yönelik
içeriklerin üretildiğini göz-
lemlemek mümkün. Böylece
sosyal medya platformlarının
kullanıcı ekosistemini siyasal
iletişim kampanyalarına us-
taca entegre ederek seçme-
nin hem duygularına temas
eden hem vaat ve icraatları
aktarıp bilgilendiren 360 de-
rece bir siyasal iletişim süreci
yürüttükleri kanaatindeyim."
diye konuştu.

Kuş, sosyal medya plat-
formlarının sadece gençlere
ulaşılabilecek bir siyasal ile-
tişim kanalı olarak algılan-
maması gerektiğine işaret
ederek, sosyal medyanın,
siyasal iletişim sürecinde
artık geleneksel medya ka-
nalları kadar yaygın, gerekli
ve etkili olduğunu vurgu-
ladı. Sosyal medyanın spe-
sifik bir hedef kitleye spesifik
mesajlarla erişmeyi müm-
kün kıldığını belirten Kuş,
bu durumun geleneksel ka-

nallarda mümkün olmadı-
ğını söyledi. Kuş, sözlerine
şöyle devam etti: "Spesifik
bir hedef kitleye spesifik
mesajlarla erişmek propa-
ganda sürecini daha ikna
edici kılma potansiyeli ta-
şıyor. Her siyasi parti seçim
döneminde icraatlarını ak-
tarmak ister. Yerel seçim-
lerde de bunu görüyoruz
ancak sosyal medya plat-
formları sayesinde adaylar,
icraatlarını seçmenin duy-
gularına dokunarak akta-
rabilme gücüne sahip olu-
yor. Çünkü sosyal medya,
hedefli reklamlar yayınla-
yabilmeyi mümkün kılıyor.
Böylece siyasi partilerin spe-
sifik mesajlarla spesifik he-
def kitlelere ulaşmaları
mümkün oluyor. Sosyal med-
ya sayesinde siyasi partiler,
siyasal iletişim süreçlerinde
artık hedef kitlelerden ziyade
kişilere seslenebiliyor. Yani
İstanbul'da yaşayan 25-34

yaş arası erkek seçmeni he-
defleyen bir reklam yerine,
Fatih'te yaşayan, öğrenci, 25-
34 yaş arası, futbolla ilgilenen
spesifik bir bireye ulaşmak
mümkün oluyor."
"Yerel seçimlerde de
TikTok'un önemli bir
rol üstleneceğini
düşünüyorum"

Kuş, DataReportal verile-
rine göre Türkiye nüfusunun
yüzde 66'sından fazlasının
sosyal medya kullanıcısı ol-
duğunu, bu noktada sosyal
medyada yapılan siyasal ile-
tişim çalışmalarının Z kuşa-
ğından daha geniş bir kesimi
kapsadığını düşündüğünü
söyledi. Kuş, "Fakat Z kuşağı
ve TikTok platformu için ayrı
bir parantez açmak isterim.
Z kuşağı kayda değer sayıda
ilk kez oy kullanacak olan
seçmen ve kararsız olan seç-
men içeriyor. Diğer yandan,
uluslararası trend Z kuşağının
artan şekilde TikTok'ta vakit
geçirdiğine işaret ediyor. Cum-
hurbaşkanlığı seçimlerinde
de TikTok'un siyasal iletişim
noktasında bir mücadele sa-
hasına dönüştüğünü gözlem-
lemiştik. Tüm bu veriler göz
önünde bulundurulduğunda,
Z kuşağı mensubu genç ve
kararsız seçmeni ikna etmek
üzere yerel seçimlerde de
TikTok'un önemli bir rol üst-
leneceğini düşünüyorum."
değerlendirmesinde bulun-
du. lİSTANBUL-AA

Sosyal medya, siyasi partilere spesifik
hedef kitlelere ulaşma imkanı veriyor

Seçim çalışmaları için bulunduğu
Tokat'ta geçirdiği kazada yaralanan
BBP Genel Başkanı Mustafa Destici,
tedavi gördüğü hastaneden taburcu
edildi. Tokat Devlet Hastanesindeki
tedavisinin ardından taburcu edilen
Destici, hastane çıkışında gazeteci-
lere, kazadan Cenabıhakk'ın lütfuyla
sağ salim kurtulduklarını söyledi.
Dün sabah Sivas'taki toplantılarından
sonra Tokat Reşadiye'deki program-
ları için yola çıktıklarını anlatan Des-
tici, "Niksar'ı geçtikten sonra yağış
da vardı, bizden önce aynı yol üze-
rinde beş kaza daha olmuş. Arka-
daşların verdiği bilgi o. Kazalardan
yolda kalan yağ ya da mazot biri-
kintileri, akaryakıt birikintilerinin
sebep olduğunu söylediler. Ben arka
tarafta oturduğum için gördüm. Bir
anda arabamız sağa doğru kontrol-
den çıktı. Biraz sağa sola savrul-

duktan sonra şoförümüz sağa doğru
kırınca kanala düştü. Ondan sonra
istinat duvarına çarparak durabildi."
dedi. Araçta şoför, özel kalem mü-
dürü, koruma amiri, kendisi ile Genel
Başkan Yardımcısı ve Tokat İl Baş-
kanının bulunduğunu belirten Des-
tici, "Bizim olduğumuz taraftaki 3
kişi kazadan etkilendi. Şoförümüz,
il başkanımız yukarıda yatıyor. Bir
de ben tabii. Hemen Reşadiye Devlet
Hastanesine gittik. Orada sağ olsunlar,
başhekimimiz ve diğer doktorlarımız
olağanüstü çabayla ilgi gösterdiler.
Sonra buraya sevk olduk. Burada
da aynı şekilde başta kıymetli Valimiz
Numan Hatipoğlu olmak üzere il
müdürümüz, başhekimimiz, hastane
ekibimiz, doktorlarımız, uzmanları-
mız hepsi inanılmaz ilgi gösterdi ve
tedavi sürecimiz tamamlandı." ifa-
desini kullandı. lTOKAT-AA
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MHP Genel Başkanı Bahçeli, "Mübarek ramazan ayında, İsrail ile Filistin arasında
ara çözüm değil, kalıcı ve kesin çözüm vasatı oluşturulmalıdır." ifadesini kullandı.

Tokat’ta kaza geçiren BBP Genel Başkanı
Destici, hastaneden taburcu edildi

Yerel Yönetimlerde Öncelikler
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ABD başkanlık yarışında geri sayım sü-
rerken 15 eyalette bugün yapılacak ön
seçimlerde, Demokrat Joe Biden ile
Cumhuriyetçi Donald Trump'ın seçmen
nezdindeki güçlü pozisyonlarını net şe-
kilde ortaya koyması bekleniyor.
ABD'de 5 Kasım'da düzenlenecek 60.
Başkanlık Seçimleri için takvimler işler-
ken 15 eyalet ile bağlı bir bölgede seç-
menler, aday adayları için tercihlerini
yapacak. Alabama, Alaska (Cumhuri-
yetçi Parti), Arkansas, California, Colo-
rado, Maine, Massachusetts,
Minnesota, North Carolina, Oklahoma,
Tennessee, Texas, Utah, Vermont ve
Virginia eyaletleri ile bağlı bölge Ame-
rikan Samoası'nda (Demokrat Parti)
seçmenler bugün sandık başına gidiyor.
Iowa'da 15 Ocak'ta başlayan ve Demo-
krat Parti ile Cumhuriyetçi Parti aday
adaylarının kendi partileri içinde baş-
kan adayı olmak için yarıştığı ön seçim
süreci, 8 Haziran'da sona erecek. Daha
sonra 15-18 Temmuz tarihlerinde
Cumhuriyetçi Partinin Milwaukee'deki
parti kongresinde, 19-22 Ağustos tarih-
lerinde ise Demokrat Partinin Chica-
go'daki parti kongresinde partilerin
başkan adayları resmen belirlenip açık-

lanacak. AA'nın Washington DC, Virgi-
nia, North Carolina ve Texas'taki ön se-
çimleri yerinde takip edeceği bugün,
Amerikan kamuoyunun gözü Trump'ın
alacağı sonuca çevrilmiş durumda.
Neden "Süper Salı" deniyor?

ABD'de başkanlık seçimleri gelenek-
sel olarak salı günü yapıldığı ve eyalet-
lerin çoğunda da "primary" denen ön

seçimler salı günü yapıldığı için en
fazla sayıda eyaletin seçimlerinin top-
landığı bu güne "Süper Salı" (Super Tu-
esday) deniyor. 1984'teki başkanlık
seçimlerinden bu yana Amerikan siya-
setinde yer eden ve her yıl şubat sonu
ya da mart başında eyaletlerin seçim
takvimine göre belirlenen "Süper
Salı"da toplam delegelerin yaklaşık 3'te
1'i aday adayları arasında dağılıyor. Bu

nedenle "Süper Salı"dan galip çıkan
isimlerin kendi partilerinin başkan
adaylığını kazanmalarına kesin gö-
züyle bakılıyor. Demokratlarda mevcut
Başkan Joe Biden'ın adaylığı zaten belli
olduğu ve sadece ağustos ayındaki
parti kongresi beklendiği için bu yıl
tüm gözler Trump'a çevrilmiş du-
rumda. Rakibi Nikki Haley'nin açık ara
önünde bulunan Trump'ın "Süper
Salı"dan rahat ve kesin bir galibiyetle
çıkması ve Biden'ın başkanlıktaki rakibi
konumunu netleştirmesi bekleniyor.
Eyaletlerde anketler 
ne söylüyor?

ABD'de ön seçim sürecini takip eden
güncel anket sonuçlarına göre Trump,
Alabama'da yüzde 80'lere varan seç-
men desteğiyle Haley'nin açık ara
önünde gözüküyor. Benzer şekilde Ar-
kansas'ta da rakipsiz durumda olan
Trump, California'da yüzde 55, Minne-
sota'da yüzde 76, North Carolina'da
yüzde 45 ve Virginia'da ise yüzde 55
düzeyinde yarışı götürüyor. Güney
eyaletlerinden Oklahoma, Tennessee
ve Utah'ta rakipsiz durumda bulunan
Trump'a, ülkenin en büyük eyaletlerin-

den Texas'taki Cumhuriyetçi seçmen
desteği ise yüzde 75 seviyesinde.

Halen yarışı bırakmayan Haley ise
söz konusu tüm eyaletlerde yüzde 10
ila 15 düzeyinde ılımlı Cumhuriyetçi-
lerle bağımsızların desteğini almış gö-
züküyor. Demokratlarda ise Biden
zaten aday adaylığını açıkladığı ve
ciddi bir rakibi de olmadığı için esasen
tüm bu ön seçim sürecini biraz da "for-
malite" olarak geçiriyor.
Eyaletlerde delege sayıları

Gerek Demokrat Partide gerekse
Cumhuriyetçi Partide uzun yıllardır
"Süper Salı"nın galibi olan isimlerin, o
yılki yarışta partilerinin başkan adayı
olmayı başardıkları görülüyor. Bu yılki
"Süper Salı"da Cumhuriyetçi Partinin
874 delegesi, Demokrat Partinin ise
1439 delegesinin hangi aday adayına
gideceği belirlenecek. Cumhuriyetçi-
lerde Trump'ın bugüne dek yapılan
ön seçimlerde topladığı delege sayısı
244 iken rakibi Haley ise sadece 24
delege kazanabilmiş durumda.
Trump'ın bugünkü seçimlerle üstün-
lüğü net bir şekilde ortaya koyması
bekleniyor. lWASHINGTON-AA

BEKİR İLHAN

iyaset Bilimci Bekir İlhan,
ABD'de başkanlık seçimin-
de kararsız seçmenin ve

Müslüman Amerikalıların ne derece
etkili olabileceğini AA Analiz için
kaleme aldı. ABD'de bu yıl yapılacak
başkanlık seçimine aylar kaldı. Ku-
tuplaşmış siyasi iklimde çoğu kişinin
tercihleri az çok belli olmaya başlasa
da bağımsız, sandığa gitmeyen ve
kararsız seçmen gruplarının seçime
etkisi önem arz ediyor. Bu grupların
içinde Müslüman Amerikalılar içinse
Gazze'de yaşananlar oy tercihinden
ziyade sandığa gidip gitmeme kara-
rını etkileyecek.
Seçimlerde
mobilizasyonun önemi

Mobilizasyon, son dönemde Ame-
rikan seçimlerini belirleyen şeylerin
başında kilit bir faktör. Temel olarak
mobilizasyon kavramı seçmenin “kendi
partisi için” sandığa gitmesini ifade
eder. Adaylar için seçim kampanyala-
rının bir yönü karşı cenahtan oy ko-
parabilmekse diğer bir yönü de kendi
seçmen tabanını peşinden sürükle-
mektir. Seçmenlerin bunun için moti-
vasyona ihtiyacı olacaktır. Kutuplaşmış
toplumlarda karşı tarafın kazanmasını
engellemek adına sandığa gitme mo-
tivasyonunun yüksek olması beklenir.
ABD'de de genel olarak sandığa gitme
oranları bazı Batılı ülkelerde olduğu
gibi düşük seviyededir. Ancak eski
ABD Başkanı Donald Trump merkezli
kutuplaşmanın da etkisiyle 2020 se-
çiminde seçime katılım oranı önceki
seçimlerle kıyaslandığında ABD için
gayet yüksekti. Biden'ın 2020’de ka-

zanmasının en önemli sebeplerinden
biri özellikle Demokrat Parti tabanın-
daki siyahi Amerikalıların yüksek ka-
tılım göstermesi olarak gösteriliyordu.
O dönemki George Floyd protestoları
ve Trump’ın temsil ettiği çizgi, bu
kesim için tetikleyici olmuştu. Bu
noktada, birçok kesim Trump’ın ka-
zanmasını engellemek için mobilize
olmuştu. Örneklere bakılacak olursa,
bu seçimde de ABD'de kararsız seç-
menden ziyade halihazırda karar
vermiş veya tercihi belli seçmenin
sandığa gitmesi gerekiyor.
Kararsız seçmenler değil
kararsız eyaletler belirleyici

Amerikan siyaseti bağlamında ka-
rarsız seçmenden ziyade isteksiz seç-
menden bahsetmek daha doğru ola-
caktır. Temel maddi ihtiyaçlarını ço-
ğunlukla tatmin etmiş postmateryal
toplum tartışmalarından kimlik siya-
setinden bıkmaya kadar bu siyasi ka-
tılım isteksizliğinin sebepleri tartışı-
labilir. ABD'ye bakıldığında, gelinen
noktada adaylar için bir gerçek ortada
duruyor. Bu seçimi kazanmak için
karşıdan oy almanın zor olduğu du-
rumda karşı tarafın sandığa gitme
oranını geçmek kazanmak için elzem.
Diğer taraftan toplumsal faktörlerin
yanı sıra kurumsal faktörler de ABD’de
başkanlık seçimi için belirleyici. Bu
anlamda, Amerikan seçimini değer-

lendirirken dikkat edilmesi gereken
bir husus da ABD’nin çift dereceli bir
seçim sistemine sahip olması. Yani
başkan doğrudan halk oyuyla seçil-
miyor. Eyaletlerin nüfusları oranınca
delegeleri var. Seçimi en çok oyu
alan değil en çok delegeyi alan kaza-
nıyor. Örneğin, bir aday California’da
rakibinin milyonlarca oy farkla aldığı
delege sayısını Texas ve Ohio’da daha
düşük halk oyuyla elde edebilir. Ger-
çek bir örnek vermek gerekirse, Hillary
Clinton halk oyunda 2016 yılında
Trump’tan daha fazla oy almasına
rağmen seçimi kaybetmişti.

Bu nedenle ABD başkanlık seçi-
minde sadece ulusal bazdaki halk
oyu anketlerine bakmak yeterli değil.
Bu anketler adayların popülaritesi ve
trendler hakkında ipucu verebilir. An-
cak delege sayısına bakıldığından sa-
lıncak eyaletler (swing states) olarak
da bilinen eyaletlerin içindeki kritik
eyaletlerin durumu burada önemli
hale geliyor. Kritik eyaletler de de-
mografik ve kurumsal şartlara bağlı
olarak seçimden seçime değişebilir.
Bu anlamda kararsız seçmenler değil
kararsız eyaletler belirleyici olacaktır.
Daha doğrusu tercihi belli olup san-
dığa gitmeyen veya kararsız kalan
seçmenin bu eyaletlerdeki dağılımına
bakmak gerekecek. Bu tarz grupları
tespit edip ikna edici bir kampanya
sürdürmek için de adayların bu spe-

sifik seçmen gruplarına yönelik mik-
ro-hedefleme (micro-targeting) mer-
kezli kampanya yapması gerekiyor.
Seçimde Müslüman
Amerikalıların tercihi
ne olacak?

Son dönemde Müslüman Ameri-
kalıların da seçim için özel bir seçmen
grubu olarak ön plana çıktığı söyle-
nebilir. Müslüman Amerikalıların seçim
tercihlerini öncelikle adayların Gazze
konusundaki tutumu belirleyecek.
Kendileri Başkan Joe Biden hüküme-
tinin meseleye yaklaşımına oldukça
eleştirel bakıyor. Öncelikle Müslüman
Amerikalıların sayısının oldukça az
olduğunu belirtmek gerek. Bu anlamda
normal şartlarda seçimi niceliksel ola-
rak etkilemeleri zor görünüyor. Ancak
kamusal görünürlüklerinin son yıllarda
artış gösterdiği de yadsınamaz. Ame-
rikalı Müslümanların özellikle merkez
sol medyada temsilleri artık biraz
daha fazla olduğundan seslerini daha
çok duyurabiliyorlar. Bu noktada, Fi-
listin ve kendi kimlik meseleleri söz
konusu olduğunda Müslümanların 11
Eylül sonrası atmosfere nazaran biraz
daha öz güvenle hareket ettikleri de
söylenebilir.

2016-2020 dönemindeki Trump
depreminden sonra Müslüman Ame-
rikalılar 2020’de Biden’a daha rahat
bir şekilde oy vermişti. Trump yasal

bir engellemeyle karşılaşmazsa 2024
seçiminin de Trump ve Biden ara-
sında olacağı düşünüldüğünde, bu
kesim, Trump’a oy vermese de Bi-
den’a da vermeyerek sandığa git-
memeyi yeğleyebilir. Son zamanlarda
bu sandığa gitmeme söyleminin ol-
dukça revaçta olduğunu da söylemek
lazım. Biden’ın İsrail’i ateşkese zor-
layamaması Müslüman-Amerikan
toplumunun en büyük eleştiri ko-
nularının başında geliyor.

Bu durum, Biden kampanyasının
da dikkatini çekti. Biden, “diğer se-
çenek Trump” kartına başvurarak
bu kesime sinyaller gönderiyor. Ancak
seçimde Biden’ın Müslüman Ameri-
kalıların sempatisini kazanmak için
“İnşallah” gibi ifadeleri kullanmaktan
fazlasını yapması gerekiyor. Trump’ın
ise zaten bu seçmen grubunun oy-
larını hedeflemekten ziyade bu grubu
hedefe koyduğu bile söylenebilir.

Özetle, ABD’de politik mobilizas-
yonun belirleyici olacağı bir seçimde
tüm seçmen gruplarının katılımı ol-
dukça önemli. Adayların kendi ta-
banlarını sandığa götürmesi gereken
kutuplaşma ortamında nüfus olarak
az olan seçmen gruplarının tercihi
göz ardı edilemeyecek durumda. Di-
ğer seçeneğin Trump olduğu den-
klemde, seçmen gruplarından biri
olan Müslüman Amerikalıların Bi-
den’a tepki gösterip sandığa gitme-
mesi mevcut politika değişmediği
sürece oldukça olası.

[Bekir İlhan, University of
Cincinnati, School of Public
and International Affairs'te Si-
yaset Bilimi alanında doktora
adayıdır.]

S
Seçimde Biden’ın Müslüman Amerikalıların
sempatisini kazanmak için "İnşallah" gibi ifade-
leri kullanmaktan fazlasını yapması gerekiyor.

ABD başkanlık seçiminin “kararsızları” kim?

ABD başkanlık yarışında 15 eyalet “Süper Salı”da sandık başına gidiyor
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ABD Yüksek Mahkemesi
Texas'ta göçmenlerin
gözaltına alınmasını
öngören yasayı askıya aldı

Ukrayna Savunma Bakanlığı
İstihbarat Ana Müdürlüğü, Rus-
ya Karadeniz Filosu'na ait "Ser-
gey Kotov" adlı devriye gemisini
vurduklarını duyurdu. İstihba-
rat Ana Müdürlüğünden yapı-
lan yazılı açıklamada, bu gece
"Group 13" özel biriminin, Rus-

ya Karadeniz Filosu'na ait "Ser-
gey Kotov" devriye gemisine
saldırı gerçekleştirdiği belirtildi.
Saldırının Ukrayna Deniz Kuv-
vetleriyle işbirliğinde ve Uk-
rayna Dijital Dönüşüm Bakan-
lığının desteğiyle yapıldığı ak-
tarılan açıklamada, Magura V5

insansız deniz aracıyla gerçek-
leştirilen saldırı sonucu Rus
gemisinin ön tarafına, sağ ve
sol yanlarına hasar verildiği
kaydedildi. Açıklamada, gemi-
nin Kerç Boğazı yakınlarında
Ukrayna kara sularında vurul-
duğu ifade edildi. lKİEV-AA

erel ve uluslararası
kuruluşların fela-
keti önlemek için

Gazze'ye acil insani yardım girişi
sağlanmasına yönelik çağrılarına
rağmen İsrail, abluka altında
tuttuğu bölgeye su, yiyecek, ilaç,
yakıt ve elektrik ulaştırılmasına
izin vermiyor. Son dönemde İs-
rail'in Gazze'ye uyguladığı "aç
bırakma politikası"ndan kay-
naklanan yetersiz beslenme ne-
deniyle aralarında bebek ve yeni
doğanların da bulunduğu çocuk
ölümlerinde artış görülüyor. Gaz-
ze Şeridi'ndeki sağlık yetkilile-
rinin açıkladığı son verilere göre,
4 Mart itibarıyla yetersiz bes-
lenme nedeniyle yaşamını yitiren
çocuk sayısı 16'ya ulaştı. Gazze
kentinin yanı sıra Gazze Şeri-
di'nin kuzeyindeki Beyt Lahiya,
Beyt Hanun ve Cibaliya'da gıda
yetersizliği, dehidrasyon (sıvı
kaybı) ve elektrik kesintileri ne-
deniyle 15, güneydeki Refah
kentinde de bir çocuk yaşamını
yitirdi. Gazze'deki Sağlık Ba-
kanlığı, 27 Şubat'ta, Beyt Lahi-
ya'da bulunan Kemal Advan
Hastanesi'ne yetersiz beslenme
ve dehidrasyon (sıvı kaybı) ne-
deniyle hayati tehlikesi bulunan
çok sayıda bebek getirildiğini
duyurdu.

İsrail'in "aç bırakma politikası"
sonucu Gazze'de hayatını kay-
beden çocukların en küçüğü 14
günlük iken en büyüğü 10 ya-
şında. Söz konusu çocukların

isimleri ve yaşları ise şöyle:
Yezen el-Kefarne (10 yaş), İb-
rahim el-Batş (3 yaş ), Halid
Ahmed Hicazi (2,5 yaş ), Mira
Salih Abdunnebi (2 yaş ), Mah-
mud Aben (1 yaş ), Enver el-
Hudari (9 aylık), Yusuf Sami
et-Teramsi (6 aylık), Minnetullah
Ebu Umeyra (6 aylık), Abdülaziz
Salim (2 aylık), Muhammed ez-
Zayiğ (45 günlük), Seher ez-
Zubde (40 günlük) ve Musab
Ebu Asr'ın (yaşı bilinmiyor) yanı
sıra ismi bilinmeyen 2 yaşındaki
bir erkek çocuğu ile isimleri bi-
linmeyen 40 gün, 33 gün ve 14
günlük 3 kız çocuğu.

Kemal Advan Hastanesi Mü-
dürü Husam Ebu Safiye, çocuk
ölümlerine ilişkin AA muhabirine
yaptığı açıklamada, hastanede

yetersiz beslenme nedeniyle 15
çocuğun hayatını kaybettiğini
söyledi. "Gazze Şeridi'nin kuze-
yinde gerçek anlamda bir kıtlık
yaşanıyor, yetersiz beslenme ne-
deniyle hastaneye getirilen çok
sayıda çocuk var." diyen Ebu
Safiye, Dünya Sağlık Örgütü'ne
ve uluslararası kuruluşlara "Gaz-
ze Şeridi'nin kuzeyine acil gıda
ulaştırılması" çağrısında bulundu.
Ebu Safiye, 28 Şubat'ta yaptığı
açıklamada, hastanenin yakıt
yetersizliği nedeniyle hizmet dışı
kaldığını duyurmuştu.

İsrail'in devam eden saldırıları
ve kısıtlamaları nedeniyle Gazze
kentinde ve özellikle kuzey böl-
gelerde binlerce Filistinli sivil,
gıda, su, ilaç ve yakıt sıkıntısı
nedeniyle gerçek anlamda kıtlığı

yaşıyor. Birleşmiş Milletler Ço-
cuklara Yardım Fonu (UNICEF)
Orta Doğu ve Kuzey Afrika Bölge
Direktörü Adele Khodr, İsrail'in
saldırı ve ablukası altındaki Gaz-
ze'de yeterli beslenemeyen be-
beklerin ölümlerine ilişkin 3
Mart'ta yaptığı yazılı açıklamada,
yetersiz beslenmenin Gazze Şe-
ridi'ni kırıp geçirdiğini ve kor-
kulan çocuk ölümlerinin yaşan-
dığını ifade etti. Khodr, Gazze
Şeridi'nin kuzeyindeki Kemal
Advan Hastanesi'nde son gün-
lerde en az 10 çocuğun yetersiz
beslenme ve sıvı kaybı nedeniyle
hayatını kaybettiğine dikkati çek-
ti. Gazze'de kalan birkaç hasta-
nede muhtemelen hayat müca-
delesi veren daha fazla çocuk
olduğunu, kuzeyde ise bakıma

ulaşamayan daha fazla çocuk
bulunduğunu belirten Khodr, "bu
trajik ve korkunç ölümlerin tah-
min edilebilir ve tamamen önle-
nebilir" olduğunu vurguladı.

Khodr, besleyici gıda, temiz
su, sağlık hizmetleri konusunda
yaygın eksikliğin yanı sıra insani
yardımlara erişimin engellenme-
sinin, özellikle kuzey kesimi ol-
mak üzere bebekler, çocuklar ve
anneleri etkilediğinin altını çi-
zerek, insanların aç, bitkin ve
travma halinde olduğunu ifade
etti. UNICEF ve Dünya Gıda
Programı'nın (WFP) Gazze'nin
kuzeyinde ocak ayında yaptığı
yetersiz beslenme taramasına
göre, 2 yaşın altındaki çocuklar-
dan yüzde 16'sı, güneydeki Refah
kentinde ise yüzde 5'i şiddetli
yetersiz beslenme durumuyla
karşı karşıya. Açıklamada, UNI-
CEF gibi insani yardım kuruluş-
larına Gazze'deki insani krizin
tersine çevrilmesi, kıtlığın en-
gellenmesi ve çocukların hayat-
larının kurtarılması konusunda
olanak sağlanması talebinde bu-
lunularak, bunun için kuzey ke-
simi dahil olmak üzere yardım-
ların erişiminin engellenmemesi
ve geciktirilmemesi çağrısı yapıldı.
Açıklamada ayrıca, "Gazze'de ye-
tersiz beslenen bebekler dünya-
nın gözü önünde yavaş yavaş
can veriyor. Daha binlerce bebek
ve çocuğun hayatı, şu an alınacak
acil önlemlere bağlı." ifadeleri
kullanıldı. lGAZZE-AA

İsrail ordusu, işgal altındaki Batı
Şeria’da gece baskınları düzenledi
Baskınlar sırasında İsrail ha-
pishanelerinde en uzun süre
kalan siyasi tutuklu" olarak
kayıtlara geçen Nail el-Ber-
gusi'nin eşi İman Nafi ve Ha-
mas ile İsrail arasında yapılan
esir takasında serbest bırakılan
kardeşi Hanan el-Bergusi de
gözaltına alındı İsrail ordusu,
işgal altındaki Batı Şeria'nın
çeşitli bölgelerine gece bo-
yunca baskınlar düzenledi; bir
kişiyi yüzünden yaraladı, bir
evi yıktı, aralarında esir takası
kapsamında serbest bırakıların
da olduğu çok sayıda Filistinliyi
gözaltına aldı. Görgü tanıkla-
rından alınan bilgiye göre İsrail
güçleri, Eriha'daki Akbet Cebr
Mülteci Kampı, Kefr Dan ve
Kuber beldesiyle, Nablus'taki
Balata Mülteci kampları başta
olmak üzere baskınlar düzen-
ledi. İsrail askerleri, Akbet
Cebr Mülteci Kampı'nda birçok
eve baskın gerçekleştirerek
arama yaptı. Bir evi kuşatma
altına alan İsrail güçleri ile
Filistinliler arasında çatışma

çıktı. Tulkerim kentine de bas-
kın düzenleyen İsrail güçleri
burada çok sayıda kişiyi göz-
altına aldı. Cenin yakınların-
daki Kefr Dan beldesine iş
makineleriyle gelen İsrail or-
dusu, Nisan 2023'te 3 Yahudi
yerleşimcinin ölümüyle so-
nuçlanan saldırıların sorum-
lusu olduğu iddia edilen Fi-
listinli tutuklu Abdullah el-
Mesad'ın evini yıktı. Kefr Dan
baskını sırasında Filistinliler
ile İsrail askerleri arasında si-
lahlı çatışmalar yaşandı.
Esir takasında serbest
bırakılanlara gözaltı

Ramallah yakınlarındaki Ku-
ber beldesinde gerçekleştirilen
baskınlar sırasında İsrail hapis-
hanelerinde en uzun süre kalan
siyasi tutuklu" olarak kayıtlara
geçen Nail el-Bergusi'nin eşi
İman Nafi ve Hamas ile İsrail
arasında yapılan esir takasında
serbest bırakılan kız kardeşi Ha-
nan el-Bergusi de gözaltına alın-
dı. lRAMALLAH-AA

İsrail Başbakanı Netanyahu’nun
“grip bahanesiyle” hükümet
toplantılarına katılmadığı iddiası

Belçika Dışişleri Bakanı Hadja Lah-
bib, Gazze'de acil ateşkes çağrısı
yaparak iki devletli çözüm temelli
müzakereleri başlatacak uluslararası
barış konferansına ev sahipliği yap-
ma niyetini bildirdi. Lahbib, Belçi-
ka'nın başkenti Brüksel'deki Mels-
broek askeri havaalanında AA mu-
habirine değerlendirmede bulundu.
Ülkesinin askeri uçakla Gazze'ye
havadan insani yardım indirme
operasyonuna ilişkin Lahbib, "Gaz-
ze'de gördüğümüz, insani bir tra-
jedidir." dedi. Lahbib, "Gazze'de
kesinlikle acil ateşkese ihtiyacımız
var." ifadesini kullandı. Gazze'deki
insani durumu ele almanın kalıcı
yolunun, iki devletli çözüme varıl-
ması olduğunu vurgulayan Lahbib,
"(Filistin devletinin tanınması) Bel-
çika'daki bölgesel hükümetler ara-
sında bu yönde bir anlaşmamız
var. Bunu ciddi olarak düşünüyo-
ruz." diye konuştu. Lahbib, Belçika
Federal Hükümeti'nin Filistin dev-
letini tanımak için "doğru anı" bek-
lediğinin altını çizerek "Çünkü şimdi
eğer Belçika tek başına Filistin dev-
letini tanıdığını söylerse sonuç,
sembolik bir beyanattan ibaret ola-

caktır." değerlendirmesini yaptı. Fi-
listin halkının sembolik eylemlerden
daha fazlasına ihtiyacı olduğunu
vurgulayan Lahbib, "Bu nedenle,
siyasi müzakereleri yeniden başla-
tacak bir konferansa, iki devletli
çözüme imkan verecek bir barış
konferansına ev sahipliği yapmaya
hazırım." dedi. Belçika, 1 Ocak'tan
bu yana dönem başkanlığını üst-
lendiği AB ülkeleri içerisinde İsrail'in
sivillere yönelik saldırıları karşısında
dikkati çeken bir tavır sergiliyor.
Birleşmiş Milletler (BM) Genel Ku-
rulunda insani ateşkes talebiyle
oylanan karar tasarılarına destek
veren Belçika, AB liderler zirvelerine
de duruma ilişkin net bir tavır alın-
ması, acil ve kalıcı ateşkes çağrısında
bulunulması talebini götürdü. Bel-
çika, zirvelerin gündemine Batı
Şeria'daki şiddet yanlısı yerleşim-
cilere yaptırım uygulama konu-
sunu da taşıdı. Birleşmiş Milletler
Yakın Doğu'daki Filistinli Mülte-
cilere Yardım ve Bayındırlık Ajansı
(UNRWA) hakkındaki iddiaların
kanıtsız olduğunu vurgulayan Bel-
çika, bu kuruluşu finanse etmeye
devam etti. lBRÜKSEL-AA
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İsrail'de savaş kabinesi üye-
leri ile Başbakan Binyamin
Netanyahu arasında gergin-
lik yaşandığına dair haber-
lerin ardından Netanya-
hu'nun grip numarası ya-
parak hükümet toplantıla-
rına katılmadığı iddia edildi.
İsrail Başbakanlığı, kamuo-
yunda yayılan söz konusu
iddialar üzerine açıklama
yayımladı. Açıklamada, Ne-
tanyahu ile Başbakanlık ofisi
çalışanlarının birçoğunun
mevsimsel gribe yakalandığı
belirtilerek Netanyahu'nun
grip bahanesiyle toplantılara
katılmadığına dair iddiaların
doğru olmadığı ifade edildi.
Netanyahu'nun hükümetle
ilgili görevlerini yerine ge-
tirmeye ve Filistinlilere karşı
savaşı yönetmeye devam
ettiği ve durumunun iyi ol-
duğu kaydedildi. Öte yan-
dan ülke medyasına yansı-
yan haberlere göre, "grip
nedeniyle işe gitmeyen" Ne-

tanyahu'nun Kudüs'teki evi-
ne çorba götüren İsrailli
esirlerin aileleri, 150 gündür
Hamas'ın elinde tutulan esir-
lerin getirilmesi için acil an-
laşma yapılması talebiyle
gösteri düzenledi. İsrail Baş-
bakanlık Ofisinden 2 Mart'ta
yapılan açıklamada, Netan-
yahu'nun grip nedeniyle 3
Mart'taki haftalık kabine
toplantısına katılmayacağı
bildirilmişti. Daha sonra sos-
yal medyada, Netanya-
hu'nun ramazan ayı boyun-
ca Tapınak Tepesi'ne (Mes-
cid-i Aksa) yönelik "güvenlik
planlarına" ilişkin hükümet
içindeki tartışmalardan kaç-
maya çalıştığına dair iddialar
ortaya atılmıştı. Ülke med-
yasında özellikle bazı savaş
kabinesi üyeleri ile Netan-
yahu arasında Gazze'ye sal-
dırılarla ilgili sürecin yöne-
timi konusunda tartışmalar
yaşandığına dair haberler
yer alıyor. lKUDÜS-AA

ABD Yüksek Mahkemesi, Texas
eyaletinde, polise Meksika sını-
rından ülkeye yasa dışı yollarla
giren göçmenleri gözaltına alma
yetkisi veren yasayı geçici olarak
durdurdu. The Washington Post
gazetesinin haberine göre, ABD
Yüksek Mahkemesi Yargıcı Samuel
Alito, söz konusu yasayı 13 Mart'a
kadar durdurma kararı aldı. Alito,
kararında, Texas eyaleti yetkililerin
argümanlarını mahkemeye sun-
maları için 11 Mart pazartesi gün
sonuna kadar süreleri olduğunu
bildirdi. Texas Valisi Greg Abbott,
söz konusu yasayı Aralık 2023'te
onaylamıştı. Yerel yargıçlara, yasa
dışı gelen göçmenlerin ülkeden
gönderilmeleri yönünde karar
alma yetkisini de veren yasanın
bugün yürürlüğe girmesi plan-
lanmıştı. Texas Valisi Abbott, ABD
Başkanı Joe Biden yönetimini, sı-
nır güvenliği konusunda yeterli
önlem almamakla suçlayarak, dü-
zensiz göçmenlerin ABD'ye geç-
mek için çoğunlukla tercih ettiği
Eagle Pass kentindeki sınır böl-
gesine yaklaşık 4 kilometre uzun-
luğunda dikenli tel çekilmesini
emretmişti.

Biden yönetimi de sınır gü-
venliğinin federal hükümetin
yetkisinde olduğunu belirterek,
dikenli tellerin kaldırılması için
ABD Yüksek Mahkemesine baş-
vurmuştu. Yüksek Mahkeme,
Meksika sınırının Rio Grande
Nehri boyunca çekilen dikenli
tellerin kaldırılmasına hükmetmiş
ancak Texas Valisi Abbott'un bu
karara uymayacağını açıklaması
üzerine Biden hükümeti ile ara-
sındaki anlaşmazlık tırmanmıştı.
Texas Ulusal Muhafızları, mah-
keme kararına rağmen 23
Ocak'ta ABD sınır devriyesinin
işini yapmasına izin vermemiş,
dikenli telleri yerleştirmeye de-
vam etmiş, 25 Cumhuriyetçi eya-
letin valileri de ortak bildiriyle
Texas'ın yanında olduklarını açık-
lamıştı. lANKARA-AA
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Belçika Dışişleri Bakanı Lahbib: Gazze’de
kesinlikle acil ateşkese ihtiyacımız var

Ukrayna: Rusya’ya ait “Sergey Kotov” devriye gemisini vurduk
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İsrail yıkıcı saldırılarını sürdürdüğü Gazze Şeridi'ne yardım girişini engelleyerek bölgede büyük bir "insani felakete" neden
olurken, İsrail'in "aç bırakma politikası" şu ana kadar en küçüğü 14 günlük bebek olmak üzere 16 çocuğun ölümüne yol açtı.

İsrail’in savaş silahı olarak kullandığı
“açlık” Gazze’de 16 çocuğu öldürdü

06İTTİFAK10.qxp_Layout 1  5.03.2024  13:02  Page 1



rendyol Süper
Lig lideri Gala-
tasaray, savun-

madaki başarılı performan-
sıyla Avrupa'nın zirvesine oy-
nuyor. Sarı-kırmızılı takım,
28. haftası geride kalan Süper
Lig'de 24 galibiyet, 3 bera-
berlik ve 1 yenilgi yaşadı.
Galatasaray, topladığı 75 pu-
anla en yakın takipçisi Fe-
nerbahçe'nin 2 puan önünde
liderlik koltuğunda oturuyor.
Süper Lig'de çıktığı müsaba-
kaların yüzde 85,71'ini ka-
zanan Galatasaray, maç ba-
şına 2,6 puan ortalaması ya-
kaladı. Sarı-kırmızılı ekip, bu
performansıyla lig tarihinde
28. haftalar itibarıyla en ba-
şarılı takım oldu. Galatasa-
ray'ın bu performansında yap-
tığı iyi savunma baş etken
olarak öne çıktı. Geride kalan
bölümde sadece 15 gole izin
veren teknik direktör Okan
Buruk'un öğrencileri, ligin en
az gol yiyen takımı oldu. Sarı-
kırmızılı takım, maç başına
kalesinde 0,53 gol gördü.
Bu sezon 15 maçta
gol yemedi

Sarı-kırmızılılar, Süper Lig'
maçlarının yüzde 53'ünde ka-
lesinde gör görmedi. Süper
Lig'de çıktığı 28 maçın sadece
13'ünde gol yiyen Galatasaray,
diğer 15 karşılaşmada kalesini
gole kapattı. Söz konusu maç-
ların 14'ünde Fernando Mus-
lera, birinde ise Günay Gü-
venç kaleyi korudu. Galata-
saray, UEFA'nın ülke sırala-
ması dikkate alındığında ilk
10 ligde en iyi savunma yapan
ikinci takım oldu. İngiltere,

İspanya, İtalya, Almanya,
Fransa, Hollanda, Portekiz,
Belçika, Türkiye ve İskoçya'nın
en üst seviye liglerindeki sa-
vunma performansları dikkate
alındığında Galatasaray, sa-
dece Inter'in gerisinde kaldı.
İtalya Serie A'da 27 karşılaş-
mada sadece 13 gol yiyen
Inter, 0,48 ile Galatasaray'dan
daha iyi ortalamaya sahip tek
takım oldu.
Savunma eksikleri
etkilemedi

Galatasaray'ın ligin geride
kalan bölümünde savunmada
yaşadığı sorunlardan etkilen-
mediği görüldü. Sarı-kırmızılı
ekip, sezona savunmada Sac-
ha Boey, Davinson Sanchez,

Victor Nelsson, Abdülkerim
Bardakcı, Kaan Ayhan, An-
gelino ve Kazımcan Karataş
ile başladı. Devre arasında
Boey, Angelino ve Kazımcan
takımdan ayrılırken, yerlerine
Derrick Köhn ve Serge Aurier
geldi. Savunma tandeminde
bir dönem Sanchez-Abdülke-
rim ile mücadele eden Gala-
tasaray'da son haftalarda
Nelsson-Sanchez ikilisi görev
yaptı. Angelino ve Kazım-
can'dan beklenen performansı
alamayan teknik direktör
Okan Buruk, sol bekte hücum
oyuncusu Barış Alper Yılmaz
ve Berkan Kutlu ile çözüm
aradı. Buruk, Boey'in rekor
bedelle Bayern Münih'e trans-
fer olması ve yeni transfer

Aurier'nin Afrika Uluslar Ku-
pası'ndan sakat dönmesinin
ardından savunmanın sağında
yaşanan eksikliğe Kaan Ayhan
ve Barış Alper Yılmaz ile gi-
dermeye çalıştı. Uruguaylı
tecrübeli kaleci Fernando
Muslera, performansıyla sarı-
kırmızılı takımın başarısında
önemli paya sahip oldu.

Galatasaray'ın takım sa-
vunmasında orta saha oyun-
cuları Dries Mertens, Lucas
Torreira ve Kerem Demirbay
da önemli rol oynadı. 
Sahasında puan
kaybetmedi

Sarı-kırmızılı takım, Süper
Lig'de bu sezon iç sahada
puan kaybı yaşamayan tek

takım konumunda bulunuyor.
Galatasaray, bu sezon RAMS
Park'ta çıktığı lig maçlarının
tamamını kazandı. Puan kaybı
yaşamayan sarı-kırmızılı ta-
kım, attığı 34 gole karşılık
10 gol yedi.
Deplasmanda
sadece 5 gol yedi

Galatasaray'ın kalesinde
gördüğü 15 golün 5'i dep-
lasmanda geldi. Dış sahada
yaptığı 14 maçın 10'unda
kalesini gole kapatan sarı-
kırmızılılar, diğer 4 müsa-
bakada 5 gol yedi. "Cimbom"
rakiplerinin fileleri havalan-
dırdığı 4 maçta 2 galibiyet,
birer beraberlik ve yenilgi
yaşadı. lİSTANBUL-AA
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İttifak Galatasaray ve Fenerbah-
çe'nin YouTube kanalları,
abone sayılarıyla, Avrupa'da
ilk 10'a girme mücadelesi
veriyor. Avrupa'da en fazla
YouTube abone sayısı olan
ilk 11 spor kulübü, Avru-
pa'nın 5 büyük futbol ligi
kabul edilen İngiltere Pre-
mier Lig, İspanya LaLiga,
İtalya Serie A, Almanya Bun-
desliga ve Fransa Ligue 1
ekiplerinden oluşurken bu
takımları Galatasaray ve Fe-
nerbahçe izledi. Galatasaray,
YouTube platformunda Av-
rupa genelinde en fazla abo-
nesi olan spor kulüpleri sı-
ralamasında 12. sırada bu-
lunurken Fenerbahçe ise 13.
sırada yer alıyor. Avrupa'da
en fazla YouTube abone sa-
yısı olan ilk 10 takım ara-
sında 5 İngiliz, 2 İspanyol,
birer İtalyan, Alman ve Fran-
sız takım yer alıyor. Bu ku-
lüpler sırasıyla Barcelona,
Real Madrid, Liverpool,
Manchester United, PSG,
Manchester City, Juventus,
Chelsea, Bayern Münih ve

Arsenal'den oluşuyor. Avru-
pa'da en fazla YouTube abo-
ne sayısı olan 11. kulüp Tot-
tenham ise iki Türk kulübü-
nün önünde yer alıyor.
"Dört Büyükler"
YouTube kanallarının
abone sayısı 
7 milyona ulaştı

"Dört Büyükler" olarak ad-
landırılan Galatasaray, Fe-
nerbahçe, Beşiktaş ve Trab-
zonspor'un YouTube'taki abo-
ne sayısı yaklaşık olarak 7
milyona ulaştı. YouTube üze-
rinden yayın yapan ve abone
sayısı 1 milyon üzerinde olan
üç Türk spor kulübü var. Ga-
latasaray'ın YouTube kana-
lındaki abone sayısı 2,8 mil-
yona ulaşırken, Fenerbah-
çe'nin abone sayısı ise 2,6
milyona çıktı. Beşiktaş'ın You-
Tube kanalındaki abone sayısı
1,2 milyon, Trabzonspor'un
ise 315 bin düzeyinde bulu-
nuyor. Trabzonspor, YouTube
kanalını 2005 yılında, Gala-
tasaray 2011 yılında, Beşiktaş
2012 yılında, Fenerbahçe ise

2013 yılında açtı. Kulüpler,
YouTube kanalı abone sayı-
larını arttıkça izlenme oranları
artıyor bu da daha fazla gelir
elde edilmesini sağlıyor.

YouTube'ta 10 milyon abo-
ne barajını aşan Avrupa'nın
ilk spor kulübü İspanyol ekip
Barcelona oldu. İspanya'nın
bir diğer köklü kulüplerinde
Real Madrid de 10 milyon
barajını aşan 2. kulüp olma
başarısını gösterdi. Pandemi
öncesi yaklaşık 9 milyon abo-
nesi olan Barcelona'nın, 2021
yılında abone sayısı 11 mil-
yonu geçerken bugün ise 16,6
milyon YouTube abone sayı-
sına sahip durumda. Avrupa'da
YouTube'dan en fazla izlenen
spor kulübü olan Barcelona'yı,
12,4 milyon abonesiyle İspan-
ya LaLiga'daki ezeli rakibi Real
Madrid takip ediyor. İngilte-
re'den Liverpool'un 9,5 milyon,
Manchester United'ın ise 8,7
milyon YouTube abonesi var.
Avrupa'da 2,5 milyondan fazla
YouTube abonesi olan ikisi
Türk toplam 13 kulüp bulu-
nuyor. lİSTANBUL-AA

Trabzonspor'un Abdullah Avcı
ile deplasmandaki başarılı
grafiği tersine döndü
Trendyol Süper Lig'in 28.
haftasında Corendon Alan-
yaspor'a 3-1 yenilen Trab-
zonspor'un, teknik direktör
Abdullah Avcı yönetiminde
deplasmandaki başarılı gra-
fiği tersine döndü. Ligin
9. haftasında yine Coren-
don Alanyaspor maçıyla
yeniden görev verilen Ab-
dullah Avcı yönetiminde
bordo-mavililer, ilk 6 dış
saha maçında 4 galibiyet,
2 beraberlik ile 14 puan
toplayarak 2,33 puan or-
talamasıyla maçlarını oy-
nadı. Karadeniz ekibi, son
haftalarda ise deplasman
başarısını sürdüremedi.
Bordo-mavili takım son 5
deplasman müsabakasında
birer galibiyet, beraberlik
ve 3 mağlubiyet ile 4 puan
olarak 0,8 gibi düşük puan
ortalaması yakalayabildi.
Trabzonspor, Abdullah Avcı
yönetiminde ilk 6 deplas-
man maçında Ankaragü-
cü'nü 1-0, İstanbulspor'u
3-0 (hükmen), Gaziantep
FK'yi 3-1, Fenerbahçe'yi 3-
2 yenerken EMS Yapı Si-
vasspor ile 3-3, VavaCars

Fatih Karagümrük ile 0-0
berabere kaldı. Son 5 dış
saha maçında ise Siltaş
Yapı Pendikspor'u 2-0 ye-
nen, Bitexen Antalyaspor
ile 1-1 berabere kalan bor-
do-mavili takım, Çaykur
Rizespor'a 1-0, Beşiktaş'a
2-0, Corendon Alanyas-
por'a 3-1 mağlup oldu.
       3 maçlık istikrarını
koruyamadı

Trabzonspor, Corendon
Alanyaspor yenilgisiyle ga-
libiyet serisini de sürdü-
remedi. Ligde sahasında
Atakaş Hatayspor ve dep-
lasmanda Siltaş Yapı Pen-
dikspor'u 2-0, evinde Yu-
katel Adana Demirspor'u
da 1-0 yenen bordo-ma-
vililer, 75 hafta sonra art
arda 4 maç kazanma fır-
satını değerlendiremedi.
En son 2021-2022 sezo-
nunun 23. ile 27. haftaları
arasında 5 maç üst üste
kazanan bordo-mavililer,
daha sonraki dönemde hiç
4 veya üzeri maç art arda
kazanma başarısı göstere-
medi. lTRABZON-AA

Fenerbahçe ve Galatasaray ’ın YouTube
kanalları, Avrupa’da ilk 10’u zorluyor
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Gaziantep FK’de puan
kayıpları sürüyor

Trendyol 1. Lig’de bu sezon kalesinde 49 gol
gören Altay, ligin en fazla gol yiyen takımı ko-
numunda bulunuyor. Trendyol 1. Lig’de mali
ve sportif açıdan zor günler geçiren Altay, 25
hafta itibarıyla 5 galibiyet, 3 beraberlik ve 17
mağlubiyete imza atarak 18 puan topladı. TFF
Kulüp Lisans Kurulu’nun verdiği 3 puan silme
cezasıyla birlikte yoluna 15 puanla devam
eden İzmir ekibi, puan tablosunda da son
sıranın bir üst basamağı olan 17. sırada bulu-
nuyor. Birçok anlamda kötü istatistiğe sahip
olan İzmir ekibi, bu sezon kalesinde gördüğü
49 golle birlikte de Trendyol 1. Lig’in en fazla
gol yiyen takımı konumunda bulunuyor. Altay,
oynadığı 25 maçın 6’sında kalesini gole ka-
patmayı başarırken, kalan 19 müsabakada ise
kalesinde toplam 49 gol gördü. Böylece Altay,
bu sezon maç başına 1,96 gol yeme ortalama-
sına sahip oldu. Öte yandan Trendyol 1. Lig’de
bu alanda Altay’ı ise ligin son sırasındaki Gire-
sunspor takip ediyor. Karadeniz ekibi, kalesinde
toplam 47 gol gördü. lİZMİR-İHA

1. Lig’de Altay, ligin en
fazla gol yiyen takımı

Ligdeki son 11 maçında sadece 9 puan topla-
yabilen Gaziantep ekibi, son 2 karşılaşmada
da gol atamadı. Trendyol Süper Lig'in 28. haf-
tasında deplasmanda Bitexen Antalyaspor'a
1-0 yenilen Gaziantep FK, son oynadığı 11
maçta sadece 1 galibiyet alabildi. Süper Lig'in
18. haftasında VavaCars Fatih Karagümrük'ü
deplasmanda 3-0 yenen kırmızı-siyahlı ekip,
bu karşılaşmadan sonra puan kayıplarına engel
olamadı. Deplasmanda Antalya ekibine karşı
aldığı 1-0'lık mağlubiyetle ligin düşme hattına
demir atan Güneydoğu ekibi, geride kalan 11
maçta sadece tek galibiyete ulaşabildi. Bu
süreçte İstanbulspor'u 3-1 yenen Gaziantep
FK, diğer karşılaşmalardan da 6 beraberlik ve
4 mağlubiyetle sahadan ayrıldı. Son 11 lig
maçında sadece 9 puan toplayan Güneydoğu
temsilcisi, 28 puanla 18. sırada bulunuyor.
2 maçtır gol atamıyor

Geçen hafta evinde RAMS Başakşehir'e 2-
0, dün de deplasmanda Bitexen Antalyaspor'a
1-0 yenilen Gaziantep FK, son 2 maçtır gol
yollarında suskun kaldı. Gaziantep FK, Ba-
şakşehir maçı öncesi oynadığı 6 karşılaşmada
da gol atma başarısı göstermişti. Gaziantep
ekibinde üçer sarı kartı bulunan Arda Kızıldağ,
Bikel ve Bakata, bir sonraki maçta sarı kart
görmeleri halinde cezalı duruma düşecek. Ta-
kımda ayrıca sakatlığı bulunan Acosta'nın te-
davisi ise devam ediyor. Gaziantep FK, ligin
29. haftasında 11 Mart Pazartesi günü evinde
Beşiktaş'ı ağırlayacak. lGAZİANTEP-AA
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Ligde 28. haftayı lider kapatan sarı-kırmızılı ekip, maç başına 0,53 gol yiyerek en iyi savunma takımı olarak ön pla-
na çıktı. Sarı-kırmızılı ekip, yediği gol ortalaması açısından sadece İtalya temsilcisi Inter'in (0,48) gerisinde kaldı.

Inter’den sonra Avrupa’nın en
iyi savunması Galatasaray’da
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srın felaketi
6 Şubat
depremleri-

nin ardından bir yıl
geçti. Ülkece yaşadı-
ğımız derin acıların
ardından toplum ola-
rak deprem gerçeğin-
den kaçma eğilimimiz
var mı, depremle ya-
şamak mümkün mü
Deprem Haftası’nda depreme
dair sorularımızı, İstanbul Üni-
versitesi Cerrahpaşa Jeofizik
Mühendisliği Bölümü’nde gö-
revli hocamız Kıymetli Prof. Dr.
Ali Osman Öncel’e sorduk: 

nM. Hülya Günay: Kıymetli
Hocam deprem nedir?

n Prof. Dr. Ali Osman
Öncel: Deprem, yerkabuğunun
kırılması veya kayması sonucu
oluşan ve yer sarsıntılarına ne-
den olan bir doğa olayıdır. Bu
sarsıntılar, yer altındaki enerjinin
aniden açığa çıkmasıyla oluşur.
Enerjinin kaynağı, tektonik pla-
kaların hareketi, volkanik pat-
lamalar veya yer altı madenciliği
gibi insan faaliyetleri olabilir.
Yerkabuğu, birbirine kenetlenen
ve sürekli hareket halinde olan
tektonik plakalardan oluşur. Bu
plakalar birbirine yaklaştığında,
uzaklaştığında veya birbirinin
üzerinden kaydığında, yerka-
buğunda gerilim oluşur. Bu ge-
rilim biriktikçe, bir noktada kı-
rılma meydana gelir ve bu da
depreme yol açar.

nM. Hülya Günay: Deprem
haberleri son zamanlarda gün-
demden düşmüyor ve bu da
"Deprem uzmanı" unvanı ile
karşımıza çıkan kişilerin sayı-
sını artırıyor. Peki, deprem üze-
rine yorum yapabilmek için ne
tür bir uzmanlık ve mezuniyet
gerekiyor? Deprem uzmanı der-
ken neyi kastediyoruz?

n Prof. Dr. Ali Osman
Öncel: Üniversitelerde "Deprem
Uzmanlığı" diye bir bölüm yok.
İş ilanlarında da "Deprem Uz-
manlığı" pozisyonu bulamazsınız.
Fakat depremden korunma ve
zararlarını en aza indirme üzerine
çalışan farklı disiplinler mevcut.
Deprem Bilimi, depremlerin kay-
nağını, mekanizmasını, büyük-
lüğünü, yerini, dalgalarını, yer
kabuğundaki ve yeryüzündeki
etkilerini ve depremden korunma

yollarını inceleyen bir bi-
lim dalıdır. Deprem uz-
manı, depremleri ince-
leyen ve analiz eden bi-
lim insanları ve mühen-
disler için kullanılan bir
genel terimdir. Bu alanda
uzmanlaşmak için jeofi-
zik, jeoloji veya jeofizik
mühendisliği bölümle-

rinde lisans eğitimi ve dep-
rem bilimi, jeofizik veya jeoloji
gibi alanlarda yüksek lisans veya
doktora eğitimi almak gerekir.
Deprem Üzerine Yorum Yapar-
ken: Bilgi ve tecrübeyi kullanarak
en doğru ve güncel bilgileri sun-
mak, karmaşık bilimsel terimleri
kullanmaktan kaçınmak, herke-
sin anlayabileceği şekilde açık-
lamaya çalışmak, farklı disiplin-
lerden uzmanların görüşlerini
de dikkate almak, kapsamlı bir
bakış açısı sunmak, kişisel gö-
rüşleri ve spekülasyonları bilimsel
bilgilerden ayırmak. Bir deprem
uzmanının yorumlarını değer-
lendirirken, aşağıdakileri göz
önünde bulundurun: Eğitim ve
deneyimi: Kişinin hangi disip-
linden uzmanlaştığı, ne tür bir
eğitim aldığı ve araştırma dene-
yimleri önemlidir. Akademik un-
vanı, araştırma çalışmaları ve
yayınları da dikkate alınabilir. 

Bilimsel Bilgi: Yorumlar bi-
limsel bilgilere dayanıyor mu?
Farklı disiplinlerden uzmanların
görüşlerini de dikkate alıyor mu?
Anlaşılır Dil: Karmaşık bilimsel
terimler kullanmaktan kaçınıyor
mu? Herkesin anlayabileceği şe-
kilde açıklamaya çalışıyor mu? 

nM. Hülya Günay: Deprem
Haftası içindeyiz, fakat 6 Şubat
2023'te on bir ilimizi sarsan
ve "Asrın Felaketi" olarak ad-
landırılan depremler sonrası
âdeta her günümüz deprem
haberleri ile iç içe geçiyor. Bir
noktadan sonra yaşayan ya-
şamayan herkesin travması
hâline gelen depremle yaşamayı
öğrenmek mümkün mü?

n Prof. Dr. Ali Osman
Öncel: Evet, depremle yaşa-
mayı öğrenmek mümkündür.
Fakat bu kolay bir süreç olma-
yacak. Yaşadığımız travma çok
büyük ve acıyla başa çıkmak
zaman alacak. Depremle yaşa-
mayı öğrenmek; bilinçli ve pro-
aktif bir yaklaşımı benimsemeyi

gerektirir. Yer verisinin doğru
değerlendirilmesi ve kapsamlı
jeofizik araştırmaların yapılma-
sı hayati önem taşır. Binaların
depreme dayanıklı bir şekilde
inşa edilmesi ve gerekli önlem-
lerin alınması can kayıplarını
önlemek için kritiktir. "Jeofizik
etüt" terimi yerine daha kapsamlı
ve doğru bir terim olarak "jeo-
fizik araştırma" kullanılmalıdır.
Jeofizik araştırma, jeofizik yön-
temler kullanılarak yapılan bir
araştırmayı ve bu araştırmadan
elde edilen bilgilerin analizini
ve yorumlanmasını ifade eder. 

Depremle yaşamayı öğren-
mek, uzun ve zorlu bir süreçtir.
Bu süreçte, bilimsel verilerin
doğru değerlendirilmesi, bilinçli
bir toplum inşa edilmesi ve
proaktif bir devlet politikası
hayati önem taşımaktadır. Dep-
rem bir doğa olayıdır, ancak
depremden korunmak bizim
elimizdedir. Depremle yaşamayı
öğrenmek, hep birlikte çalışarak
ve dayanışma göstererek müm-
kündür. Gelecek nesilleri dep-
reme karşı bilinçli ve hazırlıklı
yetiştirmek hepimizin sorum-
luluğudur. Depremle yaşamayı
öğrenmek için; bilimsel verilerin
ışığında hareket etmeliyiz. Akılcı
ve sağduyulu davranmalıyız.
Deprem bilincini yaymak için
çaba göstermeliyiz. Birlikte ça-
lışarak ve dayanışma göstererek
depreme karşı daha dirençli
bir toplum inşa edebiliriz.

nM. Hülya Günay: Toplum
Olarak Deprem Gerçeğinden
Kaçıyor muyuz? Deprem Bilinci
Nasıl Oluşturulur?

n Prof. Dr. Ali Osman
Öncel: Toplum olarak deprem
gerçeğinden kaçma eğiliminde
olduğumuzu üzülerek gözlem-
liyorum. Bu eğilimin arkasında
yatan temel nedenler şunlardır:
Kötü Tecrübeler:

• Geçmişte yaşadığımız büyük
depremlerin travmatik etkisi,
deprem gerçeğini kabullenmeyi
zorlaştırıyor. Özellikle 6 Şubat
2023 Kahramanmaraş deprem-
leri ve 11 ilde ortaya çıkan devasa
felaket, bu travmatik etkenin en
somut örneğidir. Bu depremler
sadece can ve mal kayıplarına
sebep olmakla kalmamış, aynı
zamanda 11 ilde yaşayan mil-
yonlarca insanda derin bir çare-
sizlik duygusu yaratmıştır.

• Yaşadığımız depremlerin

ekonomik sonuçları da travmatik
etkinin bir parçasıdır. 6 Şubat
depremlerinin ardından yaşanan
ekonomik kriz ve ilave vergiler,
deprem gerçeğinin kabullenilme-
sini daha da zorlaştırmaktadır.
Yetersiz Eğitim:

• Deprem eğitimi müfredat-
larda yeterince yer almıyor ve
toplum genelinde deprem bilinci
zayıf kalıyor. Jeoloji ve Yer bi-
limleri dersleri eskiden müfre-
datta yer almasına rağmen şu
anda mevcut değil. Bu durum,
depremin doğası ve riskleri hak-
kında toplumda doğru bilginin
yayılmasını engelliyor.

• Deprem eğitimi sadece teo-
rik bilgilerden öte, uygulamalı
eğitimi de kapsamalıdır. Okul-
larda deprem tatbikatları ve si-
mülasyonlar düzenlenmesi, öğ-
rencilerin deprem anında ne
yapmaları gerektiğini öğrenme-
leri için kritik önem taşımakta-
dır.
Hazırlık Eksikliği:

• Deprem anında ne yapaca-
ğımızı bilmemek, hazırlıksız ol-
mak ve çaresizlik duygusu dep-
rem gerçeğini kabullenmeyi zor-
laştırıyor. Bu durum, deprem
anında panik ve korkuya yol
açarak doğru şekilde hareket et-
memizi engelliyor.

• Depremden önce gerekli
önlemleri almak, deprem anında
yaşanacak hasarı ve can kaybını
en aza indirmek için hayati önem
taşır. Deprem dayanıklı binalar
inşa etmek, evlerde acil durum
kitleri bulundurmak ve deprem
planı oluşturmak gibi önlemler,
depreme karşı hazırlıklı olmamızı
sağlayacaktır.
Bilgilendirme
Eksikliği:

• Doğru ve güncel bilgilerin
toplumla yeterince paylaşılma-
ması deprem bilincini geliştirmeyi
engelliyor. Kamu spotları, bro-
şürler ve sosyal medya gibi araç-
lar, doğru bilgilerin yaygınlaştı-
rılması için etkin şekilde kulla-
nılabilir.

• Deprem faylarına düzenle-
necek turlar ve "Tour for San
Andreas" modeli gibi uygulama-
lar, insanların deprem gerçeğini
daha iyi anlamalarına ve bilin-
çlenmelerine yardımcı olacaktır.

• Büyük depremlerin dış mer-
kezlerine deprem tabelası kon-

ması ve deprem ziyaret durakları
oluşturulması, bu trajik olayların
unutulmamasını ve gelecek ne-
sillere aktarılmasını sağlayacak-
tır.

nM. Hülya Günay: Deprem
Bilinci Nasıl Oluşturulur?

n Prof. Dr. Ali Osman
Öncel: Müfredata Jeoloji ve
Yer bilimleri derslerinin geri
konulması ve bu derslerin dep-
rem bilincini aşılayacak şekilde
düzenlenmesi. Okullarda dep-
rem tatbikatları ve simülasyon-
lar düzenlenmesi. Depremden
önce gerekli önlemlerin alın-
ması için toplumda farkındalık
oluşturulması. Doğru ve güncel
bilgilerin kamu spotları, bro-
şürler, sosyal medya ve deprem
faylarına düzenlenecek turlar
aracılığıyla yaygınlaştırılması.
"Seismology for School" prog-
ramının Türkiye'de de uygu-
lanması. Deprem gerçeğiyle
yüzleşmek ve toplum olarak
depreme karşı bilinçlenmek için
hepimize büyük görevler düş-
mektedir. Birlikte çalışarak dep-
reme karşı daha dirençli bir
toplum inşa edebiliriz.

Orta ve düşük sosyo-kültürel
ve ekonomik koşullara sahip in-
sanlar için deprem için konut
değiştirmek, güçlendirmek, bir
site ya da toplu karar alınması
gereken yerlerde çoğunluğu sağ-
lamak çok güç. Bu konuda neler
düşünüyorsunuz?

Orta ve düşük gelirli gruplar
için deprem güvenliği, oldukça
karmaşık ve zorlayıcı bir ko-
nudur. Bu gruplar, depreme
karşı korunmada gerekli adım-
ları atmak için genellikle yeterli
maddi imkâna sahip değildir.
Konut değiştirmek veya güç-
lendirmek, yüksek maliyetler
nedeniyle çoğu zaman imkân-
sızdır. Bir site veya toplu karar
alınması gereken yerlerde ço-
ğunluğu sağlamak da zor ola-
bilir. Türkiye'de Kentsel Dö-
nüşüm Kanunu'nda Değişik-
lik: 2023 yılında yapılan bir
değişiklikle, kentsel dönüşüm
projelerinde oylamada %51
çoğunluk sağlanması yeterli
hale getirildi. Bu değişiklik,
kentsel dönüşüm projelerinin
daha hızlı ve kolay gerçekleş-
mesini sağlayabilir.

n M. Hülya Günay: Dün-
yada uygulama örnekleri
nasıl? Türkiye için önerile-
riniz nelerdir? 

n Prof. Dr. Ali Osman
Öncel: Japonya: Deprem riski
yüksek bölgelerde devlet tara-
fından kira yardımları ve düşük
faizli krediler sağlanmaktadır.
Ayrıca, binaların depreme da-
yanıklı hale getirilmesi için
vergi indirimleri ve diğer teş-
vikler sunulmaktadır. Ameri-
ka: Deprem sigortası yaygın
olarak yaptırılmaktadır. Devlet
tarafından deprem sigortası
primlerine sübvansiyon sağlan-
maktadır.
Türkiye'de Olması
Gereken Öneriler:

• Deprem Sigortasının Yay-
gınlaştırılması: Deprem sigortası
yaptırma zorunluluğu getirilmeli
ve devlet tarafından primlere
sübvansiyon sağlanmalıdır.

• Düşük Gelirli Gruplar için
Finansal Destek: Maddi imkânı
olmayanlara konut edindirme
ve güçlendirme için düşük faizli
krediler ve hibe programları su-
nulmalıdır.

• Bilgilendirme ve Eğitim Ça-
lışmaları: Deprem riski ve ko-
runma yolları hakkında halk eği-
timleri, bilinçlendirme çalışmaları
ve farkındalık kampanyaları dü-
zenlenmelidir.

• Sosyal Konut Projeleri: Dep-
rem yönetmeliklerine uygun, gü-
venli ve sağlam sosyal konut
projeleri geliştirilerek dezavantajlı
gruplara uygun fiyatlı konut im-
kânı sağlanmalıdır.

nM. Hülya Günay: Bir yılı
geçmesine karşın deprem böl-
gesinde devam eden sarsıntı-
ların istatistik bilgileri var mı,
bilimsel olarak nasıl değerlen-
diriyorsunuz?

n Prof. Dr. Ali Osman
Öncel: 6 Şubat 2023'te Kahra-
manmaraş'ta meydana gelen 7.7
ve 7.6 büyüklüğündeki deprem-
ler, Türkiye'yi derinden sarstı.
Bir yıl sonra bile bölgede sarsın-
tılar devam ediyor. Bu sarsıntıları
sismoloji bilimi ışığında istatis-
tiksel ve bilimsel açıdan kapsamlı
bir şekilde inceleyelim.
İstatistiksel
Bilgiler:

• 6 Şubat 2023 depreminden
sonra 45.000'den fazla artçı şok
gerçekleşti.

• Bu artçı şokların 300'den
fazlası 4 büyüklüğünden, 40'ı
ise 5 büyüklüğünden büyüktü.

• 2024 Mart ayı itibarıyla,
bölgede her gün ortalama 2-3
artçı şok hissediliyor.

• Artçı şokların büyük ço-
ğunluğu 3 büyüklüğünden küçük
ve hissedilmiyor.

Bilimsel Değerlendirme:
• Büyük depremlerden sonra

artçı şokların uzun süre devam
etmesi doğaldır.

• 6 Şubat depremi gibi büyük
depremlerde artçı şokların bir
yıl veya daha uzun süre devam
etmesi beklenir.

• Bu durum, depremin bü-
yüklüğü ve fay hattındaki kırıl-
manın karmaşıklığı ile bağlantı-
lıdır.

Artçı Şokların Süresi:  Artçı
şokların sıklığı ve büyüklüğü za-
manla azalır. Omori Yasası ve
ETAS modeli gibi sismolojik mo-
deller, artçı şokların zamanla
nasıl azaldığını tahmin etmeye
yardımcı olur. Bu modellere göre,
6 Şubat depremi sonrası artçı
şokların 2025 yılına kadar devam
etmesi beklenmektedir.

Ittıfak
6 MART 2024 ÇARŞAMBA AKTÜELwww.ittifakgazetesi.com
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RÖPORTAŞIN İKİNCİ BÖLÜMÜ: Deprem Haftası’nda Prof. Dr. Ali Osman Öncel ile depreme dair bir söyleşi (2) 8 MART CUMA

‘

MÜZEYYEN 
HÜLYA GÜNAY

İstanbul Üniversitesi Cerrahpaşa Jeofizik
Mühendisliği Bölümü’nde görevli hocamız Kıymetli

Prof. Dr. Ali Osman Öncel: Depremle yaşamayı
öğrenmek, uzun ve zorlu bir süreçtir. Bu süreçte,
bilimsel verilerin doğru değerlendirilmesi, bilinçli

bir toplum inşa edilmesi ve proaktif bir devlet
politikası hayati önem taşımaktadır.” dedi.

‘
Deprem Haftası’nda Prof. Dr. Ali Osman
Öncel ile depreme dair bir söyleşi (1)
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